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Γράφουν

ΝΟΜΙΚΗ ΑΘΗΝΩΝ

π. ΗΛΙΑΣ ΜΑΚΟΣ
Η Μακεδονία είναι 
μία και είναι ελληνική!
ΣΕΛ.  20-21
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Υποψήφιος ευρωβουλευτής της ΝΔ

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΑΚΗΣ

«Οι πατριωτικές θέσεις 
της ΝΔ συνεισφέρουν στην 
ασφάλεια και σταθερότητα»

Μπαχαλάκηδες 
και αλλοδαποί έστηναν 
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Προβληματισμός
στην ΕΕ από
τη σημερινή 
εικόνα στα Δυτικά
Βαλκάνια

ΣΕΛ.

ΚΕΝΤΡΙ

Από την νταλίκα 
του ΓΑΠ 

στο τροχόσπιτο 
του Κασσελάκη

Γράφει η Ηλέκτρα Βισκαδουράκη
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χρηματοδότηση των ΟΤΑ 
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χρηματοδότηση των ΟΤΑ 

Πανικός για τις ευρωεκλογές 
Στο 14,5% ανοίγει
η ψαλίδα με τον ΣΥΡΙΖΑ
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ΤΟΥ ΜΑΡΙΝΟΥ

DOUBLE SCORE 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ 

ΣΤΙΣ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΕΙΣ

και καθ’ έξιν απατεώνες 
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ 

και καθ’ έξιν απατεώνες 
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ 
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• Σφοδρή επίθεση Ντόρας και Παύλου Μαρινάκη σε Κασσελάκη και Ανδρουλάκη
•  Άσχετοι επί των εθνικών ζητημάτων, υιοθετούν γραμμή Βελόπουλου ΣΕΛ. 4-5
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Οι κατσαπλιάδες της διπλωματίας

Με όρους επικοινωνιακής
φιέστας οι Συριζαίοι 

υπέγραψαν μια επ’ αόριστον
συμφωνία που διαμόρφωσε

«γκρίζες ζώνες»

«P»

Σ
τον ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται ότι έχουν πολύ μεγάλο
θράσος όταν εγκαλούν την κυβέρνηση για την
προκλητικότητα των Σκοπιανών και υπονο-

ούν ότι αυτή οφείλεται στο γεγονός ότι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης έχει παγώσει τα τρία μνημόνια συνερ-
γασίας που έπρεπε να κυρωθούν με τη Βόρεια Μα-
κεδονία. Και μιλούν οι άνθρωποι που έδεσαν χειρο-
πόδαρα τη χώρα με μια πρόχειρη και κακή ομολο-
γουμένως συμφωνία όπως αυτή των Πρεσπών.

Η εξέλιξη της υπόθεσης δείχνει ότι οι αρχιτέ-
κτονες αυτής της συμφωνίας, ο Αλέξης Τσίπρας
και ο Νίκος Κοτζιάς, όχι μόνο δεν έλυσαν το Μα-
κεδονικό, αλλά δεν είχαν σε καμία περίπτωση δια-
σφαλίσει την επόμενη μέρα. Με όρους επικοινω-
νιακής φιέστας υπέγραψαν μια επ’ αόριστον συμ-
φωνία που διαμόρφωσε «γκρίζες ζώνες», άφησε
περιθώρια σε εθνικιστικές απόψεις να δοκιμά-
σουν και να εγείρουν αξιώσεις έξω από τα όρια της

συμφωνίας και, το κυριότερο, δεν προέβλεψε κα-
νέναν μηχανισμό παρακολούθησης εφαρμογής
τής εν λόγω συμφωνίας. Οι άνθρωποι δεν ήταν μό-
νο «ρεμπεσκέδες», όπως τους αποκάλεσε χθες η
Ντόρα Μπακογιάννη. Ήταν και παραμένουν κα-
τσαπλιάδες και καιροσκόποι. Έφτιαξαν στο άψε
σβήσε μια συμφωνία δίχως να διασφαλίσουν τα
συμφέροντα της χώρας και, το κυριότερο, έδωσαν
όνομα και μακεδονική ταυτότητα για να εισέλθει
το μόρφωμα των Σκοπίων στο ΝΑΤΟ χωρίς η Ελλά-
δα να πάρει κάποιο απτό αντάλλαγμα από τις δυ-
νάμεις της Δύσης.

Τώρα ο διάδοχος του Αλέξη Τσίπρα, Στέφανος
Κασσελάκης, έχοντας πλήρη άγνοια για τα εθνικά
ζητήματα, απλώς πετάει κορόνες και πυροτεχνή-
ματα που βρίσκουν απήχηση σε ένα κοινό που κι-
νείται στον χώρο της Ακροδεξιάς. Το ίδιο πράττει
και ο Νίκος Ανδρουλάκης, ο οποίος εκπροσωπεί

το ΠΑΣΟΚ και επίσης αναλώνεται σε απίστευτες
λεκτικές ακροβασίες και ψεκασμένες θεωρίες,
ότι ο πρωθυπουργός έχει μυστική ατζέντα επί των
εθνικών ζητημάτων. Και μόνο που υποστήριξε
πως ο Κυριάκος Μητσοτάκης έπρεπε να ακυρώσει
την επίσημη επίσκεψη στην Άγκυρα και τη συνάν-
τηση με τον Ταγίπ Ερντογάν, αυτό δείχνει την προ-
σπάθειά του να ψαρέψει ψήφους από συγκεκρι-
μένους χώρους, ενώ ταυτίζεται πλήρως με τον
Κυριάκο Βελόπουλο.

Τα εθνικά θέματα έτσι κι αλλιώς αυτός ο συρφε-
τός της αριστερής διανόησης τα αντιμετώπιζε πάν-
τα με μια ακατανόητη καχυποψία, καθώς τα θεω-
ρεί εθνικιστικές στρεβλώσεις που αντιστρατεύον-
ται τον διεθνισμό της. Όμως, όπως έλεγε ο εθνάρ-
χης Κωνσταντίνος Καραμανλής, «λάθη και αστο-
χίες στην εξωτερική πολιτική μπορεί να μας πάνε
50 χρόνια πίσω».





Μ
ε αφορμή την άγρια κόντρα επί των

εθνικών μας ζητημάτων, η Ντόρα

Μπακογιάννη χαρακτήρισε τα στελέ-

χη του ΣΥΡΙΖΑ και τον Στέφανο Κασσελάκη

«ρεμπεσκέδες», ενώ ο Παύλος Μαρινάκης

τους αποκάλεσε «καθ’ έξιν απατεώνες». 

Δυστυχώς, δεν μπορεί να εξηγηθεί διαφορε-

τικά η στάση που τηρούν οι επικεφαλής των

κομμάτων που δηλώνουν κόμματα εξουσίας

και που στην πορεία τους έχουν δείξει, ειδικά

σε αυτούς του τομείς, πως κινούνται σε διαφο-

ρετική γραμμή από αυτήν που

σήμερα εμφανίζουν προς τα

έξω. 

Το χειρότερο όμως και για

τον ΣΥΡΙΖΑ και για το ΠΑΣΟΚ

είναι ότι πλέον -με αφορμή και

τα εθνικά θέματα- δείχνουν

πως ακολουθούν τη γραμμή

του… Κυριάκου Βελόπουλου,

υιοθετώντας fake news αλλά και ασυναρτη-

σίες, όπως να μην επιτρέψουμε την είσοδο του

Αλβανού πρωθυπουργού στην Ελλάδα ή να μην

πάει ο Κυριάκος Μητσοτάκης στη συνάντηση

με τον Ταγίπ Ερντογάν. Ως άλλοι μαθητευόμενοι

μάγοι σε ζητήματα εξωτερικής πολιτικής, δί-

νουν… μαθήματα εκ του ασφαλούς και το μόνο

που πετυχαίνουν είναι να αυτογελοιοποιούνται. 

Ακόμα χειρότερα, Κασσελάκης και Ανδρου-

λάκης φορτώνουν στον Κυριάκο Μητσοτάκη το

βατερλό της Συμφωνίας των Πρεσπών που

έφερε και υπέγραψε ο ΣΥΡΙΖΑ! Αν δεν είναι

«ρεμπεσκέδες» και «απατεώνες», είναι σίγου-

ρα παντελώς άσχετοι με την επιστήμη της δι-

πλωματίας και άρα επικίνδυνοι για τα εθνικά

μας συμφέροντα.

Επικίνδυνα αδαείς
Και τα δύο κόμματα της αντιπολίτευσης κου-

νούν το δάχτυλο στον πρωθυπουργό και τον κα-

ταγγέλλουν για «υποχωρήσεις» απέναντι στον

Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν επειδή συναντήθηκε

μαζί του ενώ θα έπρεπε να πάει στην Τουρκία,

σύμφωνα με τη βαθυστόχαστη πολιτική ανάλυ-

σή τους, για να… τιμωρήσει τον Ερντογάν για τη

μετατροπή της Μονής της Χώρας σε τζαμί. Προ-

φανώς, έτσι αντιλαμβάνονται την εξωτερική

πολιτική και τις διπλωματικές σχέσεις μεταξύ

χωρών. Όλα αυτά τα λένε είτε επειδή είναι επι-

κίνδυνα αδαείς είτε γιατί θέλουν συνειδητά να

βλάψουν τα εθνικά μας συμφέροντα, σε μια πε-

ρίοδο μάλιστα κατά την οποία η σχέση της Ελ-

λάδας με την Τουρκία είναι στο καλύτερο δυνα-

τό επίπεδο, χωρίς εντάσεις παρά τις υπαρκτές

διαφωνίες, όπως τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης στην Άγκυρα. 
Επίσης, κατηγορούν τον πρωθυπουργό γιατί

επέτρεψε στον Έντι Ράμα να πραγματοποιήσει
εκδήλωση στην Αθήνα. Λες και δεν ζούμε σε
μια δημοκρατική και ελεύθερη κοινωνία, αλλά
σε κάποιο αυταρχικό καθεστώς, από αυτά που
έχουν μάθει να εκθειάζουν στον ΣΥΡΙΖΑ, και με
μια λογική «αποφασίζομεν και διατάσσομεν»
απαγορεύουμε την είσοδο στη χώρα μας στον
αρχηγό ξένου κράτους. 

Καταγγέλλουν επίσης τόσο τον Κυριάκο Μη-

τσοτάκη όσο και την κυβέρνηση για… λάθος

χειρισμούς στην υπόθεση της νέας προέδρου

της Βόρειας Μακεδονίας, η οποία κατά την ορ-

κωμοσία της παραβίασε τη Συμφωνία των Πρε-

σπών. Μια συμφωνία την οποία υπέγραψε ο ΣΥ-

ΡΙΖΑ και είχε καταγγελθεί τότε από τη ΝΔ ότι

ήταν προβληματική και έμπαζε από παντού.

Μια συμφωνία πάνω στην οποία πάτησε η νέα

πρόεδρος και κάνει τα παιχνίδια της. Αλλά προ-

φανώς δεν άκουσαν και τη σκληρή απάντηση

που έδωσε ο κ. Μητσοτάκης στη νέα πρόεδρο

των Σκοπίων.

ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ αποφάσισαν για ακόμη

μία φορά να κάνουν αντιπολίτευση για τα «μά-

τια του κόσμου», χωρίς καμία πολιτική ουσία.

Και οι δύο κινούνται και δρουν στην ίδια πεπα-

τημένη: επιτίθενται με ανακοινώσεις κενές πε-

ριεχομένου και αόριστες βολές κατά οποιου-

δήποτε χειρισμού κάνει η χώρα μας σε επίπεδο

εξωτερικής πολιτικής, την ώρα που η Ελλάδα, η

οποία ήταν το «μαύρο πρόβατο» της Ευρώπης

μέχρι το 2019, είναι πλέον ισχυροποιημένη σε

όλα τα επίπεδα: οικονομικά, αμυντικά, διπλω-

ματικά, γεωπολιτικά και εθνικά!

Το «ράπισμα»
Ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης

Στέφανος Κασσελάκης ζητάει την ψήφιση των

τριών μνημονίων συνεργασίας με τη Βόρεια

Μακεδονία, με τον ΣΥΡΙΖΑ να καταγγέλλει την

κυβέρνηση για ολιγωρία. Προσέξτε, ο πρό-

εδρος του κόμματος που μας έσυρε στη Συμ-

φωνία των Πρεσπών η οποία μπάζει από παν-

τού, ζητάει την κύρωση των μνημονίων συνερ-

γασίας. Άραγε, η υπογραφή των τριών μνημο-

νίων θα απέτρεπε τη νέα πρόεδρο της χώρας να

ορκιστεί στο όνομα της «Μακεδονίας» και όχι

σε αυτό που αναγράφει το Σύνταγμά της; Όχι,

είναι η λογική απάντηση. 

Γιατί επιμένει ο Στέφανος Κασσελάκης και τι

θα κερδίσει η Ελλάδα; Ιδού το ερώτημα του

ενός εκατομμυρίου. Μάλιστα, φτάνει στο ση-

μείο να κατηγορεί τον Κυριάκο Μητσοτάκη και

την Πειραιώς για μία συμφωνία την οποία

εξαρχής είχε απορρίψει η ΝΔ με κάθε μέσο και

κάθε τρόπο. Μια συμφωνία η οποία ήταν, είναι

και θα είναι δεσμευτική για την Ελλάδα, αφού

την υπέγραψε ο ΣΥΡΙΖΑ. Άλλωστε, το κράτος

έχει συνέχεια. 

Από την πλευρά του ο Νίκος Ανδρουλάκης

ξεκαθαρίζει πως «εγώ δεν θα πήγαινα στην

Άγκυρα». Τι θα πετύχαινε η Ελλάδα με μια τέ-

τοια στάση; Τίποτα. Οι διαφορές με την Τουρ-

κία υπάρχουν, αλλά για να επιλυθούν απαιτεί-

ται ένα «στρωμένο χαλί» στον δρόμο του δια-

λόγου. Πώς ωριμάζουν οι συνθήκες για την

επίλυση των διαφορών; Πώς επιτυγχάνεται το

καλό κλίμα για να καλλιεργηθούν οι συνθήκες

για έναν γόνιμο διάλογο; Μα, φυσικά, με τη

βελτίωση των οικονομικών σχέσεων των δύο

χωρών, όπερ και εγένετο, με την ενίσχυση του

εμπορίου, την κοινή προσπάθεια για μείωση

των μεταναστευτικών ροών, με την απόλυτη σι-

γή στο Αιγαίο, καθώς εδώ και μήνες δεν κατα-

γράφονται υπερπτήσεις αλλά και με τη χορή-

γηση βίζας με διαδικασίες εξπρές σε Τούρ-

κους τουρίστες που θέλουν να επισκεφθούν τα

νησιά του Ανατολικού Αιγαίου. Τα παραπάνω,

φυσικά, την ώρα που ο πρωθυπουργός, παρά

τη θετική ατζέντα των δύο χωρών, έθεσε ξεκά-

θαρα, και στις δηλώσεις του, τις διαφωνίες με

τη γείτονα.

«Ξέρουμε πότε να πούμε
το μεγάλο “όχι”»

Η Ντόρα Μπακογιάννη, που γνωρίζει άριστα

τη γεωπολιτική σκακιέρα, τοποθετήθηκε χθες

με σαφήνεια, εξαπολύοντας τις βολές της κατά

του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Ξεκαθάρισε πως η

Νέα Δημοκρατία είναι ένα σοβαρό κόμμα και

όχι «ρεμπεσκέδες».

«Εμείς έχουμε αποδείξει πως ξέρουμε να

υπερασπιστούμε τα εθνικά συμφέροντα και

πότε θα πούμε το μεγάλο “όχι”. Και το είπαμε,

όχι εντός της χώρας, εκτός της χώρας. Ο λαϊκι-

σμός πουλάει και είναι εύκολος όχι μόνο στην

Ελλάδα, στα Βαλκάνια και στον κόσμο. Θέλου-

με να είμαστε υπεύθυνοι και χρήσιμοι για τα

εθνικά συμφέροντα», ανέφερε χαρακτηριστικά

το έμπειρο στέλεχος της ΝΔ. 

Στη συνέχεια η κ. Μπακογιάννη τόνισε ότι «ο

κ. Γεραπετρίτης έχει πει ότι τα μνημόνια πρέπει

να ψηφιστούν, αλλά αν το κάνουμε τώρα, θα

δείξουμε περίπου ότι κάτι φοβόμαστε, δεύτε-

ρον, ότι ετεροπροσδιοριζόμαστε και να μας κά-

νει τη χάρη ο κ. Κασσελάκης να κάνουμε την

εξωτερική πολιτική της Ελλάδας και όχι μια

ετεροπροσδιορισμένη εξωτερική πολιτική.

Εμείς δεν είμαστε ρεμπεσκέδες». 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Σφοδρή επίθεση Ντόρας Μπακογιάννη και Παύλου Μαρινάκη 
σε Κασσελάκη και Ανδρουλάκη - Άσχετοι επί των εθνικών 

ζητημάτων, υιοθετούν γραμμή Βελόπουλου

ΑΚΡΩΣ ΑΚΑΤΑΛΛΗΛΟΙ
ΓΙΑ ΤΑ ΕΘΝΙΚΑ ΣΥΜΦΕΡΟΝΤΑ  

Ρεμπεσκέδες και 
καθ’ έξιν απατεώνες 
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ
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Η
Ντόρα Μπακογιάννη αναφέρθηκε
και στη συνάντηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη με τον Τούρκο πρό-

εδρο, στρέφοντας τα βέλη της στον επικε-
φαλής της Χαριλάου Τρικούπη αλλά και
στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ: «Άκουσα τη βα-
ρύγδουπη δήλωση Ανδρουλάκη, “εγώ δεν
θα πήγαινα ποτέ στην Άγκυρα”. […] Ο κ. Αν-
δρουλάκης δεν πήγε ποτέ στην Άγκυρα,
ίσως να πήγε ως ευρωβουλευτής, δεν έχει
διαχειριστεί ποτέ ένα τέτοιο θέμα για να
καταλάβει. Άκουσα και την άλλη βαρύ-
γδουπη δήλωση, τον κ. Κασσελάκη, ο οποί-
ος μας είπε να φέρουμε αύριο το πρωί τα
τρία μνημόνια για τα Σκόπια. Κασσελάκης
και εξωτερική πολιτική, έννοιες μέχρι
στιγμής ασύμβατες. Εύχομαι να μάθει “τι
εστί υφαλοκρηπίς”, έχει ακόμα χρόνο».

«Η εξωτερική πολιτική δεν 
γίνεται μέσω TikTok»

Μία μέρα πριν, ο κυβερνητικός εκπρό-
σωπος Παύλος Μαρινάκης «ξεδοντιάζον-
τας» ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ είχε αναφερθεί
στη θέση που είχε εκφράσει από το 2019
ως αρχηγός της αντιπολίτευσης ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης κατά της Συμφωνίας των
Πρεσπών. «Εμείς δεν κρυφτήκαμε ως τότε
αντιπολίτευση και είχαμε εκφράσει τις σο-
βαρότατες αντιρρήσεις μας και την είχαμε
καταψηφίσει. Δεν έχουμε μετανιώσει αλλά
σεβόμαστε απολύτως όσα έχει υπογράψει
η χώρα μας και έχουμε υποχρέωση να την
εφαρμόσουμε. Κάποιοι καθ’ έξιν πολιτικοί
απατεώνες μιλούν για πολιτική απάτη. Εί-
ναι αξιοπερίεργη η σπουδή του ΣΥΡΙΖΑ μια
ημέρα μετά την απαράδεκτη επιλογή της
προέδρου της Βόρειας Μακεδονίας να
επαναφέρει τα μνημόνια. Απευθυνόμαστε
στην αντιπολίτευση και τους πολίτες και
ρωτάμε: θα ήταν καλύτερο να έχουν ψηφι-
στεί αυτά τα μνημόνια; Δεν είναι καλύτερο
που δεν έχουν ψηφιστεί έως σήμερα; Η
ψήφισή τους εξαρτάται και από την άλλη
πλευρά. Να έχουν λιγότερη βιασύνη και να
βάζουν το εθνικό συμφέρον πάνω από τη
στείρα αντιπολίτευση. Η εξωτερική πολιτι-
κή δεν γίνεται μέσω TikTok».

Ο κ. Μαρινάκης πρόσθεσε: «Δικαιώνεται
ο χρονισμός. Σκεφτείτε να φτάναμε σε αυ-
τό το σημείο και η νέα πρόεδρος της χώρας
να μην τηρεί ούτε την πρώτη σελίδα του βι-
βλίου. Είμαστε κράτος που σέβεται τη συ-
νέχειά του και την υπογραφή του». 

Επίσης, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος,
απαντώντας ουσιαστικά στις αιτιάσεις ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ για το ταξίδι του πρωθυ-
πουργού στην Άγκυρα, τόνισε ότι μπορεί η
Ελλάδα να επιδιώκει τη διατήρηση του κλί-
ματος διαλόγου με τη γειτονική χώρα αλλά
οι θέσεις μας διατυπώνονται πάντοτε ξεκά-
θαρα από τον πρωθυπουργό και η χώρα
μας ισχυροποιείται στην πράξη, χωρίς να

υπάρχει η παραμικρή διάθεση υποχώρη-
σης στα κυριαρχικά μας δικαιώματα. 

Επίσης, αποδόμησε τα ψέματα της αν-
τιπολίτευσης που δίχως ντροπή και επί-
γνωση του πόσο κακό κάνουν στη χώρα
επιδίδονται σε αντεθνικές δηλώσεις τους
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ υποστήριξε
ότι η Ελλάδα είναι σήμερα πιο ισχυρή από
ποτέ γεωπολιτικά, αμυντικά, διπλωματι-
κά και με μια οικονομία πολύ πιο ισχυρή
και ανθεκτική σε περιόδους αλλεπάλλη-
λων κρίσεων.

«Χάσμα πριν από το 2019»
Σκληρή ήταν και η απάντηση του υπουρ-

γού Επικρατείας Μάκη Βορίδη, ο οποίος
μίλησε χθες στον ΣΚΑΪ για τις αρνητικές
εξελίξεις στη Βόρεια Μακεδονία. Με τις
απαντήσεις του κόλλησε στον τοίχο τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ: «Από την πρώτη στιγμή είχαμε πει ότι
είναι μια κακή και δεσμευτική συμφωνία

και είχαμε προβλέψει αυτές τις εξελίξεις».
Στη συνέχεια δήλωσε ότι «δεν την κυρώ-
νουμε εδώ και πέντε χρόνια και δεν θα τη
φέρουμε προς κύρωση γιατί είναι κατα-
σκευαστικά προβληματική. Τώρα αμφι-
σβητείται αυτή η συμφωνία, η αντιπολίτευ-
ση ζητάει να τη φέρουμε προς κύρωση.
Όχι, δεν θα το κάνουμε, δεν θα απεμπολή-
σουμε και τον μοναδικό μοχλό πίεσης», ξε-
καθάρισε ο κύριος Βορίδης.

Στο ίδιο μήκος κύματος και κλείνοντας
τα στόματα όσων θέλουν να βλάψουν την
Ελλάδα και την περήφανη εξωτερική πο-
λιτική της, ο επικεφαλής της ελληνικής δι-
πλωματίας Γιώργος Γεραπετρίτης δήλωσε
για τη συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν
ότι «αυτό που επιβεβαιώθηκε ξεκάθαρα
από την επίσκεψη του Έλληνα πρωθυ-
πουργού στην Άγκυρα ήταν πως οι ελλη-
νοτουρκικές σχέσεις έχουν μπει σε μια
νέα φάση, χωρίς να επικρατεί εχθρική ρη-

τορική. Πλέον, υπάρχει τακτική επαφή με-
ταξύ των δύο χωρών και όχι το χάσμα που
επικρατούσε πριν από το 2019», ρίχνοντας
ευθείες βολές στα πεπραγμένα της κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. 

«Κανείς δεν μπορεί να ξεχάσει πως το
2015-2016 είχαμε από τα ανατολικά μας
σύνορα 1,2 εκατομμύρια πρόσφυγες και
μετανάστες. Η Ειδομένη και η Μόρια δεν
είναι πάρα πολύ μακρινά περιστατικά. Η
στάση της χώρας μας, ωστόσο, δεν έχει
αλλάξει και είναι ίδια όχι μόνο απέναντι
στην Τουρκία, αλλά στον οποιονδήποτε.
Μια θέση και στάση η οποία έχει εκφρα-
στεί πολλές φορές από τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη αλλά και άλλα στελέχη της κυ-
βέρνησης: η Ελλάδα ασκεί πλήρως την
κυριαρχία της, ασκεί πλήρως τα κυριαρχι-
κά της δικαιώματα. Τα παραπάνω μάλλον
δεν άρεσαν σε όλα τα κόμματα της αντιπο-
λίτευσης. Παρά τα προαναφερθέντα ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ, το ΚΚΕ η Ελληνική Λύση
και η Νέα Αριστερά επιτέθηκαν στην κυ-
βέρνηση για τη στάση της».

«Η συμφωνία δεν μπορεί 
να αναθεωρηθεί μονομερώς»

Σχετικά με τη στάση της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης για τις προκλητικές δηλώσεις
της προέδρου της Βόρειας Μακεδονίας
Γκορντάνα Σιλιάνοφσκα, ο κ. Γεραπετρίτης
ανέφερε πως «το έλασσον είναι η αντίδρα-
ση εκ μέρους της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, που θα μου επιτρέψετε να πω ότι
είναι μια επίπλαστη και ιδιαίτερα απλή
ανάγνωση της σύνθετης κατάστασης. Κα-
ταρχάς, δεν υπάρχει καμία απολύτως ικε-
σία εκ μέρους της ελληνικής πλευράς. Η
ελληνική πλευρά απαιτεί την τήρηση των
συμφωνημένων. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι
από τη στιγμή που μια διεθνής συνθήκη
κυρώνεται στα κοινοβούλια, αποκτά ισχύ
ανώτερη και των νόμων. Δεν μπορεί κανέ-
να από τα δύο κράτη μονομερώς να αναθε-
ωρήσει τη συμφωνία αυτή. Άρα, ακόμη και
όταν διαφωνεί με όσα περιλαμβάνονται
στη συνθήκη, οφείλει να τα εφαρμόσει».

Όσο για το επιχείρημα της αντιπολίτευ-
σης για την επίσκεψη του Έντι Ράμα στην
Ελλάδα, ο κ. Γεραπετρίτης απάντησε με ξε-
κάθαρο τρόπο για την «άκαιρη» παρουσία
του Αλβανού πολιτικού: «Είμαστε έναν
χρόνο πριν από τις εκλογές στην Αλβανία,
ενώ είμαστε μόλις λίγες μέρες πριν από τις
εκλογές στην Ελλάδα για την ανάδειξη των
μελών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.
Όμως η Ελλάδα είναι ένα κράτος δικαίου,
είναι μια δημοκρατία. 

Η Ελλάδα ποτέ δεν πρόκειται να απαγο-
ρεύσει σε έναν Ευρωπαίο ηγέτη να έρθει
και να απευθυνθεί στη διασπορά του. Θεω-
ρώ ότι είναι μέσα στον σκληρό πυρήνα της
δημοκρατίας».

«Να βάζουν το εθνικό 
συμφέρον πάνω από τη
στείρα αντιπολίτευση»

Πυρ κατά βούληση από την κυβέρνηση στις ασυναρτησίες 
και τον τοξικό λόγο του επικεφαλής της Χαριλάου Τρικούπη 

αλλά και του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ 
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Μ
ε πολύ καλούς οιωνούς αλλά χω-
ρίς εφησυχασμό μπαίνει στην
τελική ευθεία για τις ευρωεκλο-

γές η ΝΔ, η οποία δείχνει ικανή όχι μόνο να
πετύχει τον στόχο επανάληψης του ποσο-

στού του 2019 αλλά και να
τον υπερβεί.

Είναι ενδεικτικό ότι τόσο
στην τελευταία δημοσκό-
πηση που είδε το φως της
δημοσιότητας χθες από την
εταιρεία Interview όσο και
στις κυλιόμενες που, σύμ-
φωνα με πληροφορίες, έρ-

χονται ανά τακτά χρονικά διαστήματα σε
γνώση του κυβερνητικού και κομματικού
επιτελείου της κυβερνητικής παράταξης η
ΝΔ έχει καταφέρει να περιορίσει δραστικά
τις απώλειες του τελευταίου διαστήματος
προς τα δεξιά της και να πάρει και πάλι την
ανιούσα!

Μάλιστα, στη χθεσινή δημοσκόπηση η
ψαλίδα μεταξύ της ΝΔ και του ΣΥΡΙΖΑ
ανοίγει στο 14,5% από το 10,5% και το κυ-
βερνών κόμμα (30%) φαίνεται να πλησιάζει
το ποσοστό που έλαβε το 2019 (33%, με τη
συμμετοχή να είναι στο 58,69%). Την ίδια
στιγμή αποτυπώνεται με σαφήνεια ότι ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ παγιώνονται μεταξύ 14%-
15% και 11%-12% αντίστοιχα.

Σύμφωνα με τα στοιχεία της δημοσκόπη-
σης, εκτός Ευρωβουλής μένουν το Μέ-
ΡΑ25 με 2,3%, οι Δημοκράτες αλλά και η
Φωνή Λογικής, ενώ το ποσοστό των ανα-
ποφάσιστων αγγίζει το 10%.

Από τα πιο σημαντικά ευρήματα της εν
λόγω δημοσκόπησης για τους συνεργάτες
του πρωθυπουργού είναι τα στοιχεία που
δείχνουν ότι παρά την τάση του εκλογικού
σώματος για αντισυστημική ψήφο στις ευ-
ρωεκλογές αλλά και το γεγονός ότι δεν θα
συμμετάσχουν οι Σπαρτιάτες έπειτα από
σχετική απόφαση του Αρείου Πάγου, οι
ψηφοφόροι στα δεξιά της ΝΔ δεν φαίνεται
να μετακινήθηκαν προς την Ελληνική Λύ-
ση. Είναι χαρακτηριστικό ότι τα ποσοστά
του κόμματος του Κυρ. Βελόπουλου εμφα-
νίζονται δραστικά συρρικνωμένα σε σχέση
με τον προηγούμενο μήνα (7% από 10,6%).
Μια δημοσκοπική εξέλιξη που πολλοί απο-
δίδουν στην ηχηρή αποδοκιμασία από τον
Αρχιεπίσκοπο Αθηνών και Πάσης Ελλάδος
Ιερώνυμο της παρέμβασης Βελόπουλου με
την οποία ο αρχηγός της Ελληνικής Λύσης
προέτρεπε τους «γαλάζιους» βουλευτές
που ψήφισαν τον γάμο για τα ομόφυλα ζευ-
γάρια να μην προσέλθουν στις εκκλησίες
τη Μεγάλη Εβδομάδα. 

Πρόθεση ψήφου
Συγκεκριμένα, στην πρόθεση ψήφου επί

των εγκύρων η ΝΔ συγκεντρώνει ποσοστό
30% (από 25%), ο ΣΥΡΙΖΑ 15,5% (από 14,5%),

το ΠΑΣΟΚ 11% (από 11,4%), το ΚΚΕ 6% (από
6,2%), η Ελληνική Λύση 7% (από 10,6%), η
Νέα Αριστερά 4,5% (από 4,2%), η Πλεύση
Ελευθερίας 2,4% (από 2,5%), η Νίκη 3,1%
(από 3,9%), ενώ οι αναποφάσιστοι κινούν-
ται στο 9,9%.

Καταλληλότερος πρωθυπουργός
Αρνητικές/μάλλον αρνητικές είναι οι

απόψεις των πολιτών για το σύνολο των αρ-
χηγών των κομμάτων στη Βουλή. Στην
ερώτηση για τον ποιον θεωρούν καταλλη-
λότερο πρωθυπουργό, οι πολίτες απαντούν
με 42% τον Κυριάκο Μητσοτάκη έναντι 15%
του Στέφανου Κασσελάκη και 7% του Νίκου
Ανδρουλάκη, ενώ δίνουν ποσοστό 36%
στον Κανέναν.

Η κούρσα των υποψηφίων
Η Ελλάδα δικαιούται συνολικά 21 έδρες

στο Ευρωκοινοβούλιο και ο αγώνας για μια

θέση θα είναι σκληρός όχι μόνο μεταξύ των
υποψήφιων αντίπαλων κομμάτων αλλά και
μεταξύ των συνυποψηφίων στα ίδια ευρω-
ψηφοδέλτια. Σύμφωνα με τα μέχρι σήμερα
δημοσκοπικά ευρήματα αλλά και τους
υπολογισμούς των κομμάτων, η ΝΔ αναμέ-
νεται να εκλέξει από 7 έως 8 ευρωβουλευ-
τές, ο ΣΥΡΙΖΑ από 3 έως 4 και το ΠΑΣΟΚ 3
ευρωβουλευτές.

Στη δημοσκόπηση της Interview στο ευ-
ρωψηφοδέλτιο της ΝΔ προηγείται η Ελίζα
Βόζεμπεργκ με ποσοστό 34,5%. Ακολου-
θούν ο Φρέντι Μπελέρης (28,1%), ο Βαγγέ-
λης Μεϊμαράκης (27,3%), ο Γιώργος Αυτιάς
(20,4%), η Ελεονώρα Μελέτη (19%), ο Δημή-
τρης Τσιόδρας (17,9%), ο Πύρρος Δήμας
(16,4%) και ο Στέλιος Κυμπουρόπουλος
(15,9%).

Αντίστοιχα, στον ΣΥΡΙΖΑ προηγείται ο
Κώστας Αρβανίτης (42,3%), ενώ ακολουθεί
ο Νίκος Παππάς (37,3%). Ο Νίκος Φαραν-

τούρης βρίσκεται στην τρίτη θέση με 36,5%
και ακολουθεί η Σοφία Μπεκατώρου με
24,4%.

Το διακύβευμα
Στην αντίστροφη μέτρηση για τις ευρω-

κάλπες, ο Κυρ. Μητσοτάκης και η ΝΔ ανα-
δεικνύουν σε κάθε ευκαιρία τα πραγματικά
διακυβεύματα της κάλπης όσον αφορά τόσο
το εγχώριο πολιτικό σκηνικό και τους κινδύ-
νους για την πολιτική σταθερότητα όσο και
τη διεθνή εικόνα της χώρας σε μια περίοδο
έντονων γεωπολιτικών αναφλέξεων.

Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος, όπως
επιβεβαιώνεται σε όλες τις δημοσκοπή-
σεις, παραμένει το ισχυρό χαρτί της κυβερ-
νητικής παράταξης, συγκεντρώνοντας μα-
κράν των υπολοίπων τη μεγαλύτερη δημο-
φιλία, στο διάστημα έως τις 9 Ιουνίου ανα-
μένεται να πραγματοποιήσει περιοδείες
παντού, φιλοδοξώντας να βρεθεί τουλάχι-
στον μια φορά σε καθεμιά από τις 13 περι-
φέρειες, ενώ παράλληλα θα πραγματοποι-
εί επισκέψεις στις γειτονιές του λεκανοπε-
δίου, όπου ζει σχεδόν το ήμισυ του εκλογι-
κού σώματος.

Double score της Νέας
Δημοκρατίας στον ΣΥΡΙΖΑ

Η ψαλίδα ανοίγει στο 14,5%, με το κυβερνών
κόμμα να πλησιάζει το 33% που έλαβε το 2019 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Για δύο στελέχη της Κοι-

νοβουλευτικής Ομάδας

υπάρχουν παράπονα στο

οικοσύστημα του Μεγά-

ρου Μαξίμου, καθώς

όπως λέγεται βρέθηκαν

σε κοινωνική εκδήλωση

που δεν έπρεπε να βρε-

θούν. Τα στελέχη αυτά

είναι αγαπητά στον πρό-

εδρο, όμως θα πρέπει να

προσέχουν διπλά και

τριπλά σε ποιες συνα-

θροίσεις πάνε… 

Στις ευρωεκλογές 
με καμπάνια 
κατά του…
κασσελακισμού

Μια αφίσα για την υποψηφιότητά

του για την Ευρωβουλή με το ψηφο-

δέλτιο του ΠΑΣΟΚ δημοσίευσε ο Κώ-

στας Χρυσόγονος, άλλοτε ευρωβου-

λευτής του ΣΥΡΙΖΑ, που όμως αποχώ-

ρησε από την εποχή Τσίπρα ακόμα

από το κόμμα της αξιωματικής αντι-

πολίτευσης. 

Οι παλιές πίκρες πάντως δεν φαί-

νονται να ξεχνιούνται, καθώς ο κ.

Χρυσόγονος συνοδεύει την αφίσα

του με μια ανάρτηση που θέτει ως

στόχο του την ήττα «του κασσελακι-

σμού στις 9 Ιουνίου» που σύμφωνα

με τον ίδιο είναι «προϋπόθεση για να

δρομολογηθεί η προοπτική κυβερνη-

τικής αλλαγής στις εθνικές εκλογές

του 2027».

Σφαγή Αρβανίτη και Κουντουρά 
Μου λένε οι πηγές μου από τον ΣΥΡΙΖΑ ότι θα δούμε σφαγή μετα-

ξύ του Κώστα Αρβανίτη και της Έλενας Κουντουρά για μία θέση

στην Ευρωβουλή, καθώς δημοσκοπήσεις τούς βρίσκουν να διεκδι-

κούν την τέταρτη εκλόγιμη θέση. Βέβαια σε άλλες μετρήσεις δεί-

χνουν να προηγούνται οι Μπεκατώρου, Παππάς (μπασκετμπολί-

στας), μετά να έρχονται Τσίπρας, Φαραντούρης κι ύστερα οι ευρω-

βουλευτές Κουντουρά, Αρβανίτη… Όμως, σε άλλες είναι μέσα στη

διεκδίκηση της τέταρτης θέσης. Όλα θα παιχθούν στους μηχανι-

σμούς που έχουν αναπτύξει οι δύο ευρωβουλευτές. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα

εκλέξει λογικά τέσσερις αλλά δεν αποκλείεται και τρεις, εάν μπουν

και άλλα κόμματα μέσα… 

Το δείπνο του Ανδρουλάκη και οι απόντες 

Ο
Νίκος Ανδρουλάκης παρέθεσε δείπνο στους υποψή-
φιους ευρωβουλευτές του ΠΑΣΟΚ, σε γνωστό εστιατό-
ριο στου Γουδή, για να ανταλλάξουν απόψεις και να συ-

σφίξουν τις σχέσεις τους. 
Στο τραπέζι βρέθηκαν συνολικά 32 υποψήφιοι ευρωβουλευτές,

καθώς 10 από τους συνολικά 42 του ευρωψηφοδελτίου δεν κατάφε-
ραν να δώσουν το «παρών» λόγω ανειλημμένων υποχρεώσεων. Με-
ταξύ των θεμάτων που έπεσαν στο τραπέζι ήταν η επίσκεψη του Ευ-
ρωπαίου υποψήφιου της ομάδας των Σοσιαλιστών Νίκολας Σμιτ στη

Θεσσαλία και η επίσκεψη του Κυριάκου Μητσοτάκη στην Άγκυρα
και η συνάντησή του με τον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν. Αναφορικά με τη
μετατροπή της Μονής της Χώρας σε τζαμί, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
τόνισε πως «έπρεπε πολύ νωρίτερα να έχουμε κάνει διάβημα στην
Ευρώπη και βέβαια σε όλα τα διεθνή fora για να προστατεύσουμε
αυτά τα μνημεία της παγκόσμιας πολιτιστικής κληρονομιάς». Ο Νί-
κος Ανδρουλάκης ευχήθηκε σε όλους τους υποψηφίους καλό αγώ-
να και τόνισε πως ενωμένοι θα συνεχίσουν να παλεύουν για την κα-
τάκτηση της δεύτερης θέσης στις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου.

Μπαίνει στον Παναθηναϊκό ο Ατζούν; 
Έντονη είναι η φημολογία που κυ-

κλοφορεί τις τελευταίες ώρες και
αναφέρει ότι ο Ατζούν Ιλιτζαλί ετοι-
μάζεται να μπει στο διοικητικό σχή-
μα της ΠΑΕ Παναθηναϊκός. 

Ο Τούρκος παραγωγός και επιχει-
ρηματίας, ο οποίος είναι παράλληλα
ιδιοκτήτης της αγγλικής ομάδας πο-
δοσφαίρου Χαλ, συνεργάζεται με τον
Γιάννη Αλαφούζο μέσω του «Sur-
vivor» που προβάλλεται στον ΣΚΑΪ
και ήταν αυτός ο οποίος είχε μεσολαβήσει για να αναλάβει ο Φατίχ
Τερίμ την τεχνική ηγεσία του «τριφυλλιού». Σύμφωνα με την ΕΡΑ
Σπορ, ο 54χρονος ιδρυτής και πρόεδρος της εταιρείας παραγωγής
Acun Medya και ιδιοκτήτης του τουρκικού τηλεοπτικού καναλιού
TV8 φέρεται να είχε βοηθήσει και σε άλλες περιπτώσεις τον ποδο-
σφαιρικό Παναθηναϊκό, όπως με τη μεταγραφή του Τάσου Μπακα-

σέτα, που αποτέλεσε το μεγάλο «μπαμ» του χειμώνα στο ελληνικό
ποδόσφαιρο. Δεν είναι γνωστό ακόμη αν, σε περίπτωση που επιβε-
βαιωθεί η είδηση, μπει στη διοίκηση με κάποιον ενεργό ρόλο ή θα
πάρει κάποιο μέρος των μετοχών. Σημειώνεται ότι ο Ατζούν είχε εκ-
φράσει το περασμένο καλοκαίρι το ενδιαφέρον του να αγοράσει ελ-
ληνική ομάδα.



Π
ήρε θάρρος ο ψευδομουφτής της Ξάν-
θης, Μουσταφά Τράμπα, μετά τους λεον-
ταρισμούς Ερντογάν, χαρακτηρίζοντας

«τουρκική» τη μουσουλμανική μειονότητα της
Δυτικής Θράκης και ότι έχει τουρκική ταυτότητα
που δεν μπορεί να «αγνοηθεί». 

Αρθρογραφώντας στο τουρκικό πρακτορείο
Anadolu, έγραψε πως «η εθνική ταυτότητα είναι
τουλάχιστον εξίσου ιερή αξία με τη θρησκευτική
ταυτότητα. Η τουρκοκρατία και το Ισλάμ είναι σαν
τη σάρκα και τα νύχια. Δεν είναι δυνατόν να
αγνοήσουμε την τουρκική ταυτότητα της μου-
σουλμανικής τουρκικής μειονότητας Δυτικής
Θράκης και να την εκφράσουμε με τη θρησκευτι-
κή της ταυτότητα. Αυτό είναι απαράδεκτο». 
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Γιατί πάει στο Άγιον Όρος
ο Τσούνης 

Μια επίσκεψη με
πολυεπίπεδη σημα-
σία ετοιμάζεται να
κάνει ο Αμερικανός
πρέσβης στη χώρα
μας Τζορτζ Τσούνης,
ο οποίος το αμέσως
επόμενο διάστημα
αναμένεται να βρεθεί στο Άγιον Όρος. Η πα-
ρουσία του στην Πολιτεία του Άθω μόνο τυ-
χαία δεν είναι, μερικές εβδομάδες πριν από
τις ευρωεκλογές και ενώ βρίσκεται σε εξέλι-
ξη ο πόλεμος της Ρωσίας στην Ουκρανία.

Προκαλεί 
ο ψευδομουφτής
Ξάνθης

Τα κρύα αστεία για 
τους «καραμανλικούς»
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει την ανέ-

φελη προεκλογική περιοδεία του. Η στήλη

μάλιστα εντόπισε τον Στέφανο Κασσελάκη

σε μεγάλα κέφια στις εορταστικές εκδηλώ-

σεις για τα Ελευθέρια της Θράκης. Ο κ. Κασ-

σελάκης, που βρισκόταν στην εξέδρα των

επισήμων μαζί με τον εξ απορρήτων Ευάγ-

γελο Αποστολάκη και τον έτερο βουλευτή

του ΣΥΡΙΖΑ Θεόφιλο Ξανθόπουλο, θέλησε

να πειράξει τον «γαλάζιο» Ευριπίδη Στυλια-

νίδη. «Εμείς αγαπάμε τους καραμανλι-

κούς», φέρεται κατά πληροφορίες να ήταν η

φράση που εκστόμισε ο Στέφανος Κασσε-

λάκης, ο οποίος συνέχισε το πολιτικό πεί-

ραγμα λέγοντας: «Εμείς θέλουμε να φάμε

την Κεντροδεξιά, αλλά εσάς δεν θα σας πει-

ράξουμε». Αυτά τα κρύα αστεία τα… κληρο-

νόμησε από τον Τσίπρα ή από τον άλλο γί-

γαντα, τον Πάκη; 

Αμετανόητα…
αδιάβαστος 
Δεν έχει τον θεό του ο «Στέφανος σκέτο»,

που καθημερινά κάνει τους συντρόφους του

στην Κουμουνδούρου να σταυροκοπιούνται.

Ειδικά μετά τη φράση του στο Action24 για

την «κερκόπορτα που ανοίγει η πρόσφατη

παρουσία Ράμα και για μια ιδιωτική επίσκε-

ψη Ερντογάν στην Ελλάδα». Αδιάβαστος πά-

λι ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί ο Τούρκος

πρόεδρος το 2017, επί Αλέξη Τσίπρα δηλα-

δή, είχε κάνει μια άκρως προκλητική, ιδιω-

τική επίσκεψη στη Θράκη. Ή μήπως ξέχασε

πάλι τον προκάτοχό του, όπως έκανε και

στην ηχηρή -ο Θεός να την κάνει- παρέμβα-

ση για την υπηρεσία που πρόσφερε ο ΣΥΡΙ-

ΖΑ στην πατρίδα με τη Συμφωνία των Πρε-

σπών, στην οποία δεν ανέφερε το παραμικρό

για τον τέως πρωθυπουργό;

Χ
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Πόσο κοστίζουν οι τουρκικοί
τσαμπουκάδες; 

Το νούμερο είναι αστρονομι-
κό! Στα 100 εκατ. ευρώ τον χρό-
νο προσδιόρισε το κόστος της
έντασης με την Τουρκία στο Αι-
γαίο ο βουλευτής, πρόεδρος
της Επιτροπής Εκλογικού Αγώ-
να της Νέας Δημοκρατίας και
πρώην υπουργός Άμυνας Νί-
κος Παναγιωτόπουλος. «Τόσο
περίπου μας στοίχιζε να διατη-
ρούμε αυτά τα αεροσκάφη σε
ετοιμότητα, τους πιλότους, τα πληρώματα κ.λπ.», είπε μι-
λώντας στο Πρώτο Πρόγραμμα. Με τα ήρεμα νερά γλιτώ-
σαμε πολλά, πάρα πολλά… 

Γιάννης Κουράκης: Η «δύναμη»
της Κρήτης στο ευρω-
ψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ
Κατά τη διάρκεια της ενθουσιώδους και πετυχη-
μένης περιοδείας του στην Κρήτη, ο πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Νίκος Ανδρουλάκης είχε
διαρκώς στο πλευρό του τον υποψήφιο ευρω-
βουλευτή του κόμματος Γιάννη Κουράκη. Όπως
αναφέρει το ekriti.gr, με πολύχρονη συμμετοχή
και εμπειρία στα κοινά (Αυτοδιοίκηση, συνδικα-
λισμός, κεντρική πολιτική, ευρωπαϊκές επιτρο-
πές) ο Γιάννης Κουράκης αποτελεί αναμφισβή-
τητα τη «δύναμη» της Κρήτης στο ευρωψηφο-
δέλτιο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Ο Νίκος Ανδρουλά-
κης ποντάρει πολλά στην πολιτική εμπειρία του
ιστορικού στελέχους του κόμματος και τον θεω-
ρεί «δύναμη» και ισχυρή υποψηφιότητα στο ευ-
ρωψηφοδέλτιο, με τις πολιτικές του γνώσεις και
τις απόψεις του στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι. Στη
διάρκεια της περιοδείας σε όλη την Κρήτη, Νί-
κος Ανδρουλάκης και Γιάννης Κουράκης έτυχαν
θερμής υποδοχής από τους φίλους του κόμμα-
τος. Κι ακόμη, πιστοποιήθηκε η καθολική απο-
δοχή της υποψηφιότητας Κουράκη στο ευρω-
ψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ.
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Ο Κυριάκος Μητσοτάκης δίνει με-
γάλη σημασία στη… μάχη της Κρήτης
και για αυτό έριξε στο νησί τον υπουρ-
γό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη, ο
οποίος έχει μεγάλη δημοφιλία. 

Ο Πιερρακάκης βρέθηκε λοιπόν
στα Ανώγεια, στο αστεροσκοπείο Σκί-
νακα και παρακολούθησε την παρου-
σίαση της εκπαιδευτικής δράσης
«Αστεροσχολείο», που έχει ως στόχο

να συμβάλει στην απόκτηση γνώσεων
και την ανάπτυξη δεξιοτήτων μέσα
από εκπαιδευτικά προγράμματα και
εκδηλώσεις. Μαζί με τον κ. Πιερρα-
κάκη, επισκέφθηκαν το αστεροσκο-
πείο και ο Γιάννης Κεφαλογιάννης,
υφυπουργός Εθνικής Άμυνας και
βουλευτής Ρεθύμνου, καθώς και ο
Σωκράτης Κεφαλογιάννης, δήμαρχος
Ανωγείων.

Τα
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Ο Μητσοτάκης ποντάρει 
σε Πιερρακάκη 

Κοτζιάς τέλος 
για τον ΣΥΡΙΖΑ

Στην αρχή της εκλογής του Στέφανου
Κασσελάκη στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, μια
προσέγγιση με τον άλλοτε υπουργό Εξωτε-
ρικών και επικεφαλής της κίνησης Πράττω
είχε αρχίσει να διαφαίνεται
στον ορίζοντα. Νίκος
Κοτζιάς και Στέφα-
νος Κασσελάκης εί-
χαν μάλιστα μοιρα-
στεί ένα δείπνο
στην Καστέλα, λίγο
καιρό μετά τη διπλή
διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ
τον Νοέμβριο. Φαίνεται
όμως ότι ο Νίκος Κοτζιάς έχει απομακρυν-
θεί από τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ. Πληροφο-
ρίες από το περιβάλλον του μιλούσαν για
«διαφορετική αντίληψη με τον Κασσελάκη».
Και αυτό δεν αφορούσε μονάχα τα ζητήματα
της εξωτερικής πολιτικής, αλλά γενικότερες
ιδεολογικές, πολιτικές τοποθετήσεις και αι-
σθητικούς λόγους. 

Τ
ελικά τίποτα δεν είναι τυχαίο, ειδικά σε ό,τι αφορά τις αμερικανιές του Κασσε-
λάκη με το τροχόσπιτο που έφερε για να κάνει περιοδείες. Σας θυμίζω ότι την
περίοδο 2010-2012 ο Γιώργος Παπανδρέου (άλλο αυτοδημιούργητο αμερικα-

νάκι αυτό) λανσάρισε το σλόγκαν «ΠΑΣΟΚ πρώτα ο πολίτης» και με αυτό έντυσε μια
νταλίκα η οποία κινήθηκε προεκλογικά σε όλη την Ελλάδα για να καλύψει τις τεχνο-
λογικές ανάγκες του ΠΑΣΟΚ. 

Στις ευρωεκλογές του 2014, ο ευρωβουλευτής και πρόεδρος των Ελλήνων Ευρω-
παίων Πολιτών Γιώργος Χατζημαρκάκης είχε νοικιάσει ένα διπλό λεωφορείο βρετα-
νικού τύπου, το οποίο είχε ντύσει με τα χρώματα και τα σήματα του κόμματός του για
να μετακινηθεί παρέα με τους υποψηφίους σε όλη την Ελλάδα.

Παρέμβαση
Κουρέτα σε
Κασσελάκη 

Ο περιφερειάρχης Θεσσαλίας
Δημήτρης Κουρέτας έφαγε με
τον Στέφανο και από ό,τι φαίνε-
ται τον έπεισε να πάρει τηλέφω-

νο τον 13χρονο πι-
τσιρικά που

αποκάλεσε
π… τον πρό-
εδρο του ΣΥΡΙ-

ΖΑ. Ο Κασσελά-
κης δεν υπέβαλε

μήνυση και μετά την
απελευθέρωσή του είχαν τη δυ-
νατότητα να μιλήσουν για περί-
που είκοσι λεπτά στο τηλέφωνο.
Σύμφωνα με πηγές, το παιδί και
οι γονείς ζήτησαν συγγνώμη, με
την επικοινωνία να γίνεται σε πο-
λύ καλό κλίμα. Ο κ. Κασσελάκης
τούς ζήτησε να συναντηθούν
στην Αθήνα και ο μικρός ζήτησε
να τον ξεναγήσει στη Βουλή.

Συγγραφέας
αεροδρομίου…

Αφού του έκλεισε την πόρτα
η ΝΔ, ο Ζαγοράκης όχι μόνο
έγινε σοσιαλιστής, αλλά και

συγγραφέας αερο-
δρομίου…

Έγραψε ένα
βιβλίο για το
2004 (δεν έχει
και κάτι άλλο

να πραγματευ-
τεί έτσι κι αλ-

λιώς)… Με τρελαίνει πάντως η
προσπάθεια να αλλάξει το προ-
φίλ του ο Ζαγοράκης και να το
παίξει πιο σοφιστικέ… ότι είναι
άνθρωπος των γραμμάτων…
Δώσ’ μου δύναμη, Θεέ μου, να
το αντέξω κι αυτό… 

Από την νταλίκα του ΓΑΠ 
στο τροχόσπιτο του Κασσελάκη 

Η Ηλέκτρα Βισκαδουράκη
στην «Political» 

Η μεγάλη οικογένεια της «Political» κα-
λωσορίζει τη δημοσιογράφο Ηλέκτρα Βι-
σκαδουράκη στον εκδοτικό όμιλο του Νί-
κου Καραμανλή. Η κυ-
ρία Βισκαδουράκη
είναι από τις κορυ-
φαίες συντάκτριες
στον χώρο της Το-
πικής Αυτοδιοίκη-
σης, έμπειρη και
έγκριτη, διαπιστευ-
μένη πολλά χρόνια στο
υπουργείο Εσωτερικών. Θα σας δίνει
πλούσιο και αποκαλυπτικό ρεπορτάζ και
συνεντεύξεις πρωταγωνιστών σε δήμους
και περιφέρειες από την Αττική αλλά και
από όλη την Ελλάδα βεβαίως. Την καλω-
σορίζουμε και της ευχόμαστε καλή επιτυ-
χία στα νέα της καθήκοντα.

Άλλη μια αερομαχία που κέρδισε ο αρχηγός 
Ο υποψήφιος ευρωβουλευτής της ΝΔ,

πρώην αρχηγός της Πολεμικής Αεροπο-

ρίας Γιώργος Μπλιούμης, με χιλιάδες

ώρες πτήσεις στα μαχητικά αεροσκάφη,

δεν θα μπορούσε να μην καταρρίψει με

ευκολία… τον Ευάγγελο Αντώναρο. 

Η αναχαίτηση του Μπλιούμη στις «αε-

ρολογίες» του, ότι δήθεν ο πρωθυ-

πουργός δεν απάντησε στις αναφορές

Ερντογάν περί «τουρκικής μειονότη-

τας», ήταν άμεση και αποστομωτική:

«Όχι στη δημαγωγία, όχι στον λαϊκι-

σμό… όχι σε εικασίες». 

Ανώμαλη προσγείωση για τον Ευάγ-

γελο…   
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Η
ΕΕ βρίσκεται σε μια κρίσιμη
χρονική καμπή έχοντας μπρο-
στά της τεράστιες γεωπολιτικές

προκλήσεις να διαχειριστεί μετά το τέλος
των ευρωεκλογών, όπως παραδείγματος
χάριν την εξέλιξη της ρωσικής εισβολής
στην Ουκρανία. Το τελευταίο πράγμα που
χρειαζόταν στην παρούσα φάση είναι η
αναβίωση εθνικιστικών εξάρσεων στα
Δυτικά Βαλκάνια, μια περιοχή που στο
παρελθόν είχε βιώσει δύσκολες καταστά-
σεις με πολέμους, συγκρούσεις και ανα-
ταράξεις, οι οποίες έχουν αφήσει ένα έν-
τονο αποτύπωμα στην ευρύτερη περιοχή.

Τα τελευταία χρόνια γίνεται μια συντο-
νισμένη προσπάθεια ώστε οι χώρες αυτές
να μπορέσουν να συναντήσουν το ευρω-
παϊκό κεκτημένο και στο τέλος του δρό-
μου να καταφέρουν να ενταχθούν στην
ευρωπαϊκή οικογένεια. Ας μην έχει κα-
νείς όμως αυταπάτες. Ο δρόμος είναι
ακόμη μακρύς και δύσβατος, για αυτό θα
χρειαστεί περισσότερος χρόνος.

Τα κριτήρια της Κοπεγχάγης αποτελούν
για τις κυβερνήσεις των Δυτικών Βαλκα-
νίων ένα τεράστιο στοίχημα εντός της
επόμενης πενταετίας.

Αν και οι Βρυξέλλες μαζί με άλλες δυ-
νάμεις στο εσωτερικό της ΕΕ, όπως η Γερ-
μανία, έχουν επενδύσει πολλά στην ευ-
ρωπαϊκή προοπτική των συγκεκριμένων
χωρών σε όλα τα επίπεδα, εντούτοις
υπάρχουν αγκάθια που επηρεάζουν τη
συγκεκριμένη διαδικασία και την καθι-
στούν χρονοβόρα. Στην εξίσωση αυτή
χρειάζεται να προσμετρήσει κανείς και
μια ακόμη παράμετρο, δηλαδή την προτε-
ραιοποίηση των ενταξιακών διαπραγμα-

τεύσεων για την Ουκρανία και τη Μολδα-
βία ως απότοκο της γεωπολιτικής αστά-
θειας και των συνεπειών που έχει
προκαλέσει ο ρωσικός αναθεω-
ρητισμός.

Όμως, ποια πρόοδο έχουν κάνει
έως σήμερα οι χώρες των Δυτικών
Βαλκανίων; Σε ποιο βαθμό έχουν
εναρμονιστεί με την ευρωπαϊκή
πραγματικότητα; Ποια είναι τα τε-
λευταία γεγονότα που έχουν προ-
καλέσει εύλογη ανησυχία στα ανώ-
τερα κλιμάκια των ευρωπαϊκών θε-
σμών;

Η κατάσταση στο Βόρειο Κόσοβο παρα-
μένει προβληματική μεταξύ των τοπικών
αρχών και της σερβικής μειονότητας. Το
Βελιγράδι αποδίδει μεγάλη σημασία στην
ιστορικότητα και τους διαχρονικούς δε-
σμούς της Σερβίας με την επίμαχη περιο-
χή, με την αναγνώριση ενός ανεξάρτητου
Κοσόβου από τη δική τους πλευρά να πα-
ραμένει απαγορευτική κίνηση. Το ζήτημα
αυτό θα συνεχίσει να βρίσκεται στο επί-
κεντρο του ενδιαφέροντος της ΕΕ, αφού

επηρεάζει τον τελικό στόχο τής περαιτέ-
ρω διεύρυνσης προς τη Νοτιοανατολική

Ευρώπη. Την ίδια ώρα, η προκλη-
τική αναφορά της προέδρου της
Βόρειας Μακεδονίας στη «Μακε-
δονία» και η επικράτηση του εθνι-
κιστικού κόμματος VMRO στη γει-
τονική με την Ελλάδα χώρα έρχον-
ται να αλλάξουν τα δεδομένα και
να θυμίσουν σε πολλούς πολιτι-
κούς κύκλους τις ατέλειες της
Συμφωνίας των Πρεσπών, για την
οποία χύθηκε πολύ μελάνι τα προ-
ηγούμενα χρόνια, ενώ η εφαρμο-

γή της παραμένει σε εκκρεμότητα.
Κι ενώ στις Βρυξέλλες πίστευαν πως το

θέμα αυτό είχε δρομολογηθεί και μια πα-
λιά πληγή είχε κλείσει, ήρθε η ίδια η εξέ-
λιξη των πραγμάτων να τους διαψεύσει.
Όσα διαδραματίζονται έχουν, όπως ανα-
μενόταν, αντίκτυπο και στο εσωτερικό της
Ελλάδας, αφού στο κυβερνών κόμμα κα-
ταγράφονται πλέον φωνές που την αμφι-
σβητούν ευθέως. Μετά τις τελευταίες
εξελίξεις το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα

οφείλει να επαναπροσδιορίσει τη στάση
του απέναντι σε κόμματα που σηκώνουν
τη σημαία του εθνικισμού και προκαλούν
ακόμη και τους εταίρους τους, ενώ η ανα-
διαμόρφωση της λίστας των πολιτικών
δυνάμεων που ανήκουν στον μεγαλύτερο
οργανισμό της ΕΕ αποτελεί μονόδρομο,
αν πραγματικά στην ευρωπαϊκή Κεντρο-
δεξιά επιθυμούν να προστατεύσουν βασι-
κές αρχές και αξίες της ΕΕ.

Στο μεταξύ, η προκλητική στάση του
Έντι Ράμα απέναντι στην Ελλάδα και το κα-
κόγουστο σόου που έπαιξε την περασμένη
Κυριακή στο κλειστό γήπεδο Γαλατσίου,
με ανιστόρητες αναφορές και απαράδε-
κτες τοποθετήσεις, κατέδειξαν πως η γει-
τονική χώρα δεν μπορεί, υπό τη σημερινή
της ηγεσία, να αποτελέσει ένα παράδειγ-
μα σύγχρονου ευρωπαϊκού δημοκρατικού
κράτους, με ό,τι αυτό μπορεί να σημαίνει
για την περαιτέρω ευρωπαϊκή της πορεία.
Εξάλλου, η σκληρή στάση Ράμα απέναντι
στον εκλεγμένο δήμαρχο Χιμάρας Φρέντι
Μπελέρη και ο εγκλεισμός του στις φυλα-
κές -παραπέμπει σε αλήστου μνήμης επο-
χές του Χότζα- έχουν αποτελέσει αντικεί-
μενο συζήτησης και στα ανώτερα κλιμά-
κια της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Το ευρωπαϊκό μέλλον των κρατών των
Δυτικών Βαλκανίων περνά μέσα από τον
σεβασμό τόσο του διεθνούς δικαίου όσο
και των δικαιωμάτων των εθνικών μει-
ονοτήτων, όπως της ελληνικής στη Βό-
ρεια Ήπειρο. Αυτό οφείλει να το λάβει
σοβαρά υπόψη η αλβανική ηγεσία, αλλά
και οι ηγέτες άλλων χωρών που βρίσκον-
ται ήδη στον προθάλαμο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Προβληματισμός
στην ΕΕ από

τη σημερινή εικόνα
στα Δυτικά Βαλκάνια
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Μ
έσα σε δύο εβδομάδες από την ενεργοποίηση της πλατφόρμας «My-

Coast», μέσω της οποίας οι πολίτες μπορούν να ελέγχουν αν στις πα-

ραλίες τηρείται η νομιμότητα των όρων παραχώρησης, έχουν υπο-

βληθεί περισσότερες από 500 καταγγελίες. Στις αρχές Μαΐου.

Η πλατφόρμα είναι μια εξαιρετική ιδέα. Πας, ας πούμε, στην παραλία όπου υποτίθε-

ται ότι πρέπει να έχει βάλει ο άλλος 30 ομπρέλες σε απόσταση κατ’ ελάχιστον τρία

μέτρα από τη θάλασσα και τη μια από

την άλλη και βλέπεις αντ’ αυτού να

έχει 3.000 ομπρελοκαθίσματα, εκ των

οποίων τα 2.995 μέσα στο νερό. Τα

πέντε έξω, για το ξεκάρφωμα. 

Η διαπίστωση 
-ξανά και ξανά- 
του οφθαλμοφανούς
Νοικιάζεις ένα εξ αυτών, το οποίο κο-

στίζει  για μία μέρα όσο περίπου το

ενοίκιο ενός διαμερίσματος τριών δω-

ματίων στην Κυψέλη. Παραγγέλνεις

ένα κλαμπ σάντουιτς και όσο τρως το

ενισχυμένο με μαρούλι τοστ με τις πέν-

τε προκάτ τηγανητές πατάτες που σου

έφεραν και κοστίζει όσο το μηνιαίο

ρεύμα για το προαναφερθέν διαμέρι-

σμα, χαζεύεις στο κινητό σου. Μετά,

αφού βγάλεις τις απαραίτητες σέλφι

από την πλωτή ομπρελοξαπλώστρα,

μπαίνεις στο «MyCoast» και τραβάς μια

καταγγελία, διότι δεν σε νοιάζει πλέον,

έχεις εξαντλήσει σε μια μέρα το μπά-

τζετ των διακοπών σου για τα επόμενα

τρία χρόνια, συνεπώς δεν θα ξαναπάς.

Αυτή ήταν η ιστορία. Μετά δεν γίνεται

τίποτε άλλο. Μετά οι καταγγελίες πάνε εκεί που πάνε και κάποια στιγμή κάποι-

ος θα τις ελέγξει και κάτι θα κάνει, το οποίο κάτι παραμένει ασαφές προσώρας.

Η πλατφόρμα είναι μια εξαιρετική ιδέα διότι, πρώτον, απαλλάσσει τους καθ’

ύλην αρμόδιους από την υποχρέωση να κάνουν οι ίδιοι τους ελέγχους ως θα

όφειλαν -έχουμε και τεράστια ακτογραμμή, πού να την προλάβεις- και, δεύ-

τερον, δίνει στον πολίτη την ψευδαίσθηση ότι και κάτι γίνεται και ο ίδιος

μπορεί να παίξει τον ρόλο του βιτζιλάντε-τιμωρού εκείνων που τον κοροϊ-

δεύουν μπροστά στα μάτια του.

Σε δεύτερο πλάνο θα επιστρατευτεί και η Τεχνητή Νοημοσύνη, η οποία θα

εντοπίζει από μόνη της τις παρανομίες. Σε τρίτο πλάνο θα κατεβαίνουν εξωγήινοι

από τον ουρανό και θα εξαφανίζουν αυτόματα τις παράνομες ομπρελοξαπλώστρες.

Σε τέταρτο πλάνο θα έχει τελειώσει η σεζόν και οι παράνομες ομπρελοξαπλώστρες

θα έχουν παραμείνει αμετακίνητες στη θέση τους, στο «MyCoast» θα έχουν συγ-

κεντρωθεί τρία τρισεκατομμύρια καταγγελίες, αλλά όλοι εμείς θα είμαστε ευχαρι-

στημένοι ότι το πρόβλημα καταπολεμήθηκε. Ελλάδα λέγεται όλο αυτό.

Κάπου διάβαζα χθες για ένα από τα περίφημα μπιτσόμπαρα στη Μύκονο, από αυτά

που έχουν τσιμεντώσει και καταλάβει όλο τον αιγιαλό, ότι όταν, λέει, ρωτήθηκε ο

οικείος δήμος, είπε ότι είναι κλειστό μετά τις παρανομίες που διαπιστώθηκαν, αλλά

στο επιτόπιο ρεπορτάζ διαπιστώθηκε ότι είναι ορθάνοιχτο και λειτουργεί κανονι-

κότατα. Και δεν σου προκαλεί καμία εντύπωση αυτό. Τις παρανομίες δεν χρειάζε-

σαι κανένα «MyCoast» και καμία Τεχνητή Νοημοσύνη για να τις διαπιστώσεις. Εί-

ναι παντού και είναι εξόφθαλμες. Οι δε παραβάτες δεν έχουν απολύτως κανένα

πρόβλημα να τις διαφημίσουν κιόλας στα sites τους και στις σελίδες τους στα σό-

σιαλ με φωτογραφίες.

Μια κατάσταση που 
βολεύει τους πάντες
Ποτέ δεν ήταν το πρόβλημά μας η διαπί-

στωση των παρανομιών. Το πρόβλημά

μας ήταν πάντα ότι δεν γίνεται απολύτως

τίποτε για αυτές. Κάθε χρόνο οι ίδιοι άν-

θρωποι παρανομούν ασύστολα, κάποια

«πρόστιμα» και κάποιες «συνέπειες»

ανακοινώνονται με πολλή δημοσιότητα,

μετά κάτι γίνεται και όλα αυτά είτε τα

παίρνει ο άνεμος, είτε ξεχνιούνται, σε

κάθε περίπτωση δεν αλλάζει τίποτε.

Η καταπάτηση των αιγιαλών και το

πλαίσιο λειτουργίας των καταστημάτων

σε αυτούς είναι μια από τις πιο σκοτει-

νές ιστορίες της χώρας. Ένα πλέγμα

διαπλοκής ανάμεσα σε τοπικές αρχές,

επιχειρηματίες, ελεγκτικούς μηχανι-

σμούς και εντέλει το ίδιο το κράτος εν

συνόλω επιτρέπει στην παρανομία να

ζει και να βασιλεύει όσο κάποιοι πολί-

τες στις ρημαγμένες παραλίες προσπα-

θούν απελπισμένα να βγάλουν άκρη ή

κάποιοι άλλοι -όπως η γράφουσα- δια-

πιστώνουν ξανά και ξανά, εντελώς κου-

ραστικά και άσκοπα, το πρόβλημα.

Η πλατφόρμα είναι μια εξαιρετική ιδέα, αλλά εγώ έχω μια καλύτερη. Να ξα-

μολυθεί το Λιμενικό στις παραλίες και όπου διαπιστώνει παρανομία να χώ-

νει λουκέτο επιτόπου για όλη τη σεζόν. Και αν ξαναπεράσει σε μια εβδομάδα

και έχεις τολμήσει να βγάλεις και την πατούσα σου στην ίδια παραλία, να σε

παίρνει στο αυτόφωρο και να μην ξαναπαίρνεις άδεια ποτέ.

Φυσικά είναι πιο πιθανό να κατέβουν όντως οι εξωγήινοι παρά να γίνει αυτό.

Διότι ας μην κρυβόμαστε πίσω από το δάχτυλό μας, αυτό δεν συμφέρει κα-

νέναν και τα χρήματα είναι πάρα πολλά, κυρίως για τους δήμους που νοικιά-

ζουν τις παραλίες όσο και για το κράτος.

Προσωπικά μπορεί να μην είμαι τεχνητή νοημοσύνη, αλλά χωρίς καν να μπω στο

«MyCoast» μπορώ να βάλω στοίχημα τρία μηνιάτικα για τουλάχιστον είκοσι σημεία

στα οποία αν πάει αυτήν τη στιγμή κάποιος (για τον Ιούλιο-Αύγουστο δεν το συζη-

τάω καν) θα βρει παρανομίες. Μπορώ να του πω ακριβώς και τι παρανομίες θα βρει

και επί πόσα χρόνια -αν όχι δεκαετίες- συμβαίνουν. Και για πόσες δεκαετίες θα

συνεχίσουν να συμβαίνουν.

Για να μην ταλαιπωρείται η Τεχνητή Νοημοσύνη το λέω.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η ακτογραμμή 
της αιώνιας 
παρανομίας
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«Είμαστε με τις βιβλιοθήκες 
και όχι με τις βαριοπούλες»

Σ
τη Θράκη, με τον αέρα της επιτυχημένης επίσκεψης στην
Άγκυρα, μετατόπισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης το επίκεν-
τρο της «γαλάζιας» εκστρατείας. Σε ακόμη μια παρέμβα-

ση με αυξημένο ειδικό βάρος, από τη Μάκρη της Αλεξανδρούπο-
λης ο πρωθυπουργός κονιορτοποίησε τους κομματικούς αλα-
λαγμούς μείζονος και ελάσσονος αντιπολίτευσης που επιχείρη-
σαν να ανεβάσουν τα εθνικά θέματα στην κορυφή της προ-
εκλογικής ατζέντας είκοσι έξι ημέρες πριν στηθούν οι κάλ-
πες. Ο κ. Μητσοτάκης αναφερόμενος στη συνάντησή του με
τον Ταγίπ Ερντογάν ξεκαθάρισε: «Επιδιώκουμε πάντα κα-
λές σχέσεις με τη γείτονα, όμως γνωρίζετε πολύ καλά ότι η
Ελλάδα δεν αποκλίνει από τις πάγιες θέσεις της και θα υπε-
ρασπίζεται πάντα με αυτοπεποίθηση την εθνική της κυ-
ριαρχία και τα κυριαρχικά της δικαιώματα. Το κάνουμε
όμως σήμερα, φίλες και φίλοι, από θέση ισχύος». 

Ο Έβρος στάθηκε όρθιος 
Προβάλλοντας την κυβερνητική αποφασιστικότητα, μαζί με

το αναβαθμισμένο γεωπολιτικό κύρος και την αποτρεπτική
ισχύ της χώρας, ο πρωθυπουργός υπενθύμισε ότι απέναντι
στην προσπάθεια εργαλειοποίησης του μεταναστευτικού προ-
βλήματος, την άνοιξη του 2020, ο Έβρος στάθηκε όρθιος: «Φυ-
λάξαμε αποτελεσματικά τα σύνορά μας, κάναμε τη δουλειά
μας και τιμήσαμε την υποχρέωσή μας απέναντι στους Έλληνες
πολίτες, και ειδικά απέναντι στους ακρίτες, και είμαστε σήμε-
ρα στην ευχάριστη θέση να μην αντιμετωπίζουμε κάποια προ-
βλήματα αντίστοιχα με αυτά τα οποία κληρονομήσαμε από την
προηγούμενη κυβέρνηση».

Εξέφρασε δε την πίστη του ότι πολύ σύντομα «θα πείσουμε την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι πρέπει να χρηματοδοτήσει και έργα
στον φράχτη στον Έβρο, αποτρεπτικά έργα τα οποία είναι τόσο
σημαντικά για την προστασία της χώρας και τελικά την ασφαλή
φύλαξη των συνόρων». 

Νομοθετική ρύθμιση για ραδιοφωνικές συχνότητες
Δίνοντας διαπιστευτήρια της κυβερνητικής προσήλωσης στη

βελτίωση της καθημερινότητας και των ακριτών στον Έβρο, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης αποκάλυψε ότι κατατέθηκε νομοθετική ρύθ-
μιση στη Βουλή που αφορά τις ραδιοφωνικές συχνότητες: «Ρυθ-
μίζουμε και το ζήτημα αυτό, γιατί πρέπει και εδώ πέρα στον Έβρο

να ακούτε ελληνικό ραδιόφωνο».
Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε εκτενώς στα διλήμ-

ματα που βρίσκονται πάνω από την κάλπη της 9ης Ιου-
νίου, η οποία ζήτησε για ακόμη μια φορά να γεμίσει με
πολλά «γαλάζια» ψηφοδέλτια, ώστε η Νέα Δημοκρατία
να παραμείνει το μεγαλύτερο και ισχυρότερο κεντρο-
δεξιό κόμμα εντός του ΕΛΚ. Εκπέμποντας ηχηρό μήνυ-
μα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης ξεκαθάρισε ότι η προσπά-
θεια της αντιπολίτευσης να πλήξει την πολιτική σταθε-
ρότητα στη χώρα θα προσκρούσει πάνω στη νέα ισχυρή

λαϊκή εντολή: «Θα μιλήσουμε και για τα εσωτερικά πολιτικά ζη-
τούμενα αυτών των εκλογών και αν κάποιοι θέλουν να μετατρέ-
ψουν αυτές τις ευρωεκλογές σε δημοψήφισμα κατά της κυβέρ-
νησης, είμαι απολύτως σίγουρος ότι θα πάρουν την απάντηση
που τους αξίζει».

Η ΝΔ να βγει ενισχυμένη από τις εκλογές
Ο κ. Μητσοτάκης εξήγησε ότι το πολιτικό μήνυμα που θα εξαχ-

θεί από αυτές τις εκλογές το βράδυ της 9ης Ιουνίου θα έχει μεγά-
λη σημασία «…για το αν θα μπορούμε να συνεχίσουμε με την ίδια
αυτοπεποίθηση με την ίδια ορμητικότητα αυτές τις σημαντικές
μεταρρυθμίσεις προς όφελος των πολιτών. Ή αν θα δώσουμε το
δικαίωμα σε κάποιον να ισχυριστεί ότι κάτι άλλαξε στο πολιτικό
τοπίο και εν πάση περιπτώσει ότι η κυβέρνηση δεν έχει την ίδια
νομιμοποίηση να συνεχίσει τη δουλειά της». Διαμήνυσε δε προς
πάσα κατεύθυνση: «Δεν θα τους δώσουμε αυτή την ευκαιρία, για
αυτό και θέλω να ζητήσω τη στήριξή σας. Όπως τη ζήτησα και

πριν από έναν χρόνο. Έχει μεγάλη σημασία η Νέα Δημοκρατία να
βγει ενισχυμένη από αυτές τις εκλογές, να βγει δυνατή, να μην
υπάρξει καμία αμφισβήτηση από κάποιους οι οποίοι θέλουν να
χρησιμοποιήσουν τις ευρωεκλογές ουσιαστικά ως ένα δημοψή-
φισμα κατά της κυβέρνησης, κατά εμού προσωπικά. Το μόνο που
τους ενδιαφέρει είναι να φύγει ο Μητσοτάκης. Όταν τους λες τι
θα γίνουν μετά, ακούς μόνο σιωπή». 

Μόνο λάσπη από την αντιπολίτευση 
Κλιμακώνοντας την πολεμική του εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ, ο Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε: «Η αντιπολίτευση το μόνο το
οποίο ξέρει να κάνει είναι να πετάει λάσπη, να προσπαθεί να βυ-
θίσει τον πολιτικό διάλογο στην τοξικότητα και να φυτεύει νέα
“λεφτόδεντρα”, πιστεύοντας ότι μπορεί να πείσει τους πολίτες ότι
μας περισσεύουν κάποιες δεκάδες δισεκατομμύρια για να μπο-
ρούμε να λύσουμε ως διά μαγείας κάποια προβλήματα. Αυτό δεν
συνιστά υπεύθυνη πολιτική πρόταση». 

Από την άλλη ο πρωθυπουργός έκανε ειδική μνεία στην ευρεί-
ας κλίμακας κυβερνητική προσπάθεια να επιβληθεί παντού η νο-
μιμότητα, με αιχμή φυσικά τις πανεπιστημιακές εγκαταστάσεις.
Με φόντο και την τελευταία εκκένωση της κατάληψης στη Νομι-
κή, ο Κυριάκος Μητσοτάκης έστειλε ακόμη ένα αυστηρό μήνυμα:
«Αποδείξαμε και έμπρακτα ότι η τάξη και ο νόμος θα επιβληθούν
και εντός του δημόσιου πανεπιστημίου. Το είπαμε πολλές φορές
και το κάναμε πράξη. Εμείς δεν είμαστε με αυτούς οι οποίοι θέ-
λουν να μετατρέψουν τα πανεπιστήμια σε μπάχαλο. Είμαστε με
τις βιβλιοθήκες και όχι με τις βαριοπούλες. Και αν νομίζουν κά-
ποιοι ότι μπορούν, για λόγους που στο δικό τους το μυαλό είναι
απολύτως δικαιολογημένοι, να επαναλάβουν αυτά τα οποία μπο-
ρεί να είδαν σε άλλες χώρες και να καταλαμβάνουν πανεπιστή-
μια, να στήνουν αντίσκηνα και να τα κάνουν γης μαδιάμ, είναι βα-
θιά γελασμένοι, όπως είδατε και με την εκκένωση της κατάλη-
ψης η οποία είχε γίνει στη Νομική».

«Η αντιπολίτευση το μόνο το οποίο ξέρει να κάνει είναι 
να πετάει λάσπη, να προσπαθεί να βυθίσει τον πολιτικό διάλογο

στην τοξικότητα και να φυτεύει νέα “λεφτόδεντρα”»

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Κ Υ Ρ Ι Α Κ Ο Σ Μ Η Τ Σ Ο Τ A Κ Η Σ



Η
ελληνική κυβέρνηση πρόκειται να
επενδύσει τα επόμενα χρόνια περισ-
σότερα από 2 δισεκατομμύρια ευρώ,

κυρίως ευρωπαϊκούς πόρους, για την ενίσχυ-
ση των υποδομών πολιτικής προστασίας, ση-
μείωσε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά-
κης κατά την ομιλία του στο συνέδριο με θέμα
«Προωθώντας την Καινοτομία στην Αντιμετώ-
πιση Φυσικών Καταστροφών - Ανταλλαγή Κα-
λών Πρακτικών: Μία Πράξη Πολιτισμού», που
διοργάνωσε η JTI Hellas σε συνεργασία με την
Πρεσβεία της Ιαπωνίας στην Ελλάδα, στο πλαί-
σιο του «2024: Έτος Πολιτισμού και Τουρισμού
Ιαπωνίας - Ελλάδας». 

Παρών στην εκδήλωση ήταν και ο πρώην
πρωθυπουργός Κώστας Καραμανλής ως πρό-
εδρος του ΔΣ της Συνεταιριστικής Ένωσης Κα-
πνοπαραγωγών Ελλάδας (ΣΕΚΕ). Όπως έκανε
σαφές ο Έλληνας πρωθυπουργός, «πρόκειται
για μια πολύ σημαντική επένδυση, διότι όταν μι-
λάμε για την κλιματική αλλαγή, εστιάζουμε πο-
λύ στον μετριασμό των επιπτώσεων, αλλά δεν
εστιάζουμε αρκετά στην προσαρμογή σε αυτή».

Στο πλαίσιο του συνεδρίου ο κοινωφελής
οργανισμός The JTI Foundation ανακοίνωσε
δωρεά για την πυροπροστασία του περιαστι-
κού άλσους Ξάνθης και τον εξοπλισμό της Πυ-
ροσβεστικής Υπηρεσίας στην πόλη.

Η τεχνολογία σώζει ανθρώπινες ζωές 
Ο πρωθυπουργός τόνισε στην ομιλία του:

«Όλοι γνωρίζουμε ότι η κλιματική αλλαγή είναι
η σκληρή πραγματικότητα. Έχουμε υποστεί
έντονα φαινόμενα. Το περασμένο καλοκαίρι
ήταν ένα πολύ δύσκολο καλοκαίρι για την Ελ-
λάδα, τόσο ως προς τον αριθμό των δασικών
πυρκαγιών όσο και ως προς την έντασή τους.
Αντιμετωπίσαμε πλημμύρες και είναι καίριας
σημασίας να συνεργαστούμε και να αξιοποι-
ήσουμε ό,τι καλύτερο μπορεί να μας προσφέ-
ρει η τεχνολογία, προκειμένου να σώσουμε
ανθρώπινες ζωές, να προστατεύσουμε τα προς
το ζην και να καταστήσουμε τις κοινότητές μας
πιο ανθεκτικές. Αποδίδω ιδιαίτερη σημασία
στην εκδήλωση αυτή και στις συναντήσεις που
θα πραγματοποιηθούν μετά την υπογραφή του
Μνημονίου Συνεργασίας. Συμμετέχουν οι κα-
λύτεροι επιστήμονές μας και ελπίζω ότι θα
εδραιώσουμε μια ισχυρή συνεργασία μεταξύ
του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-
κής Προστασίας και της ιαπωνικής κυβέρνη-
σης, που θα μας επιτρέψει να γίνουμε ακόμη
καλύτεροι σε αυτόν τον κρίσιμο τομέα».

Επένδυση από ευρωπαϊκούς πόρους 
Ο Έλληνας πρωθυπουργός επισήμανε ότι η

ελληνική κυβέρνηση πρόκειται να επενδύσει
τα επόμενα χρόνια περισσότερα από 2 δισεκα-
τομμύρια ευρώ, κυρίως ευρωπαϊκούς πόρους,
για την ενίσχυση των υποδομών πολιτικής
προστασίας: «Πιστεύω ότι πρόκειται για μια
πολύ σημαντική επένδυση, διότι όταν μιλάμε
για την κλιματική αλλαγή, εστιάζουμε πολύ
στον μετριασμό των επιπτώσεων, αλλά δεν
εστιάζουμε αρκετά στην προσαρμογή σε αυτή.
Πρέπει να προστατεύσουμε τις κοινότητές μας,
να τις καταστήσουμε πιο ανθεκτικές και φυσι-
κά να χρησιμοποιήσουμε την τεχνολογία όσο

καλύτερα μπορούμε, προκειμένου να αντιμε-
τωπίσουμε ολοένα και πιο συχνά φαινόμενα.
Αναφέρομαι στις φυσικές καταστροφές, είτε
πρόκειται για πλημμύρες, είτε για πυρκαγιές,
είτε για σεισμούς».

Σύστημα ανίχνευσης στην Ξάνθη
Ο πρωθυπουργός ευχαρίστησε για τη δωρεά

που έγινε στον Δήμο Ξάνθης και στην Πυρο-
σβεστική Υπηρεσία. «Πρόκειται για ένα πολύ-

τιμο δώρο, ιδιαίτερα μετά τις καταστροφικές
πυρκαγιές του περασμένου έτους, που έπλη-
ξαν με ιδιαίτερη σφοδρότητα την περιοχή της
βορειοανατολικής Ελλάδας, όπου χάσαμε μέ-
ρος ενός εκ των σημαντικότερων δασών μας,
του δάσους της Δαδιάς».  Στη συνέχεια τόνισε:
«Θα ήθελα να δώσω ιδιαίτερη έμφαση σε αυτό
το σύστημα έγκαιρης ανίχνευσης και συναγερ-
μού που θα εγκαταστήσουμε στο περιαστικό
δάσος της Ξάνθης. Δίνουμε ιδιαίτερη έμφαση

στην προστασία των περιαστικών μας δασών
και πιστεύω ότι αυτή η επένδυση θα συμβάλει
καθοριστικά στη διατήρησή τους. Κοιτάζοντας
μπροστά, προς αυτό το μέλλον που ενέχει κιν-
δύνους, οι δύο χώρες μας, που εκπροσωπούν
αρχαίους πολιτισμούς και αρχαία σοφία, μοι-
ράζονται τη βούληση να συνεχίσουν την πολύ-
τιμη συνεισφορά και να ενώσουν τις δυνάμεις
τους σε αυτή τη συλλογική προσπάθεια».

Κικίλιας: «Σημαντικό βήμα πρόληψης
και αντιμετώπισης πυρκαγιών»

Ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-

κής Προστασίας Βασίλης Κικίλιας τόνισε πως

«με τη συγκεκριμένη συνεργασία, κάνουμε άλ-

λο ένα σημαντικό βήμα στην κατεύθυνση της

πρόληψης και της αντιμετώπισης πυρκαγιών,

μέσα από διεθνείς συμφωνίες και ανταλλαγή

γνώσεων. Υπενθυμίζω πως για το φετινό δύ-

σκολο καλοκαίρι διαθέτουμε τον μεγαλύτερο

αριθμό πυροσβεστών που είχαμε ποτέ, ενώ πα-

ράλληλα προχωράμε ταχύτατα την υλοποίηση

του προγράμματος “Αιγίς”, παραλαμβάνοντας

τους πρώτους εξοπλισμούς από το 2025.

Η αντιμετώπιση της κλιματικής κρίσης

απαιτεί να ενωθούμε και να αγωνιστούμε

όλοι μαζί. Σε αυτή την κατεύθυνση συνεχί-

ζουμε να ενισχύουμε την εξαιρετικά σημαν-

τική συνεργασία μας με την Ιαπωνία, η οποία

έχει μακρά ιστορία αντιμετώπισης φυσικών

καταστροφών».

ΤΕΤΑΡΤΗ 15 ΜΑΪΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ13

ΚΥΡΙAΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤAΚΗΣ

«Επενδύσεις πάνω από 
2 δισ. ευρώ για τις υποδομές

πολιτικής προστασίας»

«Πρέπει να προστατεύσουμε τις περιοχές μας, να 
τις καταστήσουμε πιο ανθεκτικές και φυσικά να χρησιμοποιήσουμε

την τεχνολογία όσο καλύτερα μπορούμε»



Ο
υποψήφιος ευρωβουλευτής με τη Νέα Δημο-
κρατία Γεώργιος Δακής δηλώνει στην «Politi-
cal» αγνός αγωνιστής της παράταξης που βρί-

σκεται διαρκώς στην πρώτη γραμμή του αγώνα και
υποστηρίζει ότι θα διεκδικήσει, χωρίς προσωπικά
στοιχήματα, την επίτευξη στόχων που αποτελούν προ-
τεραιότητα για την καθημερινότητα των πολιτών. 

Ο κ. Δακής αναφέρεται και στα διακυβεύματα της
επερχόμενης κάλπης, υπογραμμίζοντας ότι «οι πα-
τριωτικές θέσεις της ΝΔ συνεισφέρουν στην ασφάλεια
και σταθερότητα» και υπενθυμίζοντας ότι «στη σύγ-
χρονη Ελλάδα, Νέα Δημοκρατία και Κυριάκος Μητσο-
τάκης δίνουν λύσεις και προοπτική στις λαϊκές προσ-
δοκίες». Από την άλλη, ο έμπειρος πολιτικός με τη μα-
κρά διαδρομή στα κοινά εκπέμπει το μήνυμα ότι «ο δι-
χαστικός και φοβικός πολιτικός λόγος αδυνατεί να δώ-
σει προοπτική και να διασφαλίσει τη σταθερότητα, την
κοινωνική συνοχή και την ειρήνη που αποτελεί τη με-
γαλύτερη κατάκτηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης». 

Ποιο είναι το διακύβευμα των επερχόμενων ευ-
ρωεκλογών;

Το διακύβευμα των επερχόμενων ευρωεκλογών είναι
η Ευρωπαϊκή Ένωση του αύριο μέσα από την προώθη-
ση των κοινών συμφερόντων, των κοινών αξιών και της
ενότητας. Η συγκρότηση μιας δημοκρατικής, γεωπολι-
τικής δύναμης, επιστημονικής και τεχνολογικής, με
ένα δίκαιο αναπτυξιακό μοντέλο χωρίς αποκλεισμούς
αποτελεί τον πυρήνα του συλλογικού πεπρωμένου των
Ευρωπαίων. Ταυτόχρονα, η στήριξη της σταθερότητας,
της ασφάλειας, της οικονομικής ανάπτυξης και των με-
ταρρυθμίσεων επαναβεβαιώνεται μέσα από το πολιτι-
κό μήνυμα της ευρωκάλπης. 

Ποιο είναι το προσωπικό σας στοίχημα για τη
μάχη του σταυρού; Ποιους στόχους βάζετε εάν
εξασφαλίσετε μια θέση στα έδρανα του Στρα-
σβούργου;

Από τα νεανικά μου χρόνια πάντοτε βρίσκομαι στην
πρώτη γραμμή των αγώνων για το αύριο της παράταξης
και της κοινωνίας μας. Είμαι υποψήφιος στις ευρωε-
κλογές ως αγνός αγωνιστής της ΝΔ, χωρίς προσωπικά
στοιχήματα, αλλά με την ευγενή φιλοδοξία να καταδεί-
ξω στους συμπολίτες μας ότι όλοι εμείς, οι καθημερι-
νοί άνθρωποι, που δεν είμαστε «celebrities», μπορού-
με μέσα από την πολιτική να προσφέρουμε στο παρόν
και το μέλλον της πατρίδας μας, εκφράζοντας τις καθη-
μερινές κοινωνικές ευαισθησίες και προσδοκίες και
πετυχαίνοντας τους στόχους που αποτελούν προτεραι-
ότητα των συμπολιτών μας για την επόμενη μέρα.

Εάν οι συμπολίτες μου με τιμήσουν με την ψήφο
τους και μου εμπιστευτούν την εκπροσώπησή τους στα
έδρανα του Ευρωκοινοβουλίου, κεντρικοί πυλώνες
των πολιτικών μου προτεραιοτήτων αποτελούν η Ευ-
ρώπη των ανοιχτών οριζόντων, της δημοκρατίας και
της ελευθερίας, της κοινωνικής συνοχής και αλληλεγ-
γύης, του πολιτισμού, της παιδείας και της οικολογίας,
της έρευνας και καινοτομίας, της ανάπτυξης και της τε-
χνολογικής πρωτοπορίας, της γεωστρατηγικής ασφά-
λειας και σταθερότητας. 

Επιπλέον, η αναβάθμιση του θεσμικού ρόλου της
ελληνικής γλώσσας στα ευρωπαϊκά δρώμενα, καθώς
και η δημιουργία περιφερειακού κόμβου, με έδρα

στην Ελλάδα, για τον έλεγχο της τήρησης και προ-
αγωγής των ανθρωπίνων δικαιωμάτων βρίσκονται
στην πρώτη γραμμή των διεκδικήσεών μου. Η δημι-
ουργία κοινών ευρωπαϊκών υγειονομικών πρωτο-
κόλλων για την αντιμετώπιση κρίσεων με γνώμονα
τόσο την υγειονομική ασφάλεια όσο και την προστα-
σία των ατομικών ελευθεριών των Ευρωπαίων πολι-
τών είναι στις στοχεύσεις μου. 

Έχετε θητεύσει επί μακρόν στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση, ασκώντας διοίκηση μάλιστα σε μια εκλο-
γική περιφέρεια στην οποία δεν αμφισβητείται η
κυριαρχία της ΝΔ, αλλά εμφανίζεται ισχυρός ο
λεγόμενος εκ δεξιών κίνδυνος. Ποιες είναι οι κι-
νήσεις που θα κάνετε ως υποψήφιος για να ανα-
κοπεί η δυναμική αυτών των κομμάτων;

Ο ενωτικός πολιτικός λόγος προς το σύνολο της κοι-
νωνίας μας με υπευθυνότητα, τεκμηρίωση και επιχει-
ρήματα, γνώση των δεδομένων και των προσδοκιών
είναι οι προϋποθέσεις για πειθώ και θετικά αποτελέ-
σματα σε σχέση με τους προβληματισμούς και τις
ανησυχίες των συμπατριωτών μας. Η γνώση των προ-
βλημάτων της ενεργειακής μετάβασης και της κοινής
αγροτικής πολιτικής στην κοινωνία μας ενισχύουν τον
αγώνα μου για τις απαντήσεις στον κοινωνικό προ-
βληματισμό. Οι πατριωτικές θέσεις της ΝΔ συνεισφέ-
ρουν στην ασφάλεια και σταθερότητα της πατρίδας
μας σε ένα εξαιρετικά ευμετάβλητο διεθνές περιβάλ-
λον. Η προάσπιση της ειρήνης μέσα από τον συνεχή
αγώνα για την ενότητα έξω από τους αναθεωρητι-
σμούς καθώς και του αισθήματος ασφάλειας στους

πολίτες από κάθε φύσεως απειλές δίνουν απάντηση
στις όποιες ανησυχίες. 

Σε ποιο βαθμό σάς ανησυχεί η άνοδος της ακρο-
δεξιάς που καταγράφεται πανευρωπαϊκά; 

Η τάση αυτή καταγράφεται στις περισσότερες χώρες
της Ευρώπης. Ο πολιτικός τους λόγος αδυνατεί να συν-
θέσει το σύνολο της κοινωνίας και να επιλύσει τα προ-
βλήματά της. Η άρνηση της σύγχρονης ευρωπαϊκής
πραγματικότητας, της ανάγκης ειρηνικής συνύπαρξης
και των τεχνολογικών εξελίξεων που αναδιατάσσουν
τα οικονομικά και κοινωνικά δεδομένα, οδηγούν απο-
γοητευμένους συμπολίτες μας στην πρόσκαιρη υιοθέ-
τηση πολιτικών θέσεων όχι για λόγους αρχής αλλά για
λόγους αντίδρασης. 

Ο διχαστικός και φοβικός πολιτικός λόγος αδυνατεί
να δώσει προοπτική και να διασφαλίσει τη σταθερότη-
τα, την κοινωνική συνοχή και την ειρήνη που αποτελεί
τη μεγαλύτερη κατάκτηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι
πρωτοβουλίες του πρωθυπουργού μας Κυριάκου Μη-
τσοτάκη για την κοινή ευρωπαϊκή άμυνα, τα ασφαλή
σύνορα και τη σταθερότητα των διεθνών μεταφορικών
δικτύων δίνουν πειστικές απαντήσεις. 

Η παγκόσμια ελληνική ναυτιλία, που αποτελεί στυλο-
βάτη του διεθνούς εμπορίου, στηρίζεται στην ασφάλεια
και σιγουριά των ναυτικών δικτύων. Στη σύγχρονη Ελλά-
δα, η ΝΔ και ο Κυριάκος Μητσοτάκης αφουγκράζονται
τα προβλήματα και τις καθημερινές αγωνίες των πολιτών
και δίνουν λύσεις και προοπτική στις λαϊκές προσδοκίες
με υπεύθυνη στάση και με θέσεις που διασφαλίζουν την
προστασία των εθνικών μας συμφερόντων.Γ
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«Οι πατριωτικές θέσεις 
της ΝΔ συνεισφέρουν στην 
ασφάλεια και σταθερότητα»

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com



«Κ
αλά κάνω και έχω ψυχή Πο-
λάκη», είχε απαντήσει τον
Απρίλιο ο Στέφανος Κασσε-

λάκης στις σχετικές επικρίσεις απευθυνό-
μενος στην κυβέρνηση. Τι ήταν να το ακού-
σει ο «αψύς» Σφακιανός και από εκεί που
είχε μετατραπεί σε «μαύρο πρόβατο» την
περίοδο της ψήφισης του νομοσχεδίου για
τον γάμο των ομόφυλων ζευγαριών ξαναέ-
γινε -στη συνείδησή του- το Νο2 του κόμ-

ματος που δημιουργεί πε-
ρισσότερους καβγάδες ημε-
ρησίως από όσους μπορεί
κανείς να... καταναλώσει.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
δεν έχει καμία ιδιαίτερη
εκτίμηση για τον Παύλο
Πολάκη, εκτιμά όμως -εν-
τελώς λανθασμένα- πως ο

βουλευτής Χανίων είναι... asset για τη
«μάχη της Κρήτης», η οποία ύστερα από
δεκαετίες βάφτηκε «γαλάζια». Την ίδια
ώρα, ο Στέφανος Κασσελάκης προωθεί
τον ξάδελφό του ως «κρητικάρχη», με τον
τελευταίο να κάνει μάλιστα γερό μπάσιμο
μεταξύ των ονομάτων που διεκδικούν την
εκλογή στην Ευρωβουλή. «Όσο έχεις τον
Παύλο δίπλα σου, η Κρήτη θα είναι μαζί
σου. Μην το ξεχάσεις ποτέ», του είχε πει
μια οπαδός του Πολάκη στην περιοδεία
του στην Κρήτη και αυτό ο Κασσελάκης το
«μετράει». Η Κρήτη όμως δύσκολα θα επι-
στρέψει στον ΣΥΡΙΖΑ και οι ευρωεκλογές
ακόμη δυσκολότερα θα επιβεβαιώσουν
την αισιοδοξία του προέδρου του κόμμα-
τος. Και αφού ο βουλευτής Χανίων βλέπει
τα σκούρα μπροστά του και τον Στέφανο
Κασσελάκη έτοιμο να κάνει «πέρα» όλο
τον παλιό ΣΥΡΙΖΑ, επιστρατεύει όλη του
την «τέχνη» για να δημιουργήσει νέους
καβγάδες, που με τη σειρά τους θα τροφο-
δοτήσουν το κοινό του.

«Με “γραμμή” Ακροδεξιάς»
Ο Ανδρέας Ξανθός, με τον οποίο ο Πολά-

κης συνυπήρξε στο υπουργείο Υγείας, με
άρθρο του στην «Εφημερίδα των Συντα-
κτών» προσπάθησε να απαντήσει στο αντι-
εμβολιαστικό παραλήρημά του με αφορμή
την απόσυρση των εμβολίων της As-
traZeneca. Ο άλλοτε υπουργός Υγείας
αναφέρει στο άρθρο του χαρακτηριστικά

πως «η υποτίμηση του κινδύνου από την
Covid-19 και η άρνηση του εμβολιασμού
ήταν κατά βάση η “γραμμή” της Ακροδε-
ξιάς σε όλο τον κόσμο με επικεφαλής τους
Τραμπ και Μπολσονάρο. Το αποδεικνύει
περίτρανα στη χώρα μας η αντίστοιχη ρη-
τορική της Ελληνικής Λύσης, της Νίκης
και των Σπαρτιατών».

Στη μακροσκελή του ανάρτηση ο άλλοτε
υπουργός αναπληρωτής του Ξανθού, Παύ-
λος Πολάκης, τονίζει πως το εμβόλιο της
AstraZeneca αποσύρθηκε «όχι γιατί δεν
επικαιροποιήθηκε αλλά γιατί είχε απαρά-
δεκτα υψηλό αριθμό επιπλοκών», ενώ κα-
ταλήγει ότι τόσο τον Ξανθό όσο και τον Γε-
ροτζιάφα τους έκρινε ο λαός για τη στάση
τους μεταξύ 2019 και 2023. Αφήνει μάλι-

στα και πάλι αιχμές κατά του Αλέξη Τσίπρα
που -όπως λέει- προσπάθησε να βοηθήσει
στην εκλογή του Ανδρέα Ξανθού, χωρίς
όμως επιτυχία. 

Η απάντηση Γεροτζιάφα
Τι απαντά ο αιματολόγος Γρηγόρης Γε-

ροτζιάφας στις χοντράδες του Παύλου
Πολάκη ότι «είναι ενεργούμενος της Pfiz-
er»; Καταρχάς το προφανές. Αφού «τα
παίρνει» από τη Pfizer, τι λόγο έχει να υπε-
ρασπίζεται το σκεύασμα της ανταγωνιστι-
κής AstraZeneca; Ο ίδιος σημειώνει ότι ο
Πολάκης «μεταφέρει στο επίκεντρο της
πολιτικής ζωής της χώρας την ισοπεδωτι-
κή αντίληψη “όλοι τα παίρνουν” και συνει-
δητά συνδράμει στην εγκαθίδρυση της

λαϊκίστικης αντίληψης ότι οι καθηγητές
Ιατρικής είναι μαριονέτες της φαρμακο-
βιομηχανίας. Αυτή η αντίληψη είναι από
τους βασικούς ιδεολογικούς πυλώνες του
τραμπισμού και των υποστηρικτών θεω-
ριών συνωμοσίας». Παράλληλα, ο Γρηγό-
ρης Γεροτζιάφας ζητά να τοποθετηθούν
επί της επίθεσης του Παύλου Πολάκη στα
μέλη των Εθνικών Επιτροπών και βουλευ-
τών του ΣΥΡΙΖΑ Αθηνάς Λινού και Όθωνα
Ηλιόπουλο, θέτοντας το ερώτημα: «Εγκρί-
νουν ή καταδικάζουν την τοποθέτηση του
μέλους της Πολιτικής Γραμματείας του
κόμματός τους;».

Στην παρέλαση ο Στέφανος
Στο μεταξύ, χθες ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-

ΖΑ-ΠΣ παρακολούθησε στην Κομοτηνή
την παρέλαση πολιτικών και στρατιωτι-
κών τμημάτων, στο πλαίσιο των εορτα-
σμών για τα Ελευθέρια της Θράκης, ενώ

αμέσως μετά την παρέλαση δήλωσε:
«Είναι μεγάλη μου τιμή να είμαι σήμε-
ρα (σ.σ.: χθες) εδώ στη Θράκη, στην
Κομοτηνή, 104 χρόνια μετά την απε-

λευθέρωση της Θράκης, μιας περιφέ-
ρειας η οποία δυστυχώς είναι παραμε-

λημένη από την ελληνική Πολιτεία και
που θα έπρεπε να ήταν πρότυπο ανάπτυ-
ξης και ένταξης στη χώρα μας».
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του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Συντροφικά μαχαιρώματα
δίχως τέλος στον ΣΥΡΙΖΑ

Σιγή ιχθύος από τον Κασσελάκη 
για τους νέους καβγάδες 
και τις χοντράδες του «αψύ» 
Σφακιανού που συνεχίζουν 
να προκαλούν ρωγμές στις ήδη
προβληματικές σχέσεις 
εντός του κόμματος

«Άδειασμα» Πολάκη από την Κεχαγιά
Το κρεσέντο του βουλευτή Χανίων για τον εμβολιασμό και την… υπο-

χωρητική, κατά τη γνώμη του, στάση τού -τότε- ΣΥΡΙΖΑ διαρκεί μέρες,
όμως ο Στέφανος Κασσελάκης δεν έχει βρει κουβέντα να πει για αυ-
τό. Στο briefing της προς τους διαπιστευμένους δημοσιογράφους
που καλύπτουν το ρεπορτάζ του ΣΥΡΙΖΑ η εκπρόσωπος Τύπου του
ΣΥΡΙΖΑ Βούλα Κεχαγιά «άδειασε» πάντως πανηγυρικά τον αψύ Κρητι-
κό, σημειώνοντας πως «η τακτική του ΣΥΡΙΖΑ στα θέματα της πανδημίας
είναι απολύτως γνωστή. Ο ΣΥΡΙΖΑ και ο τότε πρόεδρός του και όλα τα στελέχη
τάχθηκαν ανεπιφύλακτα υπέρ του εμβολιασμού και αυτό εξακολουθεί να ισχύει».
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Σε πανικό ο Ανδρουλάκης
Ο

Νίκος Ανδρουλάκης το απόγευμα
της Δευτέρας έκανε το τραπέζι
στους υποψήφιους ευρωβουλευ-

τές του, σε μια προσπάθεια να ενδυναμώ-
σει την προσπάθειά τους για το κυνήγι του
σταυρού. Κατά τη διάρκεια της συνάντη-
σης τα χαμόγελα περίσσευαν, ειδικά για
τις ανάγκες των φωτογραφικών κλικ. Σε
πείσμα των καιρών και δη των δημοσκο-
πήσεων, επιχειρήθηκε για ακόμη μια φο-
ρά το ντοπάρισμα των υποψηφίων.

Η βραδιά κύλησε ήσυχα και κανένας
από τους υποψηφίους δεν «βγήκε απέ-
ναντι». Στην πραγματικότητα όμως μετά
τη μικρή και αναγκαία ανάπαυλα οι υπο-
ψήφιοι μπήκαν και πάλι στην αρένα και
ήρθαν αντιμέτωποι με την πραγματικότη-
τα. Η μάχη είναι κάτι παραπάνω από
σκληρή, ειδικά για τα φαβορί, που σε συν-
δυασμό με το γενικότερο πολιτικό κλίμα
δεν επιτρέπει μεγάλο ενθουσιασμό.

Με τα έως τώρα δημοσκοπικά δεδομέ-
να το ΠΑΣΟΚ θα εκλέξει μέχρι τρεις ευ-
ρωβουλευτές. Το γεγονός αυτό εντείνει
τον ανταγωνισμό μεταξύ τους, ενώ ήδη
έχουν διαμορφωθεί συμμαχίες με βου-
λευτές που υποστηρίζουν υποψήφιους
κόντρα στη σκληρή γραμμή της Χαριλάου
Τρικούπη, ηλεκτρίζοντας περαιτέρω την
πολιτική ατμόσφαιρα. 

Τρέχει να καλύψει
το χαμένο έδαφος

Θα πρέπει δε να θεωρείται βέβαιο ότι
τους δύο τελευταίους μήνες πριν από τις
κάλπες ο κ. Ανδρουλάκης θα πρέπει να
περνά δύσκολες στιγμές, καθώς βρί-
σκεται σε καθεστώς έντονης πίεσης
προκειμένου να κατορθώσει να καλύψει
το χαμένο έδαφος. Πολύ περισσότερο
όμως όταν βλέπει να χάνει από έναν αν-
τίπαλο όπως ο κ. Κασσελάκης, για τον
οποίο η άποψη που κυριαρχούσε ήταν
λίγο πολύ ότι πρόκειται για «ένα πουκά-
μισο αδειανό».

Δεν είναι τυχαίο ότι σε καθημερινή βά-
ση ο κ. Ανδρουλάκης παρουσιάζει έντονη
δραστηριότητα με δημόσιες παρεμβάσεις
και εξορμήσεις. Έχει πάρει κυριολεκτικά
το παιχνίδι πάνω του, κάτι που εκ των
πραγμάτων σημαίνει ότι την επόμενη μέ-
ρα θα αναλάβει και το μεγαλύτερο μερί-
διο της ευθύνης για το αποτέλεσμα.
Όποιο και αν είναι αυτό.

Ο ίδιος πάντως με κάθε ευκαιρία προ-
σπαθεί να υπογραμμίσει τις διαφορές με
τον ΣΥΡΙΖΑ επισημαίνοντας ότι το κόμμα

του έχει τη σοβαρότητα να ανταποκριθεί
στις ανάγκες μιας σοβαρής αξιωματικής
αντιπολίτευσης και να αντιπαρατεθεί στα
ίσια με τη ΝΔ στις εθνικές εκλογές.

Στο ορατό ενδεχόμενο όμως οι πολίτες
να μην ανταποκριθούν θετικά στο κάλε-
σμα του προέδρου του ΠΑΣΟΚ και να μην
επιτευχθεί ο στόχος που ο ίδιος έχει θέ-

σει, δηλαδή να είναι το ΠΑΣΟΚ στη δεύ-
τερη θέση, τότε θα πρέπει να θεωρείται
δεδομένο ότι την επόμενη μέρα θα υπάρ-
ξουν φωνές αμφισβήτησης και εσωκομ-
ματική γκρίνια. Πρόσωπα που είναι σε
θέση να «διαβάζουν» τις κινήσεις του κ.
Ανδρουλάκη θεωρούν ότι ετοιμάζεται
για όλα τα ενδεχόμενα.

Σε επίπεδο οργάνων δεν μοιάζει να αν-
τιμετωπίζει πρόβλημα καθώς έχει τον
απόλυτο έλεγχο. Ωστόσο, αυτό δεν ση-
μαίνει ότι θα περιμένει για να βρεθεί με
την πλάτη στον τοίχο και το πιο πιθανόν
είναι να πάρει αυτός τις όποιες πρωτο-
βουλίες τού δίνει το καταστατικό. Βέ-
βαια, τα πάντα είναι συνάρτηση των προ-
σώπων και της έντασης που θα αρθρωθεί
η όποια κριτική.

Ζήτησε ξανά debate
Στο μεταξύ, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ

μιλώντας χθες στον Real FM έθεσε εκ
νέου στη δημόσια συζήτηση την πρότα-
σή του να διεξαχθεί debate των πολιτι-
κών αρχηγών ενόψει των ευρωεκλογών.
«Καλώ τους πολιτικούς αρχηγούς να μι-
λήσουμε για το πώς θα είναι ισχυρή η
πατρίδα μας στην Ευρώπη της αλληλεγ-
γύης. Ορίστε, η ατζέντα ενός debate χω-
ρίς φορμαλιστικούς κανόνες» ανέφερε
ο κ. Ανδρουλάκης.

Κληθείς να σχολιάσει τη συνάντηση
Μητσοτάκη - Ερντογάν, επανέλαβε ότι
«η Συνθήκη της Λωζάννης είναι γραμμέ-
νη στην πέτρα», επισημαίνοντας ότι
«εμείς εδώ έχουμε μια μουσουλμανική
μειονότητα που ανθεί. Εκεί πού είναι οι
Έλληνες χριστιανοί; Πού είναι στην Κων-
σταντινούπολη; Πού είναι μετά από 100
χρόνια; Δεν συζητάμε για κανέναν άλλο
δρόμο. Μόνο μέσω Χάγης. Όποιος -Αμε-
ρικανός, Γερμανός, δεν ξέρω ποιος-
φαντάζεται ότι μπορεί η Ελλάδα να κά-
τσει σε ένα τραπέζι με την Τουρκία χωρίς
τη Χάγη είναι γελασμένος».

Ως προς την πρόκληση του Τούρκου
προέδρου να εγκαινιάσει ως τζαμί τη Μο-
νή της Χώρας παραμονές της συνάντησης
με τον κ. Μητσοτάκη, ο πρόεδρος του ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ στηλίτευσε την αντίδραση
του πρωθυπουργού. «Η φράση “αχρεί-
αστη ενέργεια”, την οποία βέβαια μετά
από μερικές μέρες άλλαξε γιατί κατάλαβε
ότι αυτό που είπε ήταν χονδροειδές
σφάλμα, είναι μια έκφραση που δίνει πο-
λύ θάρρος στον κ. Ερντογάν. […] Ο πρω-
θυπουργός θα μπορούσε να πάει στην Άγ-
κυρα με μια μικρή αναβολή για να δείξει
και τη δυσαρέσκειά του».

Χάνει σε πρόθεση ψήφου και καταλληλότητα
Οι δημοσκοπήσεις συνεχίζουν να προκαλούν εκνευρισμό στη Χαριλάου Τρικούπη

και να αποδυναμώνουν τις όποιες προσπάθειες ανάτασης του ηθικού των υποψη-
φίων και των στελεχών. 

Αυτήν τη φορά το χτύπημα ήρθε από την Interview για το politic.gr, στην οποία
αποτυπώνεται ότι παγιώνεται το προβάδισμα του ΣΥΡΙΖΑ έναντι του ΠΑΣΟΚ, καθώς
τα δύο κόμματα παίρνουν 14%-15% και 11%-12% αντίστοιχα. Συγκεκριμένα, στην πρό-
θεση ψήφου επί των εγκύρων τα αποτελέσματα είναι τα εξής: ΝΔ: 30% (από 25%), ΣΥ-
ΡΙΖΑ: 15,5% (από 14,5%), ΠΑΣΟΚ: 11% (από 11,4%), ΚΚΕ: 6% (από 6,2%), Ελληνική Λύση:
7% (από 10,6%), Νέα Αριστερά: 4,5% (από 4,2%), Πλεύση Ελευθερίας: 2,4% (από 2,5%),
Νίκη: 3,1% (από 3,9%) και οι αναποφάσιστοι στο 9,9%.

Εξαιρετικά χαμηλά παραμένουν όμως και τα ποσοστά του κ. Ανδρουλάκη για την
καταλληλότητα ως πρωθυπουργού. Σύμφωνα με τη δημοσκόπηση της Interview κα-
ταλληλότερος πρωθυπουργός εμφανίζεται ο Κυριάκος Μητσοτάκης με ποσοστό
42%, ενώ ένα 15% θεωρεί καταλληλότερο τον Στέφανο Κασσελάκη. Πιο πίσω με πο-
σοστό στο 7% μένει ο Νίκος Ανδρουλάκης και με 36% ο «Κανένας».

Περνάει δύσκολες ώρες καθώς ξέρει ότι αν στις 9 Ιουνίου 
βρεθεί τρίτος, όπως δείχνουν οι δημοσκοπήσεις, 

θα οδηγηθεί σε «καρατόμηση»
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Η
ενίσχυση της Πολεμικής Αεροπορίας με επι-
πλέον γαλλικά Rafale απασχολεί το αεροπο-
ρικό μας επιτελείο, ιδίως από τη στιγμή που ο

μελλοντικός σχεδιασμός επιβάλλει τρεις βασικούς
τύπους μαχητικών. Πρόκειται για μια κίνηση που οδη-
γεί σε βήμα ομοιοτυπίας για τα αεροσκάφη της λεγό-
μενης «γαλλικής σχολής» που βρίσκονται στην αερο-
πορική βάση της Τανάγρας.

Από τις αρχές Φεβρουαρίου πληροφορίες έκαναν
λόγο για +6 «ριπές ανέμου», ώστε να φτάσουν τα
Rafale τον αριθμό των 30 με στόχο να δημιουργηθούν
δύο ομοιότυπες μοίρες από αεροσκάφη 4,5 γενιάς.
Όλες οι πληροφορίες που συγκεντρώνει το αεροπορι-
κό επιτελείο καθώς και το Αρχηγείο Τακτικής Αεροπο-
ρίας λένε ότι είναι εφικτό με τις «ριπές ανέμου» να επι-
τευχθεί η διαρκώς ζητούμενη αεροπορική υπεροχή,
ιδίως αν συνδυαστούν οι επιχειρήσεις με τα F-16 Viper.

Σύμφωνα με πληροφορίες, το πολύ σε έναν μήνα
μετά τις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου, οι Γάλλοι της
κατασκευάστριας εταιρείας Armee De L’ Air πρόκει-
ται να ταξιδέψουν από το Παρίσι στην Αθήνα, ώστε να
εκκινήσει ένας νέος γύρος επαφών με τον αρμόδιο
κλάδο της ελληνικής Πολεμικής Αεροπορίας. Το εν-
διαφέρον του αεροπορικού επιτελείου μας εστιάζει
στον τύπο του F4. Βασικός στόχος είναι η ομοιοτυπία
του στόλου των μαχητικών, είτε μιλάμε για 6 έως 10
νέα αεροσκάφη, είτε ακόμη και για μια πιθανή ανα-
βάθμιση των υφισταμένων.

Στρατιωτικές πηγές επισημαίνουν ότι μπορεί η
ατζέντα στην επικείμενη συνάντηση να αφορά και την
πιθανή προμήθεια επιπλέον αεροσκαφών, τη στιγμή

μάλιστα που εξελίσσονται οι παραδόσεις των τελευταί-
ων έξι Rafale F3R, όμως κατά τις συνομιλίες δεν απο-
κλείεται να διευρυνθούν τα προς συζήτηση θέματα.

Προς συμφωνία-πακέτο
Άλλωστε, δεν είναι λίγες οι εισηγήσεις που υπάρ-

χουν ήδη από την Τανάγρα και αφορούν την ενίσχυση
των μαχητικών 4,5 γενιάς, τόσο με όπλα όσο και με
άλλες δυνατότητες που έχουν δει από κοντά ιπτάμενοι
και μηχανικοί, μέσα από κοινές εκπαιδεύσεις με χει-
ριστές των Rafale.

Παράλληλα το αεροπορικό επιτελείο φέρεται να
έχει τις δικές του προτάσεις ώστε να επιτευχθεί μια
συμφωνία που θα φέρει επιπλέον αεροσκάφη 4,5 γε-
νιάς. Πρώτο βήμα θα είναι μια συμφωνία-πακέτο στην
οποία θα συμπεριλαμβάνονται τα υφιστάμενα Mirage,
παλαιά και λειτουργικά Dash5.

Όπως είχαν εξηγήσει στρατιωτικές πηγές, δεν είναι
εφικτό να εισέλθουν επιπλέον Rafale στην 331 Μοίρα
«Θησέας» δίχως να έχει εξασφαλιστεί όχι μόνο η
απομάκρυνση των Mirage 2000-5 αλλά και των πα-
λαιότερων «δίλιτρων» που σαπίζουν κυριολεκτικά
στην Τανάγρα.

Ως λύση-πακέτο για την ελληνική Πολεμική Αερο-
πορία προκρίνεται η πώληση του συνόλου των «Δελ-
ταπτέρυγων» στη Γαλλία, ώστε αυτή στη συνέχεια να
μπορεί να διαχειριστεί μια μεγαλύτερη αγοραπωλη-
σία προς κάποια άλλη χώρα.

Το τι τελικά θα γίνει επαφίεται στις διαπραγματευ-
τικές ικανότητες των αξιωματικών του αρμόδιου κλά-
δου αλλά και στο τι θέλουν να πετύχουν οι Γάλλοι για
τη γραμμή παραγωγής των νεότερων Rafale.

Αντιπροσωπεία της εταιρείας που κατασκευάζει τα Rafale θα επισκεφθεί
μετά τις ευρωεκλογές την Αθήνα για να συζητήσει την ενίσχυση 

της Πολεμικής μας Αεροπορίας με 6 έως 10 νέα μαχητικά 

Στο… τραπέζι γαλλικές «ριπές ανέμου»
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«Π
αραβίαση του γραφείου δεν
υπήρξε ούτε στα ηλεκτρονικά
συστήματα, σύμφωνα με το

πόρισμα της ΕΛΑΣ», επανέλαβε η υπουρ-
γός Εσωτερικών Νίκη Κεραμέως αναφορι-
κά με τη φερόμενη διάρρηξη στο γραφείο
τού επικεφαλής της διεύθυνσης εκλογών,
ασκώντας κριτική για τον τρόπο που αντι-
μετώπισε ολόκληρο το προηγούμενο διά-
στημα η αντιπολίτευση το ζήτημα της κα-
ταγγελλόμενης διάρρηξης στο υπουργείο
Εσωτερικών.

Αφορμή στάθηκε το πόρισμα της ΕΛΑΣ,
σύμφωνα με το οποίο ουδέποτε πραγματο-
ποιήθηκε διάρρηξη σε γραφείο του υπουρ-
γείου Εσωτερικών ή παραβίαση σε αρχεία
ηλεκτρονικών υπολογιστών. «Δεν περίμε-
ναν ούτε καν το πόρισμα των Αρχών,
έσπευσαν να εργαλειοποιήσουν ένα ζήτη-
μα για κομματικά οφέλη», σημείωσε μι-
λώντας στο Open και πρόσθεσε ότι η ίδια
περίμενε το πόρισμα των Αρχών. «Θα κά-
νουμε εμείς τους ανακριτές; Θα κάνουμε
εμείς τους εισαγγελείς;», διερωτήθηκε.

Αναφορικά με την υπόθεση δήλωσε ότι,
όπως προκύπτει από το πόρισμα της Ελλη-
νικής Αστυνομίας, δεν υπήρξε καμία διάρ-
ρηξη και καμία παραβίαση συστημάτων.
«Το τονίζω αυτό γιατί έχουμε μια ευθύνη
απέναντι στους Έλληνες εκλογείς, δεν
υπάρχει απολύτως κανένα ζήτημα με τις
εκλογικές διαδικασίες», ανέφερε η κυρία
Κεραμέως. Επίσης, ανακοίνωσε ότι κατέ-
θεσε αίτημα στην Εισαγγελία προκειμένου
να αποκτήσει πρόσβαση στη δικογραφία
για τη διερεύνηση τυχόν πειθαρχικών ευ-
θυνών. 

«Κανείς δεν πρέπει
να παίζει με τις εκλογές»

Σε ό,τι αφορά την υπόθεση των emails,
χαρακτήρισε ψευδή τα δημοσιεύματα που
ήθελαν την Αρχή Προστασίας Δεδομένων
Προσωπικού Χαρακτήρα να επιστρέφει
προς διόρθωση το πόρισμα της Μονάδας
Εσωτερικού Ελέγχου του υπουργείου
Εσωτερικών και ανέφερε ότι ο εσωτερικός
έλεγχος έχει εντοπίσει ίχνη μιας εσωτερι-
κής, μη θεσμικά προβλεπόμενης διακίνη-
σης την περίοδο μεταξύ Μαΐου και Ιουνίου
του 2023.

Τόνισε δε ότι τους τελευταίους εννέα μή-
νες έχουν αναληφθεί πολλές ενέργειες για
τη διαρκή ενίσχυση της προστασίας των
προσωπικών δεδομένων προκειμένου να
θωρακίζονται συνεχώς: «Πρόσφατα έδω-
σα εντολή για υποχρεωτική εκπαίδευση
όλων των υπαλλήλων του υπουργείου
Εσωτερικών σε θέματα προστασίας των

προσωπικών δεδομένων των πολιτών».
Παράλληλα, καυτηρίασε τη στάση της αντι-
πολίτευσης καθώς, όπως είπε, έχει χάσει
την αξιοπιστία της «πόσω μάλλον όταν
προβαίνουν σε τέτοιους αδιανόητους χα-

ρακτηρισμούς, ενώ δεν έχει καν ολοκλη-
ρωθεί το πόρισμα». Υπογράμμισε δε ότι
κανείς δεν πρέπει να παίζει με κρίσιμα ζη-
τήματα όπως αυτό των εκλογών.

« Έχουμε πει από την πρώτη στιγμή ότι

εμείς θέλουμε να χυθεί άπλετο φως και το
υπουργείο Εσωτερικών ήταν το πρώτο που
ολοκλήρωσε εσωτερικό έλεγχο, όταν όλοι οι
άλλοι έβαλαν προς όλες τις κατευθύνσεις».

«Παρέλαβε εκλογικό υλικό
ένας στους τρεις ψηφοφόρους»

Σχετικά με την επιστολική ψήφο, η
υπουργός ανέφερε ότι από τα τέλη της
προηγούμενης εβδομάδας ξεκίνησε η
αποστολή εκλογικού υλικού στους πάνω
από 200.000 εγγεγραμμένους πολίτες από
128 διαφορετικές χώρες, επισημαίνοντας
παράλληλα ότι πάνω από 90 χώρες δεν εί-
χαν εκλογικό κέντρο στις τελευταίες εκλο-
γές και συνεπώς οι Έλληνες που κατοι-
κούν εκεί δεν κατάφεραν να ψηφίσουν,
ενώ πλέον τους δίνεται αυτή η δυνατότητα.

Επίσης, πρόσθεσε ότι έχει ήδη παραλάβει
εκλογικό υλικό ένας στους τρεις ψηφοφό-
ρους, δηλαδή πάνω από 65.000 εκλογείς,
και υπενθύμισε ότι η αποστολή του συμπλη-
ρωμένου ψηφοδελτίου μέσω κούριερ πρέ-
πει να γίνει για τους Έλληνες του εξωτερι-
κού έως τις 28 Μαΐου και για τους κατοί-
κους εντός επικράτειας έως τις 3 Ιουνίου.

Σε σχέση με τη συμμετοχή των Ελλήνων
του εξωτερικού στην επιστολική ψήφο,
υπενθύμισε ότι ο αριθμός τους είναι τρι-
πλάσιος σε σχέση με εκείνον που ψήφισε
στις εθνικές εκλογές του 2023 και ανέφερε
ότι θα πρέπει να ληφθεί υπόψη ότι πρόκει-
ται για ευρωεκλογές και υπάρχει ανταγω-
νισμός με τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες,
δηλαδή Έλληνες που κατοικούν σε άλλες
ευρωπαϊκές πόλεις έχουν τη δυνατότητα
να ψηφίζουν με το τοπικό εκλογικό σύστη-
μα ή με το ελληνικό.

«Η επιστολική ψήφος έχει έρθει για να
μείνει γιατί είναι μια διευκόλυνση των Ελ-
λήνων πολιτών», δήλωσε και σημείωσε ότι,
όπως έχει ήδη δεσμευτεί ο πρωθυπουρ-
γός, αμέσως μετά τις ευρωεκλογές θα έρ-
θει στη Βουλή προς συζήτηση η εφαρμογή
της επιστολικής ψήφου και στις εθνικές
εκλογές.

«Η αντιπολίτευση 
έχει χάσει 

την αξιοπιστία της»

Άστραψε και βρόντηξε 
κατά των κομμάτων που έσπευσαν
να εργαλειοποιήσουν τη φερόμενη
διάρρηξη στο υπουργείο 
Εσωτερικών χωρίς 
να περιμένουν το πόρισμα 
των αρχών, σύμφωνα 
με το οποίο δεν υπήρξε 
παραβίαση συστημάτων

ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ 
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Τ
ην προσωπική απεσταλμένη του γενι-
κού γραμματέα του Οργανισμού Ηνω-
μένων Εθνών για το Κυπριακό Μαρία

Άνχελα Ολγκίν επέλεξε να δει ο υπουργός
Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης λίγες
ώρες μετά την ολοκλήρωση της επίσκεψης
στην Άγκυρα.

«Έχουμε μια πολύ τακτική επαφή με την
κυρία Ολγκίν για το Κυπριακό, το οποίο πάν-
τοτε παραμένει ύψιστης διπλωματικής ση-
μασίας για την ελληνική κυβέρνηση, και θέ-
λω να σας πω ότι διατηρώ την ελπίδα ότι στο
προσεχές διάστημα θα έχουμε συζη-
τήσεις για το ζήτημα αυτό, να μπορέ-
σουμε να διακριβώσουμε τις δυνατό-
τητες για να προχωρήσουμε σε μια
μακρά και βιώσιμη λύση», είπε προ-
σθέτοντας ότι «δεν υπάρχει καμία
απολύτως περίπτωση να αφήσουμε
πίσω το Κυπριακό».

Στον απόηχο της συνάντησης Μητσο-
τάκη - Ερντογάν στην Άγκυρα ανέφερε ότι
«περνάμε σε μια νέα φάση σε ό,τι αφορά τις
ελληνοτουρκικές σχέσεις και την ελληνο-
τουρκική συζήτηση. Η φάση αυτή διέπεται
από μια κανονικότητα, όπως είπε ο πρωθυ-
πουργός, παραγωγική κανονικότητα. Η κανο-
νικότητα σημαίνει ότι υπάρχει μια τακτική πε-
ριοδικότητα στις επαφές. Βρισκόμαστε σε τα-
κτά χρονικά διαστήματα και θα συνεχίσουμε
να βρισκόμαστε κατ’ αυτό τον τρόπο».

«Μπορούμε να διαφωνούμε
χωρίς να προκαλούμε εντάσεις»

Ο κ. Γεραπετρίτης ανέφερε στη συνέχεια:
«Δεύτερον, δεν χρειάζεται κάθε φορά που
βρισκόμαστε να παράγονται πολλαπλές συμ-
φωνίες, να υπάρχουν μείζονα θέματα τα
οποία να διαχειριζόμαστε. Τρίτον και πιο ση-
μαντικό, να μπορούμε να συζητούμε και να
διαφωνούμε χωρίς να προκαλούμε εντάσεις
και εν δυνάμει κρίσεις. Διότι η βασική μας το-

ποθέτηση είναι ότι εστιάζουμε πάντοτε σε
εκείνα τα οποία είναι αμοιβαία επωφελή.
Όμως, θα πρέπει να συζητάμε και για θέματα
τα οποία είναι δύσκολα και να διαφωνούμε
χωρίς κατ’ ανάγκην αυτό να δημιουργεί συν-
θήκες έντασης».

Ο υπουργός Εξωτερικών υποστήριξε ότι
υπάρχουν αποτελέσματα που είναι εμφανή
τόσο σε επίπεδο ρητορικής όσο και σε επίπε-
δο πεδίου. «Έχει εκλείψει το τελευταίο δεκά-
μηνο η οποιαδήποτε εχθροπαθής ρητορική.
Έχουμε καταλαγιάσει σε ό,τι αφορά την έντα-

ση η οποία προκαλείται τα προηγού-
μενα χρόνια, αλλά και στο πεδίο αντι-
λαμβανόμαστε όλοι την αξία τού να
έχουμε σχεδόν μηδενικές ροές από
τα ανατολικά μας σύνορα, όπως επί-
σης να μην έχουμε παραβιάσεις του

εναέριου χώρου. Νομίζω ότι αυτά είναι
καταστάσεις οι οποίες είναι πολύ ση-
μαντικές και για την ευημερία του τό-

που», σχολίασε.
Ο κ. Γεραπετρίτης υπογράμμισε ακόμη

πως «θέματα κυριαρχίας δεν βρίσκονται στη
συζήτηση. Η τουρκική πλευρά μπορεί πράγ-
ματι να έχει τις δικές της θέσεις που αφορούν
την κυριαρχία και τα θέματα, τα οποία η
ατζέντα της πάντοτε περιελάμβανε. Εντού-
τοις, στη δική μας συζήτηση θέματα κυριαρ-
χίας δεν πρόκειται να ενταχθούν».

«Δεν υπάρχει κανένα αντάλλαγμα»
Ο υπουργός πρόσθεσε ακόμη πως «σε ό,τι

αφορά την άσκηση των δικών μας κυριαρχι-
κών δικαιωμάτων, δεν υπάρχει κανένα αν-
τάλλαγμα. Η Ελλάδα ασκεί πλήρως την κυ-
ριαρχία της, ασκεί πλήρως τα κυριαρχικά της
δικαιώματα. Είναι δική μας πεποίθηση ότι
μπορούμε να συζητούμε και να βρίσκουμε
λύσεις στα ζητήματα χωρίς να απεμπολούμε
κανένα μας δικαίωμα. Και δεν έχει υπάρξει
καμία απολύτως απεμπόληση δικαιώματος,

θα μου επιτρέψετε να πω. Αυτήν τη στιγμή
πράγματι υπάρχει μια πολύ μεγάλη ησυχία
στο Αιγαίο».

Σε ό,τι αφορά τις εξελίξεις στη Βόρεια Μα-
κεδονία, η ελληνική πλευρά απαιτεί την τήρη-
ση των συμφωνημένων. Από τη στιγμή που
μια διεθνής συνθήκη κυρώνεται στα Κοινο-
βούλια, αποκτά ισχύ ανώτερη και από τον νό-
μο. Δεν μπορεί κανένα από τα δύο κράτη μο-

νομερώς να την αναθεωρήσει, ακόμη και όταν
διαφωνεί. «Η ονομασία εμφανίζεται στη Συμ-
φωνία των Πρεσπών και δεν μπορεί υπό οποι-
αδήποτε συνθήκη να τροποποιηθεί. Δεν τίθε-
ται επ’ ουδενί ζήτημα τροποποίησης», ανέφε-
ρε και καταλήγοντας τόνισε ότι συνιστά προ-
ϋπόθεση για την ενταξιακή πορεία της Βόρει-
ας Μακεδονίας η πιστή και καλή τη πίστει
εφαρμογή της Συμφωνίας των Πρεσπών. 

Τι είπε ο υπουργός Εξωτερικών μετά τη συνάντηση 
Μητσοτάκη - Ερντογάν για τα Ελληνοτουρκικά 

αλλά και τη Συμφωνία των Πρεσπών

«Θέματα κυριαρχίας
δεν πρόκειται να

μπουν στη συζήτηση
με την Τουρκία»

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ:
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Ο
ι Σκοπιανοί ποτέ δεν σταμάτησαν την προπαγάνδα
περί «Μακεδονίας», ούτε θα τη σταματήσουν γιατί
έτσι, με τα ψεύδη, προσπαθούν να αποκτήσουν

την ιστορική υπόσταση που δεν έχουν. Ούτως ή άλλως, η
Συμφωνία των Πρεσπών ήταν στον αέρα, αφού οι Σκοπια-
νοί δεν την τηρούσαν και την αγνοούσαν, παρότι εν μέρει
τους... βολεύει, κάτι που ήρθε να επιβεβαιώσει και η νέα
πρόεδρος των Σκοπίων Γκορντάνα Σιλιάνοφσκα, που πλέ-
ον χρησιμοποιεί επίσημα και χωρίς υπεκφυγές το όνομα
«Μακεδονία» για το γειτονικό κρατίδιο.

Ήταν δεδομένο ότι θα συνέβαινε αυτό, αφού οι Σκοπια-
νοί λειτουργούν αλυτρωτικά και εθνικιστικά, παραποιών-
τας σε μέγιστο βαθμό την Ιστορία. Οι Σκοπιανοί και μετά τη
Συμφωνία των Πρεσπών εξακολουθούσαν ευρέως να
αποκαλούν το κράτος τους «Μακεδονία» και τους εαυτούς
τους «Μακεδόνες». Δεν είχε αλλάξει τίποτα επί της ου-
σίας. Το ζήτημα του αυτοπροσδιορισμού τους ως «Μακε-
δόνων» δεν το έλυσε η Συμφωνία των Πρεσπών ή, καλύτε-
ρα, δεν το άγγιξε καν.

Δηλαδή, όχι μόνο δεν καταπολεμήθηκε το ιδεολόγημα
του «Μακεδονισμού» και του «μακεδονικού έθνους»
(σύμφωνα με το οποίο ανυπόστατα και ανιστόρητα υπο-
στηρίζεται ότι υπάρχει ένας μακεδονικός λαός σε τρία
κράτη), που κατασκευάστηκε πολύ πριν από την ίδρυση
του κρατιδίου των Σκοπίων το 1991, αλλά αντίθετα ενισχύ-
θηκε. Τα Σκόπια συνεχίζουν να χρησιμοποιούν τον ήλιο
της Βεργίνας και τη λέξη «μακεδονικό» στα προϊόντα τους
και όχι μόνο.

Και άλλη μια σημαντική πτυχή που μπορεί να διατηρήσει
ζωντανές και στο μέλλον τις διεκδικήσεις σε βάρος της Ελ-
λάδας είναι ότι οι μαθητές των σχολείων των Σκοπίων μέ-
σω των αλυτρωτικών αναφορών στα σχολικά εγχειρίδια
εξακολουθούν να διδάσκονται για τη «χαμένη πατρίδα»
που δεν έπαψε να εμφανίζεται σε χάρτες των βι-
βλίων τους να εκτείνεται μέχρι και τη Δυτική Ελλά-
δα και φυσικά να βρέχεται από το Αιγαίο.

Έτσι εδραιώνεται η εσφαλμένη και επικίνδυνη
άποψη στις νέες γενιές των Σκοπίων ότι η Μακεδο-
νία δεν είναι ελληνική, παρότι η ίδια η Ιστορία φω-
νάζει δυνατά για το αντίθετο. Υπάρχουν νηφάλιες
φωνές και στη γειτονική χώρα, αλλά δυστυχώς δεν
αρκούν για να αναχαιτίσουν τη διαστρέβλωση και
την παραποίηση. Μια από αυτές είναι και του
πρώην πρωθυπουργού Λιούμπτσο Γκεοργκιέφσκι,
που από το 2009 προειδοποιούσε ότι τα Σκόπια
«δεν μπορούν να επικαλούνται ότι είναι κληρο-
νόμος των αρχαίων Μακεδόνων. Το κράτος του Φιλίππου
και του Αλεξάνδρου ήταν στα όρια της Ελλάδας. Όταν ήρ-
θαν οι Σλάβοι στους χώρους μας ζούσαν οι σημερινοί Βλά-
χοι και Έλληνες».

Παρόλο λοιπόν που δεν έχουν αλλάξει τα Σκόπια τη στά-
ση τους, διεκδικούν με την παρότρυνση και την υποστήρι-
ξη της Γερμανίας να ενταχθούν στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Και τα προσκόμματα μέχρι στιγμής προβάλλονται όχι από
την ελληνική πλευρά αλλά από τη Βουλγαρία για τους δι-
κούς της εθνικιστικούς λόγους και όχι φυσικά για το συμ-
φέρον της Ελλάδας.

Η Βουλγαρία, σημειωτέον, ήταν η πρώτη χώρα, στις αρ-
χές του 1992, που αναγνώρισε τα Σκόπια με το όνομα «Δη-

μοκρατία της Μακεδονίας». Δεν αποδέχτηκε όμως ποτέ
και τη μακεδονική ταυτότητα στο κράτος αυτό, γιατί η
βουλγαρική αντίληψη και προπαγάνδα στηρίζεται στο ότι ο

όρος «Μακεδόνας» δεν συνδέεται φυσικά με
τους Σκοπιανούς αλλά με τους «υποδουλωμέ-
νους Βούλγαρους» που δεν εντάχθηκαν στο
ελεύθερο βουλγαρικό κράτος! Επίσης υποστη-
ρίζει ότι η «μακεδονική» διάλεκτος είναι τμήμα
της βουλγαρικής γλώσσας!

Και αν και πιέζεται ασφυκτικά από τους Γερ-
μανούς, αρνείται να δώσει τη συγκατάθεσή της
και τη συναίνεσή της για την πορεία προς την
Ευρώπη των Σκοπίων.

Όποιες εξελίξεις και να υπάρξουν, όποιοι
ισχυρισμοί και αν διαδοθούν, όποιες ιστορικές
βεβηλώσεις και αν επιχειρηθούν, η πραγματι-
κότητα δεν αλλάζει.

Η Μακεδονία είναι ανέκαθεν τόπος ελληνικός. Τόπος
μαρτύρων και ηρώων. Και αυτό δεν είναι διακήρυξη πα-
τριωτικής έξαρσης αλλά επιστέγασμα της ίδιας της Ιστο-
ρίας, την οποία οφείλουμε να μην ξεχνάμε και να μην προ-
σπερνάμε.

Κατά τη διαδρομή αιώνων και χιλιετιών η Μακεδονία
δέχθηκε επιθέσεις από εχθρούς, πυρπολήθηκε, λεηλατή-
θηκε, αιχμαλωτίστηκαν και φονεύτηκαν μυριάδες Έλλη-
νες Μακεδόνες, αλλά ο ελληνισμός άντεξε τις φοβερές
δυσκολίες και δεν ξεριζώθηκε. Στη διάρκεια των χρόνων
ούτε η βία και η τρομοκρατία ούτε η προπαγάνδα κατόρ-
θωσαν να αφελληνίσουν τη Μακεδονία και να αλλοιώσουν
τον ελληνικό της χαρακτήρα.

Πριν 38 χρόνια (το 1986) μια δικαστική απόφαση του Τρι-
μελούς Πλημμελειοδικείου Ιωαννίνων με πρόεδρο τον τότε
πρωτοδίκη Δημήτριο Ρίζο, μετά την εκδίκαση υπόθεσης
ενός τροχαίου ατυχήματος με κατηγορούμενο έναν Έλληνα
οδηγό και θύμα έναν Σκοπιανό, επεσήμανε τα εθνικά μας δί-
καια. Δεν έγιναν δεκτά έγγραφα, βάσει των οποίων ζητούν-
ταν η ποινική δίωξη του οδηγού γιατί στέλνονταν από την τό-
τε «Σοσιαλιστική Δημοκρατία της Μακεδονίας» και ήταν
γραμμένα στη «μακεδονική γλώσσα».

«Είναι ιστορικώς, εθνολογικώς και γλωσσολογικώς βε-
βαιωμένο ότι δεν υφίσταται μακεδονική γλώσσα, ούτε μακε-
δονικό έθνος, αλλά οι Μακεδόνες ήταν πάντοτε Έλληνες και
ομιλούσαν την ελληνική γλώσσα...», επισημαινόταν στη μνη-
μειώδη απόφαση. Η Ελλάδα κάτω από όλες τις κυβερνήσεις
της αντιδρά ηπιότατα ή δεν αντιδρά καθόλου στις παραχαρά-
ξεις και στις μεθοδευμένες επιδιώξεις. Ορθή βέβαια είναι η
πάγια τακτική για διατήρηση και αναβάθμιση των καλών
σχέσεων με τα Σκόπια και τις άλλες γειτονικές χώρες, αλλά
αυτό δεν σημαίνει ότι δεν πρέπει με κάθε τρόπο να υπερα-
σπιζόμαστε τα κατοχυρωμένα διεθνώς δικαιώματά μας,
όταν αυτά καταπατώνται.

Η ηθελημένη σύγχυση που προκαλείται κατά καιρούς γύ-
ρω από το Σκοπιανό αποδίδει στο εξωτερικό καρπούς σε βά-
ρος της ελληνικής Μακεδονίας. Σε τέτοιο σημείο μάλιστα
ώστε σε ορισμένες χώρες αλλά και σε ξένα πανεπιστήμια
και στη βιβλιογραφία, μερικές φορές ακόμη και στη διπλω-
ματία, οι όροι «Μακεδονία» και «Μακεδόνες» να ταυτίζονται
με τα Σκόπια και οι Έλληνες Μακεδόνες με τους Σλάβους!
Είναι απαίτηση των καιρών τα υπεύθυνα πρόσωπα να δια-
χειριστούν τα εθνικά θέματα με γνώση και οξυδέρκεια.

Η Μακεδονία είναι μία και είναι ελληνική!

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου
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Η συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν

H
συνάντηση του Έλληνα πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη με τον Τούρκο πρό-
εδρο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στην Άγκυρα στις 13 Μαΐου γενικά αποτυπώνεται, σε
μια πρώτη εκτίμηση, με θετικό πρόσημο, αν και υπήρξαν από πλευράς του Τούρ-

κου προέδρου προβληματικές αναφορές που καταδεικνύουν ότι οι σχέσεις μεταξύ Ελλάδας
και Τουρκίας, παρόλο που κατά γενική ομολογία έχουν δείξει το τελευταίο χρονικό διάστημα
και ειδικά τον τελευταίο χρόνο σημεία εξομάλυνσης, οι θέσεις της Τουρκίας παραμένουν
ανησυχητικές σε διάφορα επίπεδα και τομείς. Το θετικό πρόσημο αφορά πρωτίστως το γε-
γονός ότι καθιερώνεται πλέον ένα κλίμα διαλόγου μεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας, μακριά
από έντονες ρητορικές που διακατέχονται από εχθροπάθεια και ενέργειες που στηλιτεύουν
αυτό τον διάλογο, όπως για παράδειγμα οι παραβιάσεις της Τουρκίας στο Αιγαίο.

Στη συνάντηση των δύο ηγετών συζητήθηκαν διάφορα θέματα, μείζονα και ελάσσονα,
ενώ καταγράφηκαν διαφωνίες ειδικά στη στάση απέναντι στη Μέση Ανατολή, με τον κ. Μη-
τσοτάκη να χαρακτηρίζει τη Χαμάς τρομοκρατική οργάνωση και τον κ. Ερντογάν αντιστασια-
κή, καταδεικνύοντας την ύπαρξη διαφορετικής κοσμοθεωρίας όσον αφορά τα τεκταινόμενα
στη Γάζα, με τους δυο ηγέτες όμως να συμφωνούν ότι θα πρέπει να υπάρξει μια εκεχειρία

στον πόλεμο. Από ελληνικής πλευράς τέθηκε παράλληλα το μείζον
θέμα της μετατροπής σε τζαμί τής Μονής της Χώρας, τονίζοντας ότι
πρέπει να διατηρηθεί ο οικουμενικός πολιτιστικός χαρακτήρας της
Μονής, διασφαλίζοντας τον μουσειακό χαρακτήρα του τεράστιου αυ-
τού βυζαντινού μνημείου, ενώ η Τουρκία προφανώς το τελευταίο
χρονικό διάστημα προχωρά με κινήσεις εξισλαμισμού της χώρας ως
μια γενικότερη πολιτική.

Ιδιαίτερο ζήτημα αποτέλεσε η αναφορά του Τούρκου προέδρου σε
«τουρκική μειονότητα» στη Θράκη, με τον Έλληνα πρωθυπουργό να
αναφέρεται στις ρητές διατάξεις της Συνθήκης της Λωζάννης του
1923, που καταγράφουν τη μειονότητα με θρησκευτικούς όρους, ως
μουσουλμανική μειονότητα δηλαδή, ειδικότερα στο Άρθρο 45 της
Συνθήκης. Η Ελλάδα προφανώς τηρεί τους όρους της Συνθήκης στη
βάση της αρχής του διεθνούς δικαίου των συμβάσεων pacta sunt
servanda, με την Τουρκία πολλές φορές, ιδιαίτερα με πιο εμφαντικό
τρόπο στο παρελθόν, να αμφισβητεί την ίδια τη Συνθήκη, που ειρή-
σθω εν παρόδω δημιούργησε τα σύνορά της.

Σε σχέση με τοΚυπριακό αυτό τέθηκε στη συζήτηση και συζητήθη-
κε, με τον Τούρκο πρόεδρο, αν και μη αναφερόμενο στη θέση που τε-
λευταίως εκφράζει η τουρκική/τουρκοκυπριακή πλευρά σε λύση δύο
κρατών και κυριαρχική ισότητα, να αναφέρει ότι η λύση θα πρέπει να
λαμβάνει υπ’ όψιν τις πραγματικότητες, παραπέμποντας σε συγκα-
λυμμένη αναφορά σε δύο κράτη, ενώ ο Έλληνας πρωθυπουργός ανα-

φέρθηκε σαφώς στη μία και μοναδική διαδικασία επίλυσης του κυπριακού προβλήματος στη
βάση των ψηφισμάτων του Συμβουλίου Ασφαλείας του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών και
στην αναγκαιότητα στήριξης της διαδικασίας σε αυτό το πλαίσιο από τους δύο ηγέτες.

Σε γενικές γραμμές, αν και υπήρξαν θέματα στα οποία δεν υπάρχει συμφωνία και υπάρ-
χουν τεράστιες αποκλίσεις (όπως είναι για παράδειγμα ζητήματα κυριαρχίας, οριοθέτησης
της ηπειρωτικής υφαλοκρηπίδας και Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης, Κυπριακό, μει-
ονότητα στη Θράκη, θαλάσσια περιβαλλοντικά πάρκα στο Αιγαίο, ζητήματα «πακετοποί-
ησης» διαφορών από πλευράς Τουρκίας, την ίδια στιγμή που η Ελλάδα σωστά θεωρεί ότι η
διαφορά είναι μόνο μια και αφορά την οριοθέτηση), σε ζητήματα ήσσονος σημασίας φαίνε-
ται να υπάρχει πρόοδος, ειδικά σε θέματα προστασίας του περιβάλλοντος και οικονομικά
θέματα.

Η συνάντηση του Έλληνα πρωθυπουργού με τον Τούρκο Πρόεδρο, η τέταρτη τέτοια συ-
νάντηση τους τελευταίους δέκα μήνες, επισφραγίζει τη μέχρι στιγμής και για τους τελευταί-
ους δεκαπέντε περίπου μήνες αλλαγή της τακτικής της Τουρκίας έναντι της Ελλάδας, λαμβά-
νοντας υπ’ όψιν ότι μέχρι πριν από δύο χρόνια η Τουρκία προχωρούσε με απειλές κατά της
κυριαρχίας της Ελλάδας, χρησιμοποιούσε το Μεταναστευτικό ως μοχλό άσκησης πίεσης
υπό μορφή υβριδικού πολέμου και, μεταξύ άλλων, ενέτεινε τις παραβιάσεις του Ελληνικού
Εθνικού Εναέριου Χώρου κοκ. Η αλλαγή της στάσης της Τουρκίας δεν είναι προφανώς δεδο-
μένη, λαμβάνοντας το ιστορικό των σχέσεων των δύο και δεν γίνεται γιατί η Τουρκία «αγάπη-
σε» το διεθνές δίκαιο αλλά λόγω γεωπολιτικών δεδομένων - καταδεικνύει όμως μια ομαλο-
ποίηση των σχέσεων που ευχόμαστε να συνεχιστεί και να οδηγήσει στην επίλυση των ανοι-
χτών ζητημάτων που υπάρχουν. 

Ο κοινωνικός και διεθνής 
έλεγχος των κρατών

Ο
έλεγχος των οικονομικών των κρατών μέσω της πολιτικής εξουσίας, του χρυσού και
πολυεθνικών εταιρειών και τραπεζιτών δίνει στα σκιώδη κέντρα εξουσίας τη δυνατότη-
τα απαλλαγής από τους φόρους και την ευκινησία ώστε να προγραμματίζουν την οικο-

νομία των λαών. Με τον ελεγχόμενο πληθωρισμό εξευτελίζεται η αξία του χρήματος και ο λαός
βρίσκεται σε διαρκή πενία και αδυναμία αντίδρασης και ελευθερίας έκφρασης, με αποτέλεσμα
να γίνεται ένα άβουλο υποχείριο εργοδοτών εκ του κεφαλαίου. Το τραγικό είναι ότι από τη δύνα-
μη του λαού κάποιοι κοινοβουλευτικοί εκπρόσωποι ενίοτε γίνονται άνθρωποι του κεφαλαίου ή
ελέγχονται άμεσα ή έμμεσα από αυτά τα σκιώδη ή αόρατα κέντρα εξουσίας. Άλλοι γίνονται το
μαξιλαράκι του συστήματος με φαρισαϊκό προσωπείο και άλλοι με λευκό κολάρο και η άμεση
δημοκρατία τελικά αδυνατεί να λειτουργήσει, βλέπε βιβλίο μου «Ευρωπαϊκοί Θεσμοί».

Η παγκόσμια υπερκυβέρνηση με σκιώδεις υπουργούς καθίσταται ένα διπλωματικό και πολι-
τικό αριστούργημα που καλούνται οι πολιτικές επιστήμες να μελετούν με την αόρατη εξουσια-
στική κυριαρχία που σήμερα θέλει να εμφανίσει και κάποιον παγκόσμιο ηγέτη, κυρίως εκ του

νοτιοδυτικού συνασπισμού. Αυτή λειτουργεί, σύμφωνα με τους διάφορους
συγγραφείς και ερευνητές που τα δημοσιεύουν κατά καιρούς, περίπου πε-
ρί τα 3.000 χρόνια έχοντας πλήρη ενημέρωση, και αυτό επιτυγχάνεται μέ-
σω των φανερών ή μυστικών υπηρεσιών. Τα προσχέδια γίνονται άριστα
ώστε ακόμη και τα πλέον φωτισμένα μυαλά, όπως οι λεγόμενοι σοφοί του
κόσμου, να μην μπορούν να συλλάβουν όλα όσα πράγματι γίνονται μέσα
στην κοινωνία, όταν δεν γνωρίζουν τους κώδικες και τα κλειδιά των παγ-
κόσμιων γεγονότων.

Ο ελληνικής καταγωγής Αριστοτέλης Ωνάσης ως διεθνής επιχειρημα-
τίας αλλά και ως πατριώτης θεωρείται ότι έκανε το δυνατό για την Ελλάδα,
στα πλαίσια αυτά βοήθησε οικονομικά και επιστημονικές έρευνες ακόμα
και στα νησιά Φόκλαντ, με τη συνδρομή τού ελληνικής καταγωγής εξ Αρ-
γεντινής Νικολαΐδη, αλλά φαίνεται ότι ο βομβαρδισμός του νησιού από τη
σιδηρά κυρία Θάτσερ και συγκεκριμένα εκεί όπου ήταν τα εργαστήρια δεν
επέτρεψε την επιστημονική έρευνα του Έλληνα επιστήμονα Γκιόλβα,
αφού η οικογένειά του είχε γίνει στόχος. Ο πάμπλουτος Αργεντινός λέων
κατάντησε πάμφτωχος και φαίνεται σιγά σιγά να αρχίζει να ανασαίνει σή-
μερα έπειτα από εβδομήντα χρόνια με το νέο φιλοϊσραηλινό προφίλ του

προέδρου της, ενώ ο Χιλιανός Άξελ Κάιζερ κάνει βήματα εκ του κινήματος της ελεύθερης αγο-
ράς στη Λατινική Αμερική που είχε εξουθενωθεί.

Οι αόρατοι σκιώδεις υπουργοί του κόσμου προσαρμόζονται ανάλογα με τις τάσεις, τις ανάγ-
κες, τις επιθυμίες, τα προβλήματα της κοινωνίας, τα οποία γνωρίζουν επαρκώς, αφού η πολιτι-
κή προπαγάνδα τους τα κατασκεύασε πριν από πολλά χρόνια και έπειτα από τη δυστυχία έρχον-
ται ως αρωγοί και φαρισαϊκοί υποστηρικτές των λαών. Ενώ το άμεσο δημοκρατικό πολιτικό σύ-
στημα αποτελεί το αρχαιοελληνικό άριστο πολίτευμα των λαών, εντούτοις αυτοί το χρησιμοποί-
ησαν τεχνηέντως για να σπάσουν τις μοναρχίες που ήθελαν, όπως έγινε στην Επανάσταση του
1917 στη Ρωσία, και στη συνέχεια να γίνουν οι ίδιοι μονάρχες, ενώ διάβρωσαν την ίδια την άμεση
δημοκρατία για να εξυπηρετούν τα αλαζονικά οικονομικά συμφέροντά τους και σήμερα κάποιοι
να σχολιάζουν για ένα αμερικανικό κραχ.

Στην πορεία της πολιτικής ιστορίας εσκεμμένα πτώχευσαν ή χρεοκόπησαν και καταπόντισαν
το πλοίο της άμεσης δημοκρατίας και πολιτικά δανείστηκαν πάλι ένα άλλο κοινωνικό/πολιτικό
σύστημα διακυβέρνησης και αυτό από την αρχαία Ελλάδα, τη γνωστή κοινοκτημοσύνη, για να
μεταβάλουν πολιτικά και εικονικά τις καταστάσεις και να ξεγελάσουν τους λαούς και, όπως λέ-
γει και ο λαός, άλλαξε ο Μανωλιός τα ρούχα του αλλιώς, ενώ υπόγεια το σύστημά τους δούλευε
με καταπληκτική σοφία για τους πολιτικούς και οικονομικούς σκοπούς τους. Σήμερα κάποιες
γενοκτονίες όπως του παλαιστινιακού λαού υπερβαίνουν τις διεθνείς αρχές των ανθρωπίνων
δικαιωμάτων.

Η πολιτικήτέχνη που χρησιμοποιεί τη σκιώδη τέχνη συναποτελεί ύψιστο και σπουδαίο κεφά-
λαιο προς διδασκαλία τουλάχιστον για τους φοιτητές τμήματος Πολιτικών Επιστημών. Όμως,
έτσι οι λαοί δεν ωφελούνται, αλλά το κεφάλαιο, που σε τελική ανάλυση οδηγεί στην αλαζονεία
της ύβρης και, όπως γνωρίζουμε από τους αρχαίους Έλληνες σοφούς μας, μετά την ύβρη ακο-
λουθεί η δίκαιη τιμωρία. Ας ευχηθούμε σε καιρούς της νέας τάξης πραγμάτων και στην πατρίδα
μας παιδαγωγικά και διδακτικά να συμβασιλεύσουν η αρχαιοελληνική σοφία και η σύνεση με
τη διάκριση που είναι η αρχή πασών των αρετών, έτσι ώστε να πρυτανεύσει η δημιουργία προ-
κειμένου να επέλθει το αγαθό και το κοινό καλό.

του
δρα Αλέξιου

Παναγόπουλου

Ακαδημαϊκός,
academician prof.

DDDr. Pdoc.
Dr.Habil

alexios.panagopoulos
@gmail.com

του
δρα Αντώνη 

Στ. Στυλιανού

Λέκτορας Νομικής
στο Πανεπιστήμιο
Λευκωσίας, LL.B

Law (Bristol), Ph.D
in Law - Internation-
al Law and Human

Rights (Kent), 
διευθυντής 

Μονάδας Νομικής
Κλινικής 

Πανεπιστημίου 
Λευκωσίας
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Πώς απειλεί την Ευρώπη
ο ηγέτης της Χεζμπολάχ

Ο
ηγέτης της Χεζμπολάχ, Χασάν Νασράλα,
παρότρυνε τις λιβανικές αρχές να «ανοί-
ξουν τη θάλασσα» σε πλεούμενα με πρό-

σφυγες, για να πιέσουν την Ευρώπη, που κατηγο-
ρείται από μερίδα του πολιτικού κόσμου του Λι-
βάνου πως επιδιώκει να παραμείνουν εκεί οι Σύ-
ριοι που έχουν καταφύγει στη χώρα.
Κατά τη διάρκεια ομιλίας του που αναμεταδόθηκε
απευθείας τηλεοπτικά, ο κ. Νασράλα κάλεσε να
ληφθεί «εθνική απόφαση» και να «ανοίξει η θά-
λασσα» σε «οποιονδήποτε θέλει να φύγει για την
Ευρώπη, για την Κύπρο», τη χώρα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης που βρίσκεται πιο κοντά στη Μέση
Ανατολή. Έσπευσε να προσθέσει πως δεν προτεί-
νει να «εξαναγκαστούν» οι Σύριοι να «επιβιβα-
στούν σε πλεούμενα» και να «φύγουν».
Ο Λίβανος, βυθισμένος σε οικονομική κρίση άνευ
προηγουμένου από το 2019, χώρα υποδοχής σχε-
δόν δύο εκατομμυρίων Σύριων προσφύγων -πρό-
κειται για την υψηλότερη αναλογία κατά κεφαλήν
στον κόσμο-, δεν έχει σταματήσει να καλεί τη
διεθνή κοινότητα να φροντίσει να επαναπατρι-
στούν.
Μερίδα του λιβανικού πολιτικού κόσμου προσά-
πτει στους Σύριους πρόσφυγες πως χειροτε-
ρεύουν την κατάσταση στη χώρα και η πίεση εν-
τείνεται καθώς πλησιάζει η ετήσια Σύνοδος για τη
Συρία στις Βρυξέλλες (27 Μαΐου).
Στις αρχές του μήνα, η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν ανακοίνωσε
στη Βηρυτό τη χορήγηση βοήθειας ενός δισεκα-
τομμυρίου ευρώ, προορισμένης κατά κύριο λόγο
για την αποτροπή της παράτυπης μετανάστευσης.
Η ανακοίνωση επικρίθηκε από πολλούς στον Λί-
βανο, καθώς θεωρούν πως πραγματικός σκοπός
της είναι οι Σύριοι πρόσφυγες να παραμείνουν
στη χώρα.

Πιέζει ΕΕ και ΗΠΑ για άρση
των κυρώσεων στη Δαμασκό

Το τρέχον διάστημα οι Σύριοι πρόσφυγες «απαγο-
ρεύεται» να φύγουν και έτσι «στρέφονται σε λα-
θρέμπορους και φουσκωτές βάρκες και έχουμε
πνιγμούς στη θάλασσα, διότι ο λιβανικός στρατός
εφαρμόζει πολιτική απόφαση με σκοπό να εμπο-
δίζονται να μεταναστεύσουν», δήλωσε χθες ο
ηγέτης της Χεζμπολάχ, του ισχυρού λιβανικού
ισλαμιστικού κινήματος.
Ο κ. Νασράλα αξίωσε εξάλλου το λιβανικό κοινο-
βούλιο να ασκήσει πίεση στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και στις ΗΠΑ για να προχωρήσουν στην άρση των

κυρώσεων στη Δαμα-
σκό που, σύμφωνα με
τη συριακή κυβέρ-
νηση, εμποδίζουν
τις προσπάθειες να
διανεμηθεί ανθρω-
πιστική βοήθεια και
να αρχίσει διαδικα-
σία ανοικοδόμησης.
Ο Λίβανος απαιτείται
να πει στη Δύση «πρέπει
όλοι να συντονιστούμε με
τη συριακή κυβέρνηση για να
στείλουμε τους εκπατρισμένους
στη Συρία και να τους προσφέρουμε
βοήθεια εκεί», τόνισε ο κ. Νασράλα.
Τις δηλώσεις αυτές έκανε την παραμονή της επα-
νέναρξης των «οικειοθελών επιστροφών» Σύ-
ριων από τον Λίβανο στην πατρίδα τους, ενάμιση
χρόνο αφού διακόπηκαν.
Υπερασπιστές των ανθρωπίνων δικαιωμάτων
προειδοποιούν εναντίον του κινδύνου αυθαίρε-
των συλλήψεων και βασανισμών Σύριων που επι-
στρέφουν.
Ο εξαιρετικά περίπλοκος πόλεμος στη Συρία, που
ξέσπασε το 2011, με έναυσμα την καταστολή από
τις αρχές διαδηλώσεων με κεντρικό αίτημα τον
εκδημοκρατισμό της χώρας, στοίχισε τη ζωή σε
πάνω από μισό εκατομμύριο ανθρώπους και με-
τέτρεψε εκατομμύρια άλλους σε εσωτερικά
εκτοπισμένους και πρόσφυγες.

O Χασράν Νασράλα 
παρoτρύνει τον Λίβανο: 
«Ανοίξτε τη θάλασσα 

σε πλεούμενα με Σύριους 
πρόσφυγες για να πιεστεί 

η Ευρώπη»



Κ
ραυγή αγωνίας στέλνει το Παρα-
τηρητήριο Ανθρωπίνων Δικαιω-
μάτων, σημειώνοντας ότι ο ισραη-

λινός στρατός έχει πραγματοποιήσει του-
λάχιστον οκτώ επιθέσεις εναντίον αυτοκι-
νητοπομπών και εγκαταστάσεων εργαζο-
μένων σε ανθρωπιστικές οργανώσεις στη
Γάζα από τον περασμένο Οκτώβριο, παρό-
λο που οι ομάδες βοήθειας είχαν παρά-
σχει τις συντεταγμένες τους στις ισραηλι-
νές Αρχές. 

Το Παρατηρητήριο Ανθρωπίνων Δι-
καιωμάτων σε νέα έκθεσή του ανέφερε ότι
οι ισραηλινές Αρχές δεν είχαν προειδο-
ποιήσει εκ των προτέρων καμία από τις
οργανώσεις βοήθειας πριν από τις επιθέ-
σεις, οι οποίες έχουν σκοτώσει ή τραυμα-
τίσει τουλάχιστον 31 εργαζόμενους σε αν-
θρωπιστικές οργανώσεις και όσους βρί-
σκονταν μαζί τους. Την ίδια ώρα το Κατάρ
διεμήνυσε ότι από τις 9 Μαΐου δεν έχει ει-
σέλθει ανθρωπιστική βοήθεια στη Λωρίδα
της Γάζας. «Οι αδελφοί μας στη Λωρίδα
της Γάζας δεν έχουν λάβει καμία βοήθεια
από τις 9 Μαΐου, γεγονός το οποίο κατα-
δεικνύει τη διαιώνιση της ανθρωπιστικής
καταστροφής» στο παλαιστινιακό έδαφος
που έχει καταστραφεί από επτά και πλέον
μήνες πολέμου, όπως δήλωσε ο εκπρό-
σωπος του καταριανού υπουργείου Εξω-
τερικών Ματζέντ αλ Ανσάρι και ενώ η Ντό-
χα έχει αναλάβει τον ρόλο του μεσολαβη-
τή μεταξύ του Ισραήλ και της παλαιστινια-
κής Χαμάς.

Απάνθρωπες συνθήκες
κράτησης

Την ανησυχία της εξέφρασε η αμερικα-
νική διπλωματία με φόντο τις αποκαλύ-
ψεις ρεπορτάζ του CNN για τις συνθήκες
κράτησης που βιώνουν Παλαιστίνιοι κρα-

τούμενοι σε ισραηλινή στρατιωτική βάση
εν μέσω του πολέμου στη Λωρίδα της Γά-
ζας. Την ίδια ώρα το αμερικανικό τηλεο-
πτικό δίκτυο μετέδωσε ρεπορτάζ για τη
βάση Σαντέ Τεϊμάν, επικαλούμενο πληρο-
φορίες που του έδωσαν Ισραηλινοί μάρτυ-
ρες δημόσιου συμφέροντος, στην έρημο
Νεγκέβ, στο Νότιο Ισραήλ. «Είμαστε ανή-
συχοι για τις κατηγορίες και τις εξετάζου-
με, όπως και άλλες καταγγελίες για κατα-
χρήσεις σε βάρος κρατουμένων Παλαιστι-
νίων», δήλωσε ο εκπρόσωπος του Στέιτ
Ντιπάρτμεντ Βεντάντ Πατέλ. Οι ΗΠΑ τόνι-
σαν στο Ισραήλ πως έχει «υποχρέωση να
διενεργήσει έρευνα σε βάθος» για τις κα-
ταγγελίες περί παραβιάσεων του διεθνούς
ανθρωπιστικού δικαίου, πρόσθεσε.

Σύμφωνα με το CNN, στο κέντρο κράτη-
σης βρίσκονται περίπου 70 έγκλειστοι που
υπομένουν ακραίες συνθήκες, ενώ σε νο-
σοκομείο εκστρατείας ορισμένοι τραυμα-
τισμένοι Παλαιστίνιοι νοσηλεύονται δεμέ-
νοι στα κρεβάτια τους, με το προσωπικό να
τους φορά πάνες και να τους δίνει τροφή
με σωληνάρια.

Κάποιο άτομο που μοιράστηκε φωτο-
γραφίες από το κέντρο κράτησης έκανε
λόγο για φυλακισμένους που έχουν μονί-
μως σφαλισμένα τα μάτια, που διατάσσον-
ται να κάθονται με τον κορμό σε όρθια θέ-
ση και να μη μιλάνε, με τους δεσμοφύλα-
κες να τους ουρλιάζουν συνεχώς. Οι
Iσραηλινοί γνωστοποίησαν ότι εξετάζουν
τις κατηγορίες. 

ΟΟ νέος υπουργός
Άμυνας της Ρωσίας
βάζει στον πόλεμο
την τεχνολογία
«Το κύριο καθήκον της Ρωσίας εί-
ναι να νικήσει στο πεδίο της μάχης
στην Ουκρανία με ελάχιστες απώ-
λειες στρατευμάτων», δήλωσε ο
νέος υπουργός Άμυνας Αντρέι
Μπελαούσοφ. Ως οικονομολόγος,
τον οποίο ο Πούτιν πρότεινε απρό-
σμενα για να αντικαταστήσει τον
Σεργκέι Σοϊγκού, είπε ότι ο στρα-
τιωτικός τομέας απαιτεί περισσό-
τερη απόδοση και καινοτομία. «Ο
εχθρός μαθαίνει γρήγορα. Η κατά-
σταση σχετίζεται με τη χρήση νέων
τεχνολογιών που αλλάζουν στην
κυριολεξία κάθε εβδομάδα. Και
εδώ δεν πρέπει μόνο να μάθουμε,
πρέπει να προλαμβάνουμε τον εχ-
θρό», είπε ο Μπελαούσοφ.
Ο Πούτιν έχει αναθέσει στον Μπε-
λαούσοφ, ο οποίος δεν έχει στρα-
τιωτική εμπειρία, να μεγιστοποι-
ήσει την απόδοση της οικονομίας
πολέμου της Ρωσίας, καθώς ο
στρατός της προσπαθεί να εισχω-
ρήσει πιο βαθιά στην Ουκρανία στο
τρίτο έτος της σύγκρουσης. Ο Σοϊγ-
κού, ένας μηχανικός που επίσης
δεν είχε στρατιωτικό υπόβαθρο
προτού αναλάβει το υπουργείο
Άμυνας το 2012, επέβλεπε τη διε-
φθαρμένη διαδικασία προμηθειών
της Ρωσίας. 
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Το Κίεβο επισκέφτηκε -απροειδοποίητα- ο Αμερικανός
υπουργός Εξωτερικών Άντονι Μπλίνκεν, όπου συναντήθηκε με
τον Ουκρανό πρόεδρο Βολοντίμιρ Ζελένσκι, σε μια περίοδο
κατά την οποία το Κίεβο αντιμετωπίζει πολλές αποτυχίες στο
μέτωπο, με τις επιθέσεις της Ρωσίας να αυξάνονται έπειτα από
μια μεγάλη καθυστέρηση στην παράδοση της αμερικανικής
βοήθειας. Ο Ζελένσκι εξήρε την «κρίσιμη» αμερικανική βοή-
θεια τονίζοντας το μεγαλύτερο έλλειμμα της χώρας του -την
αντιαεροπορική άμυνα- και ευχαριστώντας την Ουάσιγκτον για

τη δικομματική στήριξη. Είπε επίσης στον Μπλίνκεν ότι η Ου-
κρανία χρειάζεται δύο συστοιχίες συστήματος αντιαεροπορι-
κής άμυνας για το Χάρκοβο, τη βορειοανατολική αυτή πόλη
που σφυροκοπιέται από τους ρωσικούς αεροπορικούς βομ-
βαρδισμούς. «Άμαχοι, μαχητές, όλοι βρίσκονται στο στόχα-
στρο των ρωσικών πυραύλων», είπε ο Ζελένσκι σημειώνοντας
ότι επιθυμεί να συζητήσει και για τις εγγυήσεις ασφαλείας με
τις ΗΠΑ, να συγκεντρώσει στήριξη από περισσότερες χώρες
κατά τις ειρηνευτικές συνομιλίες για το Ουκρανικό που αναμέ-

νεται να πραγματοποιηθούν τον Ιούνιο στην Ελβετία. Η χώρα
πάντως στην οποία ηγείται ο επιστήθιος φίλος του Βλαντιμίρ
Πούτιν, ο Βίκτορ Όρμπαν, αναμένεται να ασκήσει βέτο στην
προσπάθεια της ΕΕ να τιμωρήσει τον επικερδή τομέα φυσικού
αερίου της Ρωσίας με νέο πακέτο κυρώσεων. «Θα αναλύσουμε
τη δέσμη μέτρων, αλλά δεν υποστηρίζουμε τίποτα που θα μπο-
ρούσε να έχει αρνητικό αντίκτυπο στην αγορά φυσικού αερίου
της ΕΕ», δήλωσε ο Ούγγρος αξιωματούχος κατά τη διάρκεια
μιας συνάντησης διπλωματών σύμφωνα με το Politico.

Απροειδοποίητη επίσκεψη Μπλίνκεν στην Ουκρανία - Περισσότερη βοήθεια ζητά ο Ζελένσκι
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

«Θύματα ισραηλινών πυρών
31 μέλη ανθρωπιστικής βοήθειας»

ΠΑΡΑΤΗΡΗΤΗΡΙΟ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ:

Την ίδια ώρα οι ΗΠΑ εκφράζουν ανησυχίες για τις καταγγελίες 
περί βασανιστηρίων Παλαιστινίων κρατουμένων
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Ε
τοίμαζαν γενικευμένα επεισόδια
για να κάνουν την Αθήνα πολεμικό
πεδίο. Η επέμβαση της αστυνο-

μίας μετά τις αναρτήσεις των μπαχαλά-
κηδων ήταν άμεση. Το σκηνικό που έστη-
ναν οι αντιεξουσιαστές με άτομα που ήρ-
θαν από το εξωτερικό ήταν καλά οργανω-

μένο, αλλά όπως λένε αστυ-
νομικές πηγές: «Δεν τους
βγήκε». Η ΕΛΑΣ έκανε ντου
στη Νομική Σχολή της Αθή-
νας και προχώρησε σε 28
συλλήψεις, εκκενώνοντας
ακόμη μία κατάληψη.

Οι μπαχαλάκηδες ήθελαν
να μιμηθούν τις κινητοποιήσεις στα αμε-
ρικανικά πανεπιστήμια και τις διαμαρτυ-
ρίες για τον πόλεμο στη Γάζα. Ήθελαν να
στήσουν ένα σκηνικό τύπου Κολούμπια
και άλλων πανεπιστημίων των ΗΠΑ, όπου
οι διαμαρτυρίες είχαν πάρει έκταση. Ανά-
λογα σκηνικά έχουν γίνει ήδη σε κάποιες
ευρωπαϊκές χώρες, όπως στη Γαλλία, και
οι αντιεξουσιαστές προσπάθησαν να φέ-
ρουν την αμερικανική κουλτούρα καταλή-
ψεων, αλλά δεν τα κατάφεραν χάρη στην
έγκαιρη επέμβαση της ΕΛΑΣ.

«Το σκηνικό με την ολονύχτια διαμαρτυ-
ρία που πήγαν να στήσουν ήταν ένα καλά
οργανωμένο σχέδιο», λέει αστυνομική πη-
γή. «Τα ευρήματα σε χώρους της Νομικής
έδειχναν πως ετοίμαζαν πολεμική σύγ-
κρουση», λέει αξιωματικός της ΕΛΑΣ στην
«Political». «Το σκηνικό ήταν έτοιμο, περί-
μεναν την κατάλληλη στιγμή, ώστε να αρχί-
σουν επεισόδια. Η επιθυμία τους ήταν να

γενικευτούν και να δημιουργήσουν πολε-
μικό κλίμα όπως στην Αμερική. Δεν τους
βγήκε», συνεχίζει η ίδια αστυνομική πηγή.

Ήρθαν πολλοί αλλοδαποί
Οι καταληψίες είχαν στήσει επιχειρη-

σιακό κέντρο μέσα στη Νομική για την
κατάληψη και σύμφωνα με πηγές ετοί-
μαζαν πορεία στην οποία τα επεισόδια θα
ήταν εκτεταμένα. Μόλις άρχισε η επιχεί-
ρηση από την ΕΛΑΣ, φοιτητές και κου-
κουλοφόροι συγκεντρώθηκαν έξω από
τη Νομική Σχολή και φώναζαν συνθήμα-
τα κατά της αστυνομίας. Οι ισχυρές αστυ-
νομικές δυνάμεις που πραγματοποίησαν
την έφοδο κινήθηκαν αστραπιαία και με-

θοδικά, προκειμένου να μην υπάρξουν
επεισόδια, έτσι ώστε να καταφέρουν να
τερματίσουν την κατάληψη από ομάδες
του αντιεξουσιαστικού χώρου, ως ένδει-
ξη αλληλεγγύης προς τον λαό της Παλαι-
στίνης. Σύμφωνα με νεότερες πληροφο-
ρίες, πάνω από 40 άτομα είχαν βρει κα-
ταφύγιο εντός της Νομικής Σχολής. Το
πώς μπήκαν και σε ποιους «χρωστούν»
τη φιλοξενία είναι θέμα που ερευνούν οι
αξιωματικοί της ΕΛΑΣ.

Πάντως, είναι εντυπωσιακό το γεγονός
πως τα συγκεκριμένα άτομα ήρθαν από
πολλές διαφορετικές χώρες στην Αθήνα,
για να στηρίξουν την Παλαιστίνη. Για τους
προσαχθέντες σχηματίστηκε δικογραφία

με κατηγορίες για διατάραξη οικιακής ει-
ρήνης, κατά περίπτωση, φθορές και για
άλλα αδικήματα και όπως φάνηκε δεν
χρειαζόταν η μήνυση από την πλευρά της
Πρυτανείας. Θύμιζαν… Eurovision και
όχι fans των καταλήψεων οι προσαχθέν-
τες από την Ελληνική Αστυνομία μέσα
στη Νομική Σχολή Αθηνών που τελούσε
υπό κατάληψη και «απελευθέρωσαν» οι
ισχυρές αστυνομικές δυνάμεις παρουσία
μάλιστα και εισαγγελέα. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Σε κατάληψη τύπου…
Κολούμπια στόχευαν

οι μπαχαλάκηδες

Τα ευρήματα 
δείχνουν 

πως είχαν οργανωμένο 
σχέδιο για να 

δημιουργήσουν πολεμικό
κλίμα με σοβαρά 
επεισόδια όπως 

στην Αμερική, αλλά 
τους πρόλαβε η ΕΛΑΣ που

έκανε 28 συλλήψεις

ΝΟΜΙΚΗ ΑΘΗΝΩΝ 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Η παρουσία των «εισαγόμενων» μπα-
χαλάκηδων ήταν πολυπολιτισμική. Από
τους 28 συλληφθέντες οι οκτώ είναι γυ-
ναίκες από Αγγλία, Γαλλία, Ιταλία και
Γερμανία και δεν έχουν καμία σχέση με
τη Νομική Σχολή. Όλοι θα απελαθούν
από τη χώρα…

Πώς στήθηκε η επιχείρηση 
της αστυνομίας

Η κατάληψη της Νομικής Σχολής Αθη-
νών ξεκίνησε το βράδυ της Δευτέρας
από φοιτητικές οργανώσεις ως ένδειξη
αλληλεγγύης στον παλαιστινιακό λαό,
ενώ κατά τη διάρκεια της νύχτας έγινε
διαμαρτυρία στα Προπύλαια. Ανακοινώ-
θηκε από ιστοσελίδα του αντιεξουσιαστι-
κού χώρου με ανάρτηση που περιείχε
φωτογραφικό υλικό και σήμανε αμέσως
συναγερμός στην Ελληνική Αστυνομία
που κινήθηκε αστραπιαία.

Η έφοδος έγινε με την παρουσία εισαγ-
γελέα και η επιχείρηση πραγματοποιήθη-
κε με τη συνδρομή του επιστημονικού
προσωπικού της Διεύθυνσης Εγκληματο-
λογικών Ερευνών του Αρχηγείου Ελληνι-
κής Αστυνομίας, ενώ στο επιχειρησιακό
σκέλος από τη Γενική Αστυνομική Διεύ-
θυνσης Αττικής συμμετείχαν αστυνομικοί
της Διεύθυνσης Αστυνομίας Αθηνών, της
Διεύθυνσης Άμεσης Δράσης, Ομάδες
Πρόληψης και Καταστολής Εγκληματικό-
τητας (ΟΠΚΕ) και ΔΡΑΣΗ της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Αττικής, καθώς και δυνάμεις
της Υποδιεύθυνσης Αποκατάστασης Τά-
ξης (ΥΑΤ) της Διεύθυνσης Αστυνομικών
Επιχειρήσεων Αττικής.

Πάτρα: Διακινητές ναρκωτικών
κρέμασαν ανάποδα μαθητή
για να τον… συμμορφώσουν
Τ

ακτικές εκφοβισμού που παρα-
πέμπουν στη δράση της μαφίας
εφάρμοζαν τα μέλη της συμμο-

ρίας στην Πάτρα που συνελήφθησαν με
την κατηγορία για διακίνηση ναρκωτι-
κών σε σχολικό συγκρότημα της πόλης.

Σύμφωνα με το pelop.gr, στο πλαίσιο
της «συμμόρφωσης» όσων δεν υπά-
κουαν στις εντολές τους και για να εκφο-
βίσουν ανήλικο τον κρέμασαν ανάποδα.

Σε άλλη περίπτωση, κατά το ίδιο Μέσο,
προσέγγισαν μαθητή με το πρόσχημα ότι
τους χρωστά 200 ευρώ. Όταν ο ανήλικος
τους ρώτησε πώς είναι δυνατόν να τους
οφείλει χρήματα, η απάντηση που έλαβε
ήταν: «Μου χρωστάς θα σε τσακίσω στο
ξύλο πήγαινε αυτό (ναρκωτικά) εκεί, για
να κλείσει το χρέος».

Η εφημερίδα «Πελοπόννησος» ανα-
φέρει επίσης ότι σύμφωνα με μαρτυρίες
ο 20χρονος εγκέφαλος και η ομάδα του
δεν δίσταζαν να απειλούν με μαχαίρια
όσα παιδιά αρνούνταν να λάβουν μέρος
σε ληστείες.

Επιπλέον, δυο εκ των τεσσάρων ηγετι-
κών στελεχών -που πλέον είναι προφυ-
λακισμένοι- επιχείρησαν να εντοπίσουν
ανηλίκους που «παραστράτησαν» και

αποχώρησαν από τη συμμορία.
Ανήλικοι που δεν μπορούσαν να αντι-

μετωπίσουν τα ηγετικά στελέχη, σε μια
προσπάθεια να αποκοπούν από την
επιρροή που τους ασκούσαν, αναγκά-
στηκαν να φύγουν από την πόλη για να

σωθούν. Με τη συνδρομή γονέων και
συγγενικών προσώπων, μετακόμισαν σε
άλλες περιοχές ανά την ελληνική επι-
κράτεια σε μια προσπάθεια να γυρίσουν
σελίδα στη ζωή τους, σύμφωνα με την
«Πελοπόννησο».

Απίστευτες ιστορίες από τη δράση του κυκλώματος, 
στο οποίο είχαν εντάξει ανήλικους ως βαποράκια 

Σε έγκλημα αποδίδεται ο θάνατος μιας 62χρονης που βρέθηκε
την περασμένη Παρασκευή μέσα στο σπίτι της στη Χαλκίδα,
ενώ η κόρη της διαπίστωσε ότι έλειπαν 7.000 χιλιάδες ευρώ.
Όπως ανέφερε η εκπομπή «Live News» του Mega, η γυναίκα
αντιμετώπιζε κινητικά προβλήματα και ήταν κατάκοιτη. Αρχικά
επικράτησε το σενάριο του θανάτου από πτώση, όμως από την
εξέταση του ιατροδικαστή προέκυψε ότι έφερε πέντε τραύμα-
τα από αιχμηρό αντικείμενο στον αυχένα.
Την 62χρονη γυναίκα εντόπισε μια 36χρονη, η οποία τη φρόντι-
ζε. Σε εξέλιξη βρίσκονται οι έρευνες των αρχών που εξετάζουν
το σενάριο της ληστείας πίσω από το φερόμενο ως έγκλημα.
Σημειώνεται ότι δεν εντοπίστηκε κάποιο ίχνος παραβίασης της
κατοικίας της ηλικιωμένης και οι αστυνομικοί «σαρώνουν» την
περιοχή για να εντοπίσουν βίντεο από κάμερες ασφαλείας, σε
μια προσπάθεια να εντοπίσουν στοιχεία που μπορεί να τους
βοηθήσουν στην εξιχνίαση της υπόθεσης.
«Πήραν χρήματα και τη μαχαίρωσαν στον λαιμό. [Η 36χρονη
που την εντόπισε] σοκαρίστηκε και πετάχτηκε έξω, κάλεσε το
ΕΚΑΒ. Δεν έχουμε καμία ενημέρωση, δεν ξέρουμε αν έχουν
βρει, τι έχουν βρει, εάν υποψιάζονται κάποιον», δήλωσε στο
Mega πρόσωπο από το στενό συγγενικό περιβάλλον της
62χρονης. 

Χαλκίδα: Θάνατος-
μυστήριο 62χρονης 
- Τα πέντε τραύματα 
και τα εξαφανισμένα
7.000 ευρώ
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Ο
υποτροπικός αεροχείμαρρος που
πλησιάζει πάνω από τη χώρα μας
αναμένεται να εκτοξεύσει τον

υδράργυρο σε αρκετές περιοχές τις επό-
μενες ημέρες, με τους μετεωρολόγους μά-
λιστα να «βλέπουν» ακόμη και 35άρια στα
μέσα Μαΐου.

Η μεταβολή του καιρού σε… καλοκαίρι
θα ξεκινήσει σταδιακά από αύριο, Πέμπτη.
Η Παρασκευή (17/5) σύμφωνα με τα μέχρι
στιγμής μετεωρολογικά μοντέλα αναμένε-
ται να είναι η πιο ζεστή ημέρα αυτής της
θερμικής εισβολής που καταφθάνει, ενώ
εξίσου υψηλές θερμοκρασίες εκτός συγ-
κλονιστικού απροόπτου θα επικρατήσουν
και μέσα στο Σαββατοκύριακο.

Τη δική του εκτίμηση για το σκηνικό του
καιρού έκανε και ο μετεωρολόγος του
ΑΝΤ1, Τάσος Αρνιακός, εξηγώντας παράλ-
ληλα τι είναι ο λεγόμενος υποτροπικός αε-
ροχείμαρρος που θα φέρει θερμοκρα-
σίες… καλοκαιριού στα μέσα Μαΐου.

Όπως σημείωσε, «οι υποτροπικοί αερο-
χείμαρροι περνούν αιώνες, χρόνια, μήνες
πάνω από τη χώρα μας. Δεν είναι κάτι και-
νούργιο. Σε πολύ απλοϊκή έκφραση είναι
ένα αέρινο ποτάμι που οδηγεί τα βαρομε-
τρικά χαμηλά στη χώρα μας. Εάν δεν υπήρ-
χαν οι αεροχείμαρροι δεν θα είχαμε βαρο-
μετρικά χαμηλά τα οποία είτε μας έρχονται
από τον Πόλο είτε από την Αφρική. Πέντε
έξι ημέρες θα διαρκέσουν οι υψηλές θερ-
μοκρασίες. Μην εντυπωσιάζεστε από αυ-
τές τις λέξεις».

Μέχρι πότε θα κρατήσει
το ακραίο κύμα ζέστης

«Από ό,τι φαίνεται, η Παρασκευή θα εί-
ναι η πιο ζεστή μέρα και έπεται και το
Σαββατοκύριακο που θα έχουμε 30άρια
και πάνω. Πάμε για τέλη Μαΐου, μην περι-
μένουμε και δροσιές. Σιγά σιγά τα 30άρια
θα πολλαπλασιαστούν και η διάρκειά τους
θα μεγαλώνει», συμπλήρωσε ο Τάσος Αρ-
νιακός.

Στο ίδιο μήκος κύματος και η πρόγνωση
του μετεωρολόγου του Open Κλέαρχου
Μαρουσάκη. Σύμφωνα με τον ίδιο, «θερμή
αέρια μάζα θα εκτοξεύσει τον υδράργυρο
σε αρκετές περιοχές κοντά στο Σαββατο-
κύριακο στους 33-35 βαθμούς Κελσίου με
έμφαση τη δυτική, κεντρική και νότια Ελ-
λάδα. Από Λαμία και πιο κάτω δηλαδή.
Πρόκειται για ένα ισχυρό κύμα ζέστης, όχι
όμως ακραίο, το οποίο φαίνεται να διαρκεί
μέχρι τις αρχές της επόμενης εβδομάδας,
προτού πάμε σε πιο συμβατές με την εποχή
θερμοκρασίες».

Παράλληλα, όπως σημείωσε ο Κλέαρχος
Μαρουσάκης μιλώντας στην εκπομπή
«Ώρα Ελλάδος», από την Παρασκευή ευνο-
είται και η μεταφορά αφρικανικής σκόνης.

Την ίδια ώρα ο μετεωρολόγος του Mega
Γιάννης Καλλιάνος ανέφερε: «Από την
Πέμπτη σιγά σιγά από τη δυτική Ελλάδα,
αλλά κυρίως από την Παρασκευή έρχονται
θερμές αέριες μάζες από τη βόρεια Αφρι-
κή οι οποίες θα εκτοξεύσουν τον υδράργυ-
ρο κυρίως μέσα στο επόμενο Σαββατοκύ-
ριακο. Την Παρασκευή περιμένουμε θερ-
μοκρασίες γύρω στους 32-33 βαθμούς
Κελσίου κυρίως στα δυτικά τμήματα της
επικράτειας, ενώ το Σάββατο στους 34-35
και την Κυριακή στους 35-36 βαθμούς
Κελσίου. Πιθανότατα εάν έχουν την εξέλι-
ξη που δείχνουν αυτή τη στιγμή τα μετεω-
ρολογικά μοντέλα την Κυριακή στην Αθήνα
θα έχουμε 33-34 βαθμούς Κελσίου. Αυτό
που είναι αρνητικό είναι ότι μαζί με τη ζέ-
στη θα έχουμε και υψηλά επίπεδα σκόνης
από την Αφρική».

Η πρόγνωση της ΕΜΥ
Αλλά ας δούμε την πρόγνωση της ΕΜΥ

τις επόμενες μέρες:
Πέμπτη: Στα δυτικά, τα κεντρικά και τα

βόρεια προβλέπονται παροδικά αυξημέ-
νες νεφώσεις με τοπικές βροχές και τις
μεσημβρινές και απογευματινές ώρες
στα βόρεια και τα κεντρικά μεμονωμένες
καταιγίδες. Στην υπόλοιπη χώρα θα
υπάρχουν αραιές νεφώσεις παροδικά πιο
πυκνές.

Οι μετεωρολογικές συνθήκες ευνοούν
τη μεταφορά αφρικανικής σκόνης στα
δυτικά και νότια. Οι άνεμοι στα δυτικά και
τα βόρεια θα πνέουν νοτιοανατολικοί 4 με
6 και στο Ιόνιο 6 με 8 Μποφόρ. Στις υπό-
λοιπες περιοχές θα πνέουν βόρειοι βο-
ρειοανατολικοί άνεμοι 3 με 5 Μποφόρ. Η
θερμοκρασία θα σημειώσει άνοδο.

Παρασκευή: Στα δυτικά, τα κεντρικά
και τα βόρεια προβλέπονται παροδικά
αυξημένες νεφώσεις, με τοπικές βροχές.
Στην υπόλοιπη χώρα αραιές νεφώσεις
παροδικά πιο πυκνές. Οι μετεωρολογικές
συνθήκες ευνοούν τη μεταφορά αφρικα-
νικής σκόνης.

Οι άνεμοι θα πνέουν νότιοι νοτιοανατο-
λικοί 4 με 6 και στο Ιόνιο τοπικά 7 με 8
Μποφόρ και μόνο στη βορειοανατολική
χώρα θα πνέουν ανατολικοί άνεμοι 4 με 5
Μποφόρ. Το απόγευμα οι άνεμοι θα εξα-
σθενήσουν σε όλη τη χώρα. Η θερμοκρα-
σία θα σημειώσει περαιτέρω άνοδο κυ-
ρίως στα δυτικά, τα κεντρικά και τα νότια,
όπου θα κυμανθεί σε υψηλά για την επο-
χή επίπεδα.

Σάββατο: Γενικά αίθριος καιρός με πα-
ροδικές νεφώσεις στα νότια. Οι άνεμοι θα
πνέουν μεταβλητοί 3 με 4 Μποφόρ και
στο Αιγαίο βόρειοι 4 με 5 Μποφόρ. Η θερ-
μοκρασία θα σημειώσει μικρή άνοδο κυ-
ρίως στα βόρεια.

Τι λένε οι μετεωρολόγοι για τη θερμική εισβολή των επόμενων
ημερών - Ποιες περιοχές θα επηρεάσει περισσότερο

ΤΙ ΕΙΝΑΙ Ο ΥΠΟΤΡΟΠΙΚΟΣ ΑΕΡΟΧΕΙΜΑΡΡΟΣ

Έρχεται το «αέρινο
ποτάμι» και φέρνει…
καλοκαίρι με 35άρια
και αφρικανική σκόνη
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Τ
ο Μουσείο Τηλεπικοινωνιών Ομίλου
ΟΤΕ γιορτάζει την Παγκόσμια Ημέρα
Τηλεπικοινωνιών την Παρασκευή

(17/5) και τη Διεθνή Ημέρα Μουσείων το
Σάββατο (18/5) με δωρεάν δράσεις και ξε-
ναγήσεις για μικρούς και μεγάλους. Οι
δράσεις θα πραγματοποιηθούν εντός κι
εκτός Μουσείου από την Πέμπτη 16 Μαΐου
έως την Κυριακή 19 Μαΐου και θα περιλαμ-
βάνουν, μεταξύ άλλων, ομαδικές ξεναγή-
σεις στους πλήρως ανακαινισμένους εκθε-
σιακούς χώρους του Μουσείου, εργαστή-
ρια STEM και θεατρικές παραστάσεις.

Εμπνευσμένα από το φετινό μήνυμα του
Διεθνούς Συμβουλίου Μουσείων (ICOM)
«Μουσεία για την Εκπαίδευση και την
Έρευνα», τα προγράμματα του Μουσείου
έχουν στόχο την προώθηση της αντίληψης
για έναν κόσμο βιώσιμο χωρίς αποκλει-
σμούς, όπου εκπαίδευση και έρευνα συν-
δέονται με την ψυχαγωγία, την προσωπική
έκφραση και τη συνδημιουργία.

Στη νέα εκπαιδευτική αίθουσα του 2ου
ορόφου το Μουσείο θα φιλοξενήσει STEM

εργαστήρια Ρομποτικής και Μηχανικής. Πα-
ράλληλα, οι επισκέπτες θα έχουν τη δυνατό-
τητα να ξεναγηθούν ταξιδεύοντας στην ιστο-
ρία των τηλεπικοινωνιών από την αρχαιότη-
τα έως τον σύγχρονο ψηφιακό κόσμο.

Για ακόμη μια χρονιά το Μουσείο Τηλε-
πικοινωνιών Ομίλου ΟΤΕ θα επισκεφτεί το
Κέντρο Αγάπης Ελευσίνας και τα Παιδικά
Χωριά SOS για να φέρει τα παιδιά, μέσα
από ομαδικά παιχνίδια, κοντά στον κόσμο
του μουσείου και να τους συστήσει τους
τρόπους επικοινωνίας της αρχαιότητας.

Το αναλυτικό πρόγραμμα των δωρεάν
μουσειοπαιδαγωγικών δράσεων του Μου-
σείου Τηλεπικοινωνιών είναι διαθέσιμο. Για
online κρατήσεις στα προγράμματα επι-
σκεφθείτε την ιστοσελίδα του Μουσείου.

Το Μουσείο Τηλεπικοινωνιών Ομίλου
ΟΤΕ για 34 χρόνια διαφυλάσσει την πολιτι-
στική κληρονομιά των τηλεπικοινωνίων
της χώρας. Σήμερα οι Συλλογές συνεχώς
εμπλουτίζονται και ξεπερνούν τα 37.000
αντικείμενα και αρχειακό υλικό (χάρτες,
τηλεφωτογραφίες, τηλεφωνικές συ-

σκευές, μορσικοί τηλέγραφοι, τηλεφωτο-
γραφίες, σπάνια τηλεγραφήματα, τηλεφω-
νικοί θάλαμοι, αναλογικά τηλεφωνικά κέν-
τρα, ασύρματες δορυφορικές και κινητές
επικοινωνίες, τηλεοπτικό στούντιο τηλεό-
ρασης δεκαετίας ’60, 70.000 αρχιτεκτονικά
σχέδια κτιρίων ΟΤΕ). 

Αξιοποιώντας τις νέες ψηφιακές τεχνο-
λογίες το Μουσείο Τηλεπικοινωνιών κάνει
προσβάσιμες τις συλλογές του στο ευρύ
κοινό και τους ερευνητές, ενώ μέσα από την
ιστοσελίδα του www.otegroupmuseum.gr
προσφέρει ψηφιακές ξεναγήσεις, εικονική
περιήγηση στη μόνιμη συλλογή και εκπαι-
δευτικά προγράμματα οn demand.

Τέσσερις ημέρες γιορτής με
δωρεάν δράσεις για όλους 

Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα Τηλεπικοινωνιών και τη Διεθνή
Ημέρα Μουσείων την Παρασκευή και το Σάββατο



Σ
τη φυλακή οδηγείται με απόφαση του Μεικτού Ορκωτού
Εφετείου Θεσσαλονίκης 59χρονος που πυροβόλησε και
τραυμάτισε στο πόδι τον 43χρονο σύντροφο της πρώην

νύφης του, ύστερα από φραστικό επεισόδιο.
Το αιματηρό περιστατικό συνέβη τον Αύγουστο του 2020

στον Εύοσμο Θεσσαλονίκης, μπροστά στα μάτια της πρώην νύ-
φης, την οποία ο κατηγορούμενος κράτησε παράνομα μαζί με
τον παθόντα σε διαμέρισμα, ώστε να μην καλέσουν σε βοήθεια.

Οι δικαστές έκριναν τον 59χρονο ένοχο για παράνομη κατα-
κράτηση κατά συρροή, ενδοοικογενειακή απειλή, οπλοχρη-
σία, ενδοοικογενειακή σωματική βλάβη και βαριά σκοπούμε-
νη σωματική βλάβη, ενώ του επέβαλαν ποινή κάθειρξης έξι
ετών και οκτώ μηνών. 

Το δικαστήριο του αναγνώρισε ελαφρυντικό με συνέπεια να

μειωθεί η πρωτόδικη ποινή των 9 ετών και 4 μηνών (είχε αφεθεί
ελεύθερος ενόψει του Εφετείου).

Σύμφωνα με τη δικογραφία, ο 59χρονος είχε επισκεφθεί τον
43χρονο και την (τότε) αρραβωνιαστικιά του δεύτερου στο δια-
μέρισμά τους για να συζητήσουν κάποια θέματα που αφορού-
σαν τον εγγονό του. Κατά τη διάρκεια της συζήτησης φαίνεται
ότι άναψαν τα αίματα, με αποτέλεσμα ο δράστης να βγάλει όπλο
και να πυροβολήσει. Το θύμα τραυματίστηκε στα πόδια και
χρειάστηκε να χειρουργηθεί, ενώ προς στιγμήν κράτησε σε κα-
θεστώς ομηρίας το ζεύγος.

Απολογούμενος, ο 59χρονος αρνήθηκε τις εις βάρος του
αποδιδόμενες πράξεις, τονίζοντας ότι δεν είχε σκοπό να προ-
καλέσει βλάβη, ενώ ανέφερε πως το όπλο εκπυρσοκρότησε
από αμέλεια.

Για ένα διήμερο θα βρεθεί η Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας Κατερίνα Σακελλαροπούλου στη Θεσσαλονί-
κη. Θα συναντηθεί σήμερα το απόγευμα με τον δή-
μαρχο Θεσσαλονίκης Στέλιο Αγγελούδη στο δημαρ-
χιακό μέγαρο και αύριο το πρωί θα μεταβεί στον Εύο-

σμο. Θα επισκεφτεί τον Ιερό Ναό του Αγίου Αθανασί-
ου ως καλεσμένη της Ιεράς Μητροπόλεως Νεαπόλε-
ως και Σταυρουπόλεως, όπου θα τιμηθούν οι διακό-
νισσες αγάπης, οι εθελόντριες γυναίκες των κοινωνι-
κών δομών της.

Στη Θεσσαλονίκη από σήμερα η Κατερίνα Σακελλαροπούλου

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Θα κάνει βόλτα με
ηλεκτρικό λεωφορείο 
ο πρωθυπουργός;
Προς το Καραπάντσειο Πολιτιστικό
Κέντρο του Δήμου Αμπελόκηπων-
Μενεμένης κλίνει, όπως όλα δεί-
χνουν, η εκδήλωση της παρουσία-
σης των αποτελεσμάτων της Μελέ-
της Ανάπτυξης Μετρό Θεσσαλονί-
κης (ΜΑΜΘ), που θα γίνει την ερ-
χόμενη Δευτέρα παρουσία του
πρωθυπουργού. Οι πληροφορίες
θέλουν τον Κυριάκο Μητσοτάκη
κατά την παραμονή του στην πόλη
μας να ανεβαίνει και σε ηλεκτρικό
λεωφορείο του ΟΑΣΘ ενώ το από-
γευμα της ίδια ημέρας θα είναι ο
κεντρικός ομιλητής στη γενική συ-
νέλευση του ΣΕΒΕ.

Η ατάκα Χαρίτση: 
«Εσείς πότε
βγαίνετε για καφέ;» 
«Στη Λάρισα αυτή τη στιγμή τα κα-
φέ θα ήταν γεμάτα. Εσείς πότε
βγαίνετε;». Η ατάκα ανήκει στον
Αλέξη Χαρίτση. Ο πρόεδρος της ΚΟ
της Νέας Αριστεράς έκανε βόλτα
στο κέντρο της Θεσσαλονίκης και
τα τοπικά στελέχη τον πήγαν από
την Ικτίνου. Άπαντες γνωρίζουν
στη Θεσσαλονίκη ότι πρωί Δευτέ-
ρας ο πεζόδρομος δεν σφύζει και
από ζωή, τουλάχιστον στη συνέ-
χεια τον πήγαν λίγα μέτρα πιο δίπλα
στον πεζόδρομο της Αγίας Σοφίας,
όπου είδε περισσότερο κόσμο.
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Επίσκεψη Αγγελούδη
στη Χαριλάου 

Πιστός στην υπόσχεση για συνεχή ραντεβού
με τους πολίτες παραμένει ο δήμαρχος Θεσσα-
λονίκης Στέλιος Αγγελούδης. «Μάθαμε ότι
ακούτε τους προβληματισμούς και ζητήσαμε να
έρθετε στην περιοχή Χαριλάου», είπαν στον κ.
Αγγελούδη οι δημότες που συγκεντρώθηκαν
στην πλατεία Σταμάτη Καραμανλή για να εκφρά-
σουν τα παράπονά τους. «Ήρθα για να ακούσω
τη φωνή σας και να βρω λύσεις. Η φιλοσοφία
μου είναι να ακούω τον κόσμο», τους απάντησε
ο δήμαρχος. Μάλιστα, η επίσκεψη δεν ήταν στο
«φτερό»! Ο κ. Αγγελούδης όχι απλά τους άκου-
σε, αλλά επιθεώρησε τα προβληματικά σημεία
και ζήτησε από τους αντιδημάρχους άμεσες λύ-
σεις. Ο ίδιος κάθισε στα παγκάκια όπου συνομί-
λησε με τους περαστικούς για την καθαριότητα,
τις πεζοδρομήσεις, τον φωτισμό, τα ογκώδη και
ένα σωρό ακόμη θέματα.

Δυσαρέσκεια στο ΠΑΣΟΚ
για τις κοινές εκδηλώσεις

Δεν θέλουν τις κοινές εκδηλώσεις στο ΠΑΣΟΚ, προτι-
μώντας τις μονοκομματικές στην τελευταία στροφή των
ευρωεκλογών. Η στήλη μαθαίνει ότι σε στελέχη που
συμμετέχουν σε συζητήσεις-εκδηλώσεις με υποψήφι-
ους ευρωβουλευτές άλλων κομμάτων εκφράστηκε έν-
τονη δυσαρέσκεια. Στη Χαριλάου Τρικούπη αλλά και στο
ΠΑΣΟΚ Θεσσαλονίκης επιθυμούν να διεξάγονται οι συ-
ζητήσεις όπως αυτή στο ΤΕΕ το βράδυ της Τρίτης με τη
συμμετοχή μόνο μηχανικών και υποψήφιων ευρωβου-
λευτών από το κίνημα.

Ολονύχτια στον Λευκό Πύργο
Δυνατό αντι-
πολεμικό μή-
νυμα έστειλαν
από τη Θεσσα-
λονίκη φοιτη-
τές και σωμα-
τεία που συμ-
μετείχαν στη συμβολική ολονύχτια διαμαρτυρία στον
Λευκό Πύργο ενάντια στον πόλεμο στη Γάζα. Με παρά-
δειγμα ό,τι γίνεται στα πανεπιστήμια της Αμερικής, οι
φοιτητές αποφάσισαν να κάνουν διαμαρτυρία σε συμ-
βολικό σημείο και όχι στους χώρους του ΑΠΘ, όπου θα
μπορούσε να προκληθεί παρέμβαση της ΕΛΑΣ. 

Περιοδείες για τα μεικτά 
κλιμάκια υπουργών

Την επόμενη εβδομάδα, όπως μας έλεγαν, σχεδιάζε-
ται να βγουν στον δρόμο τα μεικτά κλιμάκια υπουργών,
υφυπουργών, γενικών γραμματέων υπουργείων και
βουλευτών, τα οποία θα καλύψουν με τις επισκέψεις
τους το σύνολο του νομού Θεσσαλονίκης ενόψει ευ-
ρωεκλογών. Σε αυτά συμπεριλαμβάνονται υποψήφιοι
ευρωβουλευτές της Νέας Δημοκρατίας αλλά και κομ-
ματικά στελέχη, με γνώση των τοπικών κοινωνιών. Η Δι-
οικούσα Επιτροπή Ν. Θεσσαλονίκης σε συνεργασία με
τις δύο ΔΕΕΠ (Α’ και Β’ Περιφέρειας) αλλά και με τις
ΔΗΜΤΟ έχει στείλει τις λίστες, οι οποίες είναι στην ανα-
μονή για έγκριση.

Στις Σέρρες 
ο Δ. Βαρτζόπουλος 

Πάντως στις Σέρρες οι περιοδείες ξεκίνησαν. Ο
υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρτζόπουλος μαζί με
τον βουλευτή ΝΔ Χαλκιδικής Ιωάννη Γιώργο και τον
γενικό γραμματέα Δημοσίων Επενδύσεων και ΕΣΠΑ
Δημήτρη Σκάλκο επισκέφθηκαν μεταξύ άλλων το ΚΥ
Σιδηροκάστρου, το ΓΝ Σερρών, τα γραφεία του ΕΦΚΑ,
την Πυροσβεστική Υπηρεσία και την Αστυνομική Διεύ-
θυνση. Μαζί τους ήταν ο βουλευτής της ΝΔ Θεόφιλος
Λεονταρίδης και εκπρόσωποι των Κώστα Καραμανλή
και Τάσου Χατζηβασιλείου, καθώς και ο πρόεδρος ΔΕ-
ΕΠ Σερρών Θεόδωρος Καμπούρης.

Στη φυλακή ο 59χρονος που πυροβόλησε 
τον σύντροφο της πρώην νύφης του
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Σ
την αναγκαιότητα μητροπολιτικής
διαχείρισης των αστικών απορριμ-
μάτων της Αττικής, με διαδικασίες

απόλυτης διαφάνειας και λογοδοσίας,
αναφέρθηκε ο Νίκος Χαρδαλιάς με αφορ-
μή την εκλογική διαδικασία για την ανάδει-
ξη της Εκτελεστικής Επιτροπής του Ειδι-
κού Διαβαθμιδικού Συνδέσμου Νομού Ατ-
τικής. «Με τη σημερινή διαδικασία ανοίγει
μια νέα σελίδα για τον ΕΔΣΝΑ, αρχίζει μια
νέα εποχή, που στον πυρήνα της θα βρί-
σκονται η διαφάνεια, η χρηστή διαχείριση
των διαθέσιμων πόρων και η παραγωγή
μετρήσιμων αποτελεσμάτων», δήλωσε
χθες ο περιφερειάρχης Αττικής.

Το μήνυμα του περιφερειάρχη
Όπως μάλιστα επεσήμανε ο κ. Χαρδα-

λιάς, στις διαδικασίες και τις συνεδριά-
σεις των οργάνων του ΕΔΣΝΑ θα εφαρμο-
στούν και όλες οι παράμετροι ανοικτότη-
τας που ισχύουν για τις συνεδριάσεις του
ΠΕΣΥ. Σε αυτό το πλαίσιο, θα οριστούν πα-
ρατηρητές σε κάθε συνεδρίαση, ενώ με-
θοδεύεται η ζωντανή μετάδοσή τους μέ-
σω live streaming, καθώς και η καθιέρω-

ση διαδικασίας δημόσιας λογοδοσίας σε
τακτά διαστήματα.

«Αυτό είναι το καθήκον μας απέναντι
στους πολίτες και να είστε βέβαιοι ότι θα το
εκπληρώσουμε στο ακέραιο, δίνοντας ορι-
στικές βιώσιμες λύσεις στο πιο κομβικό
και πιο μακροχρόνιο πρόβλημα της Αττι-
κής», σημείωσε ο περιφερειάρχης Αττικής
και πρόσθεσε: «Ο μόνος τρόπος να το κα-
ταφέρουμε είναι η μητροπολιτική διαχείρι-
ση των απορριμμάτων, για μια Αττική πρά-
σινη, μια περιφέρεια που σέβεται το περι-
βάλλον, ενσωματώνοντας τις αρχές της κυ-
κλικής οικονομίας».

Μετά την εκλογή των νέων μελών, ο κ.

Χαρδαλιάς ευχήθηκε καλή επιτυχία στα
καθήκοντά τους και ευχαρίστησε τον πρό-
εδρο του ΕΣΔΝΑ και αντιπεριφερειάρχη
Περιβάλλοντος & Ποιότητας Ζωής Μπάμπη
Σιάτρα για τη συμβολή του στην αποκατά-
σταση της εύρυθμης λειτουργίας του συν-
δέσμου. «Όλοι μαζί θα εργαστούμε με δια-
φάνεια και αξιοπρέπεια για να πάμε την Ατ-
τική μπροστά», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Ποια είναι τα μέλη
Στη νέα Εκτελεστική Επιτροπή του

ΕΔΣΝΑ εκλέχτηκαν ως τακτικά μέλη από
την Περιφέρεια Αττικής η αντιπεριφερει-
άρχης Βιομηχανίας, Ενέργειας & Φυσι-

κών Πόρων Εβίνα Γιακουμάτου, η περι-
φερειακή σύμβουλος Αθανασία Παπα-
σπύρου, οι δήμαρχοι Λαυρεωτικής Δη-
μήτρης Λουκάς, Ασπροπύργου Ιωάννης
Ηλίας και Μάνδρας-Ειδυλλίας Αρμόδιος
Δρίκος, καθώς και ο δημοτικός σύμβου-
λος Αθηνών Νικόλαος Αβραμίδης.

Ως αναπληρωματικά μέλη εκλέχτηκαν
ο αντιπεριφερειάρχης Κεντρικού Τομέα
Κωνσταντίνος Ζώμπος, ο περιφερειακός
σύμβουλος Δημήτρης Δαμάσκος και οι
δήμαρχοι Ηρακλείου Νικόλαος Μπάμ-
παλος και Αγ. Αναργύρων-Καματερού
Σταύρος Τσίρμπας.

Οι σύνεδροι εξέλεξαν επίσης ως αντι-
πρόεδρο του ΔΣ του ΕΔΣΝΑ τον δημοτι-
κό σύμβουλο Γλυφάδας Νικόλαο Λεβε-
τσοβίτη.

Ορίστηκε η νέα Εκτελεστική 
Επιτροπή του ΕΔΣΝΑ

Νίκος Χαρδαλιάς: Νέα σελίδα με διαφάνεια 
και αποτελεσματικότητα



«Πενία τέχνας κατεργάζεται»: Το αρ-
χαίο ρηθέν βρίσκει πλήρη ανταπόκριση
στον Δήμο Ηλιούπολης. Ο δήμος «πά-
σχει» οικονομικά, όπως δημόσια έχει
παραδεχτεί ο δήμαρχος Στάθης Ψυρρό-
πουλος. Υπενθυμίζεται ότι είχε ζητηθεί
«έκτακτη επιχορήγηση» από το υπουρ-
γείο Εσωτερικών, προκειμένου να συ-
νεχίσουν να εργάζονται οι 112 πρώην
συμβασιούχους ΙΔΟΧ, οι οποίοι είχαν
προσληφθεί για την κάλυψη αναγκών
αντιμετώπισης της πανδημίας Covid-19, όπως και για το μισθο-
λογικό κόστος των 28 εργαζομένων πρώην συμβασιούχων μέ-
σω του προγράμματος 55-67 της ΔΥΠΑ.

Εν αναμονή πάντα της έκτακτης επιχορήγησης, ο δήμος έχει

ξεμείνει από ρευστό και κατ’ επέκταση
και αναλογία ξέμεινε και από εργάτες.

Μπροστά σε αυτό το πραγματικό
αδιέξοδο, αντιδήμαρχοι και δημοτικοί
σύμβουλοι φόρεσαν κίτρινα γιλέκα,
πήραν το όχημα του δήμου έπιασαν τα
φτυάρια και έριξαν άσφαλτο για να
κλείσουν τις λακκούβες σε κεντρικά
σημεία του οδικού δικτύου της πόλης.

Ο αντιδήμαρχος Τεχνικών Υπηρε-
σιών Κάρολος Ιταλός, που μαζί με τον

δημοτικό σύμβουλο Γιώργο Φύτρο έκλεισαν τις λακκούβες,
έγραψε χαριτολογώντας με ανάρτησή του στο Facebook: «Τι και
αν είναι Δευτέρα, τι και αν έχει ψιλόβροχο… Εμείς δίνουμε το
στίγμα μας με έργα καθημερινότητας!». 
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ΣτΕ: Στις 17 Ιουνίου
«ξανασυζητά» το ΕΠΣ
Ανατολικής Αττικής

Στην επταμελή σύνθεση του Ε’ Τμή-
ματος του Συμβουλίου της Επικρατεί-
ας (ΣτΕ), για λόγους ανωτέρας βίας,
θα ξανασυζητηθεί, στις 17 Ιουνίου, το
Πολεοδομικό Σχέδιο στην Ανατολική
Αττική (Μάτι, κ.λπ.).
Οι λόγοι ανωτέρας βίας που επικαλεί-
ται το ΣτΕ ανάγονται στο γεγονός ότι ο
σύμβουλος Επικρατείας Δημήτρης
Βανδώρος, ο οποίος συμμετείχε στη
σύνθεση εκδίκασης της εν λόγω υπό-
θεσης, μετά από σοβαρό τροχαίο ατύ-
χημα νοσηλεύεται σε κρατικό νοσο-
κομείο.
Ειδικότερα, η υπόθεση που θα ξανα-
συζητηθεί αφορά το από 7/6/2022
Προεδρικό Διάταγμα με το οποίο εγ-
κρίθηκε το Ειδικό Πολεοδομικό Σχέ-
διο (ΕΠΣ) των πυρόπληκτων περιο-
χών Μάτι, Νέα Μάκρη, Ραφήνα και
Μαραθώνα και των δήμων εντός των
διοικητικών ορίων βρίσκονται οι εν
λόγω περιοχές που καταστράφηκαν
από τη φωτιά του Ιουλίου του 2018.
Υπενθυμίζεται ότι η υπόθεση αυτή
συζητήθηκε στις 6/3/2024 με πρό-
εδρο τον αντιπρόεδρο Χρήστο Ντου-
χάνη και με εισηγητές τούς συμβού-
λους Επικρατείας Ελένη Παπαδημη-
τρίου, Ρωξάνη Γιαννουλάτου, Δημή-
τρη Βανδώρο και Χριστιάνα Μπολόφη.

Π
ρος πλήρη αξιοποίηση βαί-
νει το χρηματοδοτικό πρό-
γραμμα της Ολοκληρωμέ-

νης Χωρικής Επένδυσης (ΟΧΕ),
ύψους 101 εκατ. ευρώ, που έχει
διατεθεί στον Δήμο Αθηναίων από
την Περιφέρεια Αττικής, με σκοπό
την υλοποίηση σημαντικών έργων
στην πρωτεύουσα για τα επόμενα
έξι χρόνια.

Προς τούτο, πραγματοποιήθηκε
η πρώτη συνάντηση του γενικού
γραμματέα του Δήμου Αθηναίων
Βασίλη Μπόκου με τα στελέχη της Εταιρείας Ανάπτυξης και Του-
ριστικής Προβολής (ΕΑΤΑ) και της Διαχειριστικής Αρχής στο Σα-
ράφειο, με κεντρικό θέμα συζήτησης να «τρέξουν τα έργα της
ΟΧΕ» στην πρωτεύουσα.

Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της ΟΧΕ υπό τον τίτλο «Αθήνα 2030»,

που εντάσσεται στο πρόγραμμα «Ατ-
τική 2021-2027», ο Δήμος Αθηναίων
θα αξιοποιήσει το ποσό των 101 εκατ.
ευρώ, προκειμένου να υλοποιηθούν
περισσότερα από 40 σημαντικά έργα
και δράσεις. Σε αυτά περιλαμβάνε-
ται, η αναβάθμιση των υποδομών
του Εθνικού Κήπου, η αποκατάστα-
ση πεζοδρόμων και πεζοδρομίων
στο Εμπορικό Κέντρο, η ανάδειξη
του αρχαιολογικού χώρου στην
Ακαδημία Πλάτωνος, η εγκατάστα-
ση σταθμών φόρτισης ηλεκτρικών

οχημάτων, η δημιουργία δικτύου ποδηλατοδρόμων και «πράσινων»
διαδρομών, η ενεργειακή αναβάθμιση κτηρίων του Δήμου Αθηναί-
ων, η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και της εξωστρέφειας της
περιφερειακής οικονομίας, καθώς και στοχευμένες υπηρεσίες
υγείας σε ευάλωτες και ευπαθείς ομάδες της πόλης.

Στην Αθηναϊκή Ενεργειακή Συμμαχία ο Δήμος Φυλής
Νέο μέλος της Αθηναϊκής Ενεργει-

ακής Συμμαχίας έγινε ο Δήμος Φυλής,
μετά την υπογραφή του Μνημονίου Συ-
νεργασίας από τον δήμαρχο Αθηναίων
Χάρη Δούκα και τον δήμαρχο Φυλής
Χρήστο Παππού.

Μετά τους Δήμους Περιστερίου, Μα-
ραθώνα, Φιλοθέης-Ψυχικού, και ο Δή-
μος Φυλής αποδέχθηκε τη πρόσκληση
για συμμετοχή στην Αθηναϊκή Ενερ-
γειακή Συμμαχία και γίνεται μέλος της

μεγάλης ενεργειακής και περιβαλλοντικής αλυσίδας. Υπενθυμίζεται πως με πρωτοβουλία του
δημάρχου Αθηναίων Χάρη Δούκα τον περασμένο Μάρτιο τέθηκαν τα θεμέλια για την ίδρυση της
Αθηναϊκής Ενεργειακής Συμμαχίας, με τη συμμετοχή επτά ακόμη όμορων δήμων: Αιγάλεω,
Βύρωνα, Ζωγράφου, Καλλιθέας, Μοσχάτου-Ταύρου, Παπάγου-Χολαργού και Νέας Ιωνίας.

Η Συμμαχία αυτή αποσκοπεί στη διαμόρφωση ενός συνεκτικού κοινωνικού δικτύου αλλη-
λεγγύης και υποστήριξης των πολιτών με στροφή σε βιώσιμες και περιβαλλοντικά φιλικές πο-
λιτικές.

Αντιδήμαρχος «κλείνει λακκούβες» στην Ηλιούπολη

Σύστημα ελεγχόμενης
στάθμευσης 
στη Βουλιαγμένη
Εγκρίθηκε από το Δημοτικό Συμβούλιο
Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης και δημο-
σιεύτηκε σε ΦΕΚ ο σχεδιασμός και οι
πρόδρομες εργασίες για την υλοποίηση
Συστήματος Ελεγχόμενης Στάθμευσης
(ΣΕΣ) στην κεντρική περιοχή της Βου-
λιαγμένης του οικείου δήμου. Το ΣΕΣ
προσβλέπει «να ελεγχθεί και να αξιολο-
γηθεί η αποτελεσματικότητα του σχεδια-
σμού όσον αφορά τους βασικούς στόχους
που καλείται να επιτύχει το σύστημα της
ελεγχόμενης στάθμευσης», που είναι:
* Η διασφάλιση της στάθμευσης των κα-
τοίκων της περιοχής κατά τη θερινή πε-
ρίοδο όταν η ζήτηση θέσεων στάθμευ-
σης, κυρίως κατά τις βραδινές ώρες, εί-
ναι μέγιστη καθώς ο αριθμός επισκεπτών
στην περιοχή είναι πολύ μεγάλος.
* Η καλύτερη εξυπηρέτηση της στάθμευ-
σης των επισκεπτών με λήψη μέτρων
που προωθούν τις σταθμεύσεις μέσης
διάρκειας και, κατ’ επέκταση, την εξυπη-
ρέτηση περισσοτέρων σταθμεύσεων.
Επίσης θα δοκιμαστούν σύγχρονα ηλε-
κτρονικά συστήματα ελεγχόμενης στάθ-
μευσης που αφορούν την ενημέρωση
των χρηστών, τη διευκόλυνση της πλη-
ρωμής του τέλους στάθμευσης και την
αποτελεσματική αστυνόμευση. 

Δήμος Αθηναίων: Δρομολογείται 
η Ολοκληρωμένη Χωρική Επένδυση
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Α
ύξηση κατά 10% στην τακτική επι-
χορήγηση των δήμων και περιφε-
ρειών προβλέπεται για το 2025.

Πρόκειται για μια πρώτη ανάσα που δίνει η
κυβέρνηση Μητσοτάκη στους Οργανι-
σμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης (ΟΤΑ) μετά

τις δραστικές περικοπές
που υπέστησαν τα χρόνια
των μνημονίων. Αυτό απο-
τυπώνεται στην τελευταία
ρύθμιση που περιλαμβάνε-
ται στον νόμο του υπουργεί-
ου Δικαιοσύνης για τη χω-
ροταξική αναδιάρθρωση
των δικαστηρίων. Έτσι, λοι-

πόν, το ετήσιο ποσό τακτικής επιχορήγη-
σης, που προσδιορίζεται με την τελευταία
νομοθετική ρύθμιση, είναι 3.788.000.000
ευρώ.

Επί της ουσίας πρόκειται για τροποποί-
ηση της ρύθμισης του 2011, όπως περιλαμ-
βανόταν στο πρώτο Μεσοπρόθεσμο Πρό-
γραμμα Δημοσιονομικής Προσαρμογής
2012-2015 (Ν. 3986/2011) επί υπουργού
Οικονομικών Ευάγγελου Βενιζέλου. Η
ρύθμιση του 2011 όριζε ότι οι Κεντρικοί Αυ-
τοτελείς Πόροι ήταν στα 5,2 δισ. ευρώ, που
υπολείπονταν σημαντικά βέβαια από τα
προβλεπόμενα του «Καλλικράτη», που είχε
θεσπιστεί το προηγούμενο έτος, το 2010. 

Με βάση τον νόμο 4472/2017, που αφο-
ρούσε το Μεσοπρόθεσμο Πλαίσιο Δημο-
σιονομικής Στρατηγικής 2018-2021, οριζό-

ταν ότι η ετήσια τακτική επιχορήγηση προς
τους ΟΤΑ από την 1η Ιανουαρίου 2018 θα
ήταν 3,4 δισ. ευρώ. Ακολούθως, με τον νό-
μο 5000/2022 καταργήθηκε η σχετική διά-
ταξη του νόμου 4472/2017.

Οπότε, με την τελευταία ρύθμιση για τον
προσδιορισμό της τακτικής επιχορήγησης
προς τους δήμους και τις περιφέρειες στα
3.788.000.000 ευρώ, έρχεται μια μικρή αύ-
ξηση της τάξεως του 10% για τα οικονομικά
των ΟΤΑ, που όμως δεν λύνει το πρόβλημα
της υποχρηματοδότησης σε σχέση με τα
θεσμοθετημένα με τον «Καλλικράτη» (Ν.
3852/2010).

Σε κάθε περίπτωση, η νέα ρύθμιση για
απόδοση των 3.788.000.000 ευρώ στους
ΟΤΑ θα τεθεί σε ισχύ από την 1η Ιανουαρίου
2025 και με βάση αυτήν, οι ΟΤΑ θα συντά-
ξουν το φετινό καλοκαίρι τους προϋπολο-
γισμούς τους για το 2025. 

Μια μικρή ανάσα…
Μπορεί η αύξηση του 10% να μην καλύ-

πτει το κενό χρηματοδότησης των ΟΤΑ, κα-
θώς η εκτόξευση του ενεργειακού κόστους
δεν έχει καλυφθεί ακόμη, αλλά σε κάθε
περίπτωση αποτελεί μια πρώτη ανάσα.
Εξάλλου, για αυτό είχε ενημερώσει στα μέ-

σα Μαρτίου, κατά την πρώτη συνεδρίαση
της νέας διοίκησης της Κεντρικής Ένωσης
Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ), υπό τον πρόεδρό
της Λάζαρο Κυρίζογλου, ο αναπληρωτής
υπουργός Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβά-
νιος, που είχε χαρακτηρίσει ως «ουτοπία»
τις χρηματοδοτήσεις προς τους ΟΤΑ με βά-
ση τον «Καλλικράτη» και είχε πει πως το εν
λόγω ζήτημα είναι «προς επανεξέταση». 

Έρχεται πρόσθετη ενίσχυση 
Παράλληλα, έρχεται νέα επιχορήγηση

για τους ΟΤΑ ύψους 80 εκατ. ευρώ, που
προορίζεται για την εξόφληση των απλή-
ρωτων υποχρεώσεών τους σε βάρος των
δήμων και των περιφερειών από δικαστι-
κές αποφάσεις και διαταγές πληρωμής, οι
οποίες έχουν καταστεί τελεσίδικες. Οι συγ-
κεκριμένες απλήρωτες υποχρεώσεις των
ΟΤΑ αφορούν αξιώσεις από προμήθειες
αγαθών ή παροχή υπηρεσιών ή εκτέλεση
έργων, καθώς και αποζημιώσεις από αδι-
κοπραξία. Οι δήμοι και οι περιφέρειες
μπορούν να επιχορηγηθούν από χρηματι-
κά διαθέσιμα ύψους έως ογδόντα εκατομ-
μυρίων ευρώ, του λογαριασμού Οικονομι-
κής Ενίσχυσης ΟΤΑ, που τηρείται στο Τα-
μείο Παρακαταθηκών και Δανείων.

Τέλος, για τη σχολική μεταφορά μαθη-
τών Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας
Εκπαίδευσης δημόσιων σχολείων θα χο-
ρηγηθεί από το υπουργείο Εσωτερικών
στους ΟΤΑ το ποσό των 30 εκατ. ευρώ για
το τρέχον έτος, το 2024.

Ανάσα που δίνει η κυβέρνηση Μητσοτάκη 
στους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης

Έρχεται αύξηση 10% 
στην τακτική 

χρηματοδότηση 
των ΟΤΑ για το ’25της Ηλέκτρας

Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com



Σ
αφώς πιο ευνοημένοι είναι οι
συνταξιούχοι του Δημοσίου σε
σχέση με τους αντίστοιχους του

ιδιωτικού τομέα, καθώς το μέσο ποσό
για τους πρώτους διαμορφώθηκε στα
1.181 ευρώ έναντι 750 ευρώ. Από τα στοι-
χεία του συστήματος «Ήλιος» προκύπτει
ότι η εφαρμογή των ποσοστών αναπλή-
ρωσης που είχε ψηφίσει η κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ (νόμος Κατρούγκαλου)
οδηγεί σε μείωση της μέσης σύνταξης
του ιδιωτικού τομέα, την ίδια στιγμή που
έχουν δοθεί ποσοστιαίες αυξήσεις
10,75% για τη διετία 2023-2024! Έτσι, για

κάθε 10 ευρώ εισοδήμα-
τος που απολαμβάνει
ένας συνταξιούχος του
Δημοσίου το αντίστοιχο
ποσό για τον συνταξιούχο
του ιδιωτικού τομέα είναι
6,35 ευρώ! Δηλαδή, ένας
συνταξιούχος του Δημο-
σίου απολαμβάνει κατά

μέσο όρο 57% καλύτερων αποδοχών σε
σχέση με τον αντίστοιχο του ιδιωτικού
τομέα, γεγονός που συνεπάγεται αυξη-
μένη ανθεκτικότητα για τον πρώτο σε
σχέση με την ακρίβεια.

Σε κάθε περίπτωση, το μεγαλύτερο
ποσοστό των συνταξιούχων της χώρας
εξακολουθεί να βρίσκεται κάτω από τα
1.000 ευρώ. Όπως προκύπτει από τα
στοιχεία, κάτω από το προαναφερόμενο
όριο βρίσκεται το 60,59% των κύριων
συντάξεων γήρατος, οι οποίες με βάση
τα στοιχεία του Μαρτίου αντιστοιχούν σε
1.157.773 συνταξιούχους. Παράλληλα,
εκτιμάται ότι το ποσοστό αυτό θα αυξη-
θεί, καθώς οι ετήσιες εισοδηματικές αυξήσεις δεν
θα μπορούν να αντισταθμίσουν τα τελικά ποσά που
θα προκύψουν με την εφαρμογή των ποσοστών ανα-
πλήρωσης επί του μέσου ποσού των συντάξιμων
αποδοχών από το 2002 και μετά, καθώς αυτό μει-
ώνεται σταθερά. Οι μεικτές μηνιαίες αποδοχές της
μέσης κύριας σύνταξης τον περασμένο Μάρτιο δια-
μορφώθηκαν στα 818,68 ευρώ, ενώ το μέσο ποσό της
επικουρικής διαμορφώθηκε στα 196,22 ευρώ. Μάλι-
στα, από τα στοιχεία προκύπτει ότι οι 4 στις 10 επι-

κουρικές (ποσοστό 43%) κινούνται μεταξύ 100 και
200 ευρώ.

Τον περασμένο Μάρτιο ο συνολικός αριθμός των
συνταξιούχων διαμορφώθηκε στα 2.486.565 άτομα,
με αποτέλεσμα η αναλογία μεταξύ εργαζομένων και

συνταξιούχων να διαμορφώνεται περίπου
στο 1,7. Μια τέτοια αναλογία θεωρείται εκτός
πλαισίου ισορροπίας του ασφαλιστικού συ-
στήματος της χώρας και θα αποτελέσει μονό-
δρομο στο εγγύς μέλλον μια νέα αναπροσαρ-
μογή των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης με
παράλληλη μείωση των συντάξιμων αποδο-
χών. Ειδικά για τη μείωση των συντάξιμων
αποδοχών των σημερινών 55άρηδων και κά-
τω πρέπει να επισημανθεί ότι επιβαρυντικό
παράγοντα αποτελεί το «πάγωμα» των μι-
σθών από το 2010 έως το 2021, ενώ για τον δη-
μόσιο τομέα το «ξεπάγωμα» έγινε φέτος.

Με βάση τα στοιχεία του συστήματος
«Ήλιος», τον περασμένο Μάρτιο το ασφαλιστικό σύ-
στημα κατέβαλε για συντάξεις, μερίσματα και εφά-
παξ το ποσό των 2,62 δισ. ευρώ, ενώ σε ετήσια βάση
το κόστος διαμορφώνεται στα 31 δισ. ευρώ. Το 27,3%
των συνταξιούχων είναι ηλικίας άνω των 81 ετών
(679.746 άτομα), το 18,6% των συνταξιούχων είναι 71-
75 ετών (463.111 άτομα), ενώ το πλέον εντυπωσιακό
είναι ότι τις υψηλότερες συντάξεις λαμβάνουν οι δι-
καιούχοι ηλικίας 61-65 ετών (1.115,86 ευρώ), καθώς
πρόκειται σε πολύ μεγάλο βαθμό για πρώην εργαζο-
μένους στο Δημόσιο. 
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Αναρτήθηκαν τα οριστικά αποτελέσματα για τα τρία νέα
επιδοτούμενα προγράμματα κατάρτισης ανέργων της Δημό-
σιας Υπηρεσίας Απασχόλησης σε Θεσσαλονίκη και Λάρισα,
τα οποία σχεδιάστηκαν σε συνεργασία με κοινωνικούς εταί-
ρους και τοπικούς φορείς. Πρόκειται για το πρόγραμμα «Βα-
σική Εκπαίδευση Βιομηχανικού Εργάτη» συνολικής διάρ-
κειας 230 ωρών για απόκτηση βασικών τεχνικών γνώσεων
και δεξιοτήτων σε εργασίες μηχανουργείου, με στόχο την
πρόσβαση στην αγορά εργασίας σε ένα βιομηχανικό περι-
βάλλον. Το πρόγραμμα σχεδιάστηκε έπειτα από αίτημα του
Συνδέσμου Βιομηχανιών Ελλάδος (ΣΒΕ) και θα καταρτι-

στούν 18 άνεργοι 18-50 ετών, απόφοιτοι τουλάχιστον υπο-
χρεωτικής εκπαίδευσης, κάτοικοι της Περιφερειακής Ενό-
τητας Θεσσαλονίκης.

Το δεύτερο πρόγραμμα είναι «Τεχνίτης Ξύλινων Κατα-
σκευών» συνολικής διάρκειας 180 ωρών, με σκοπό οι κα-
ταρτιζόμενοι να αποκτήσουν βασικές τεχνικές γνώσεις που
αφορούν τις ξύλινες κατασκευές. Το πρόγραμμα σχεδιάστη-
κε έπειτα από αίτημα του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Θεσ-
σαλονίκης και θα καταρτιστούν 18 άνεργοι 18-50 ετών, από-
φοιτοι τουλάχιστον υποχρεωτικής εκπαίδευσης, κάτοικοι
της Περιφερειακής Ενότητας Θεσσαλονίκης, με συναφή

επαγγελματική εμπειρία τουλάχιστον ενός έτους. Τα μαθή-
ματα θα διεξαχθούν διά ζώσης σε εξειδικευμένα εργαστή-
ρια της Επαγγελματικής Σχολής Μαθητείας (ΕΠΑΣ) Ωραι-
οκάστρου της ΔΥΠΑ. Το τρίτο πρόγραμμα αφορά την «Κοπτι-
κή - Ραπτική» με συνολική διάρκεια 250 ώρες, το οποίο
απευθύνεται σε 15 ανέργους 18-60 ετών, απόφοιτους τουλά-
χιστον υποχρεωτικής εκπαίδευσης, μόνιμοι κάτοικοι της
Περιφερειακής Ενότητας Θεσσαλίας. Το πρόγραμμα θα διε-
ξαχθεί διά ζώσης στις εγκαταστάσεις της επιχείρησης
«Μπεττίνα» - Είδη Πλεκτικής ΑΒΕΕ, που εδρεύει στη Βιομη-
χανική Περιοχή Λάρισας.

Ξεκινά η εφαρμογή τριών νέων προγραμμάτων επιδότησης ανέργων

Στα 1.181 ευρώ έναντι 750 ευρώ 
- Τι δείχνουν τα στοιχεία 
του συστήματος «Ήλιος»

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Άνοιξε η «ψαλίδα»
των συντάξεων

δημόσιου και
ιδιωτικού τομέα 



H
Ελλάδα είναι από τους πλέον
δημοφιλείς προορισμούς για
τις μεγάλες αγορές εξερχόμε-

νου τουρισμού της Ευρώπης, παρά το
ανταγωνιστικό μειονέκτημα της χώρας

ότι οι περισσότεροι Ευρωπαίοι δη-
λώνουν, σε αυτήν τη συγκυρία, ότι
προτιμούν ταξίδια μικρότερων
αποστάσεων πολύ μικρής διάρ-
κειας.

Ωστόσο, η χώρα μας είναι 5η
ανάμεσα στις επιλογές των Γερμα-
νών, των Γάλλων και των Βρετανών
και 7η στις επιλογές των Ισπανών.

Αξίζει όμως να σημειωθεί ότι η διαφο-
ρά μεταξύ της Ελλάδας και των άλλων
χωρών που προηγούνται είναι αφενός
μικρή, αφετέρου είτε οι χώρες είναι
πολύ μεγαλύτερες είτε πολύ πιο εύκο-
λα προσβάσιμες ακόμη και οδικώς.

Τους επόμενους 12 μήνες σκοπεύει
να κάνει διακοπές στο εξωτερικό το
62,6% των Γάλλων, ενώ τα ποσοστά εί-
ναι αρκετά υψηλότερα στις άλλες αγο-
ρές, με τη Γερμανία να είναι στο 75,1%,
το Ηνωμένο Βασίλειο στο 77,1% και την
Ισπανία στο 74,3%.

Αυτά είναι από τα βασικά συμπερά-
σματα της νέας μελέτης του Ινστιτούτου

του Συνδέσμου Ελληνικών Τουριστικών
Επιχειρήσεων (ΙΝΣΕΤΕ) με τίτλο «Το
προφίλ σημαντικών αγορών του ελλη-
νικού τουρισμού», όπου εξετάζονται
πρώτη φορά τόσο νωρίς στο ξεκίνημα
της τουριστικής σεζόν η πρόθεση των
Ευρωπαίων για ταξίδια τους επόμενους
μήνες, οι προγραμματιζόμενες δαπά-
νες, η διάρκεια και το είδος της διαμο-
νής και άλλες σημαντικές παράμετροι
της ταξιδιωτικής συμπεριφοράς. 

Ξεκινούν νωρίς 
τον προγραμματισμό

Οι αγορές που εξετάζονται είναι αυ-
τές της Γερμανίας, του Ηνωμένου Βα-
σιλείου, της Γαλλίας και της Ισπανίας
και, όπως προκύπτει φέτος, ο προ-
γραμματισμός των διακοπών στο εξω-
τερικό φαίνεται να ξεκινάει από νωρίς,
με ποσοστό περί το 70% των Γερμανών,
των Βρετανών και των Ισπανών και 60%
των Γάλλων να έχει αρχίσει τον προ-
γραμματισμό για τα ταξίδια τους επό-
μενους 12 μήνες.

Σχετικά με το είδος των διακοπών
ξεχωρίζουν τα ταξίδια σε παραθαλάσ-
σιους προορισμούς, τα City Break τα-
ξίδια, τα ταξίδια στη φύση, η επίσκεψη

σε αξιοθέατα, σε συγγενείς και φίλους
και τα ταξίδια για περπάτημα ή πεζο-
πορία. Ειδικότερα τα ταξίδια για τη θά-
λασσα προτιμούν το 51% των Γερμα-
νών, το 31% των Γάλλων, το 40% από το
Ηνωμένο Βασίλειο και το 24% των
Ισπανών. City Break ταξίδια προτιμούν

το 41% των Γερμανών, το 31% των Γάλ-
λων, το 38% από το Ην. Βασίλειο και το
29% των Ισπανών, ενώ οι Γερμανοί δεί-
χνουν μεγάλο ενδιαφέρον και για δια-
κοπές στη φύση σε ποσοστό 40% και
για περπάτημα και πεζοπορία σε πο-
σοστό 29%.
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Όλη η Ευρώπη -και όχι μόνο- θέλει 
να απολαύσει τις ομορφιές της χώρας μας

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Το μνημόνιο συνεργασίας που υπέγραψε η Ce-
lestyal με το τμήμα Πολιτισμού και Τουρισμού του
Άμπου Ντάμπι, στο πλαίσιο του Arabian Travel
Market, θα προωθήσει το Άμπου Ντάμπι ως έναν
σημαντικό προορισμό για τους επιβάτες της, συμ-
βάλλοντας στην ενίσχυση του προφίλ της εταιρείας
στην περιοχή. Η Celestyal έχει ήδη παρουσιάσει
την κρουαζιέρα Desert Days επτά διανυκτερεύσε-
ων για το 2024, με αφετηρία την Ντόχα και στάσεις
στο Μπαχρέιν, το Ντουμπάι, το Khasab, το νησί Sir
Bani Yas και το Άμπου Ντάμπι.

«Είναι τεράστιο προνόμιο να υπογράφουμε αυ-
τήν τη συμφωνία συνεργασίας. Το Άμπου Ντάμπι

είναι ένας πραγματικά μοναδικός προορισμός και
ανυπομονούμε να παρουσιάσουμε όλα όσα έχει να

προσφέρει στους επιβάτες μας. Η κρουαζιέρα συ-
νεχίζει να προσελκύει ιστορικά υψηλούς αριθμούς
επιβατών και προσβλέπουμε σε μια επιτυχημένη
σεζόν που θα αναδείξει τα καλύτερα σημεία αυτής
της ξεχωριστής περιοχής», ανέφερε σε δηλώσεις
του ο Lee Haslett, γενικός εμπορικός διευθυντής
της Celestyal.

Η κρουαζιέρα θα πραγματοποιείται από τον Νο-
έμβριο του 2024 έως τον Μάρτιο του 2025, προ-
σφέροντας μια σειρά από ειδικές αναχωρήσεις,
συμπεριλαμβανομένων των εορταστικών κρουα-
ζιέρων, και θα είναι διαθέσιμη για τρεις σεζόν.

Ρ. Σαβ.

Κρουαζιέρα θα σε πάω... - Μνημόνιο συνεργασίας με το Άμπου Ντάμπι υπέγραψε η Celestyal

Στην πρώτη πεντάδα
επιλογών η Ελλάδα 
για διακοπές Γάλλων,
Γερμανών και Βρετανών 
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Μ
ε γοργό ρυθμό προχωρά η κατασκευή του
αγωγού υδροδότησης του οικισμού της Κι-
νέτας, καθώς δημοσιεύτηκε από την ΕΥ-

ΔΑΠ η δημοπράτηση του έργου, το οποίο χρηματοδο-
τείται με 6,4 εκατ. ευρώ από την Περιφέρεια Αττικής
μέσα από το Πρόγραμμα «Αττική 2021-2027».

«Είμαι χαρούμενος γιατί σήμερα δημοπρατήθηκε
ένα από τα πιο ζωτικά έργα για όλη την περιφέρεια
και μάλιστα ενάμιση μήνα νωρίτερα απ’ ό,τι αρχικά
είχαμε δεσμευτεί. Στις 15 Μαρτίου είχαμε πει ότι το
έργο θα δημοπρατηθεί μέχρι το τέλος Ιουνίου προ-
κειμένου να δρομολογήσουμε όλες τις απαιτούμενες
ενέργειες ώστε να δώσουμε μόνιμη λύση στο χρόνιο
πρόβλημα της ακαταλληλότητας του νερού που αντι-
μετώπιζαν περισσότεροι από 21.000 κάτοικοι της ευ-
ρύτερης περιοχής της Κινέτας. Και αυτό κάνουμε σή-
μερα πράξη. Με μεθοδικότητα και με στρατηγικό
σχεδιασμό. Πιστοί στις δεσμεύσεις μας για ισόρροπη
ανάπτυξη σε όλες τις γειτονιές της Αττικής, δεν θα
σταματήσουμε ούτε λεπτό να εργαζόμαστε προκει-
μένου να είμαστε χρήσιμοι, δίνοντας λύση σε κάθε
πρόβλημα που ταλαιπωρεί για χρόνια τους πολίτες»,
δήλωσε ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς.

Και πρόσθεσε: «Η άψογη συνεργασία μας με την
ΕΥΔΑΠ μάς έδωσε την ευκαιρία να κάνουμε το πρώτο
βήμα για την κατασκευή του αγωγού και είμαστε απο-
φασισμένοι να επιταχύνουμε όσο το δυνατόν περισ-
σότερο τις διαδικασίες για να τρέξει το νερό στην Κι-
νέτα. Παράλληλα, δεσμευόμαστε και για την άμεση
έναρξη των διαδικασιών που αφορούν τη μελέτη για
το εσωτερικό δίκτυο της περιοχής, έργο που θα χρη-
ματοδοτηθεί επίσης από την Περιφέρεια Αττικής
προκειμένου στο τέλος της θητείας μας το πρόβλημα
υδροδότησης της Κινέτας να έχει επιλυθεί οριστικά.
Η πρόσβαση σε ποιοτικό πόσιμο νερό είναι αδια-
πραγμάτευτο δικαίωμα για όλους τους πολίτες και σε
αυτό δεν πρόκειται να κάνουμε καμία έκπτωση».

«Στόχος η ολοκλήρωση
του έργου έως το τέλος 2027»

Με αφορμή την έγκριση της δημοπράτησης του έρ-
γου, ο διευθύνων σύμβουλος της ΕΥΔΑΠ Χάρης Σαχί-
νης ανακοίνωσε ότι «είμαστε ένα βήμα πιο κοντά
στην ολοκλήρωση ενός έργου ύψιστης σημασίας για
την ποιότητα ζωής των κατοίκων και τις αναπτυξιακές

προοπτικές της περιοχής των Μεγάρων, μέσα από την
εξασφάλιση υψηλής ποιότητας υπηρεσιών ύδρευσης
και αποχέτευσης. Η ΕΥΔΑΠ, σύμφωνα με το σχέδιο
στρατηγικής της ανάπτυξης, διευρύνει διαρκώς την
περιοχή κάλυψης της με στόχο να παρέχει το κορυ-
φαίας ποιότητας νερό και τις υπηρεσίες της σε ολοέ-
να και περισσότερους πολίτες».

Μετά την απόφαση της Περιφέρειας Αττικής η δη-
μοπράτηση ανάδειξης αναδόχου για την κατασκευή
αγωγού μεταφοράς νερού συνολικού μήκους 15 χλμ.
και νέας κεντρικής δεξαμενής χωρητικότητας 3.000
m3 θα έχει υλοποιηθεί μέχρι το τέλος Ιουνίου 2024
με στόχο την ολοκλήρωση του έργου έως το τέλος
2027.

Το έργο, συνολικού προϋπολογισμού 6,4 εκατ. ευ-
ρώ, χρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περι-
φερειακής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) και έχει ενταχθεί στη
Προγραμματική Περίοδο ΕΣΠΑ 2021-2027. 

Πρόκειται για την κύρια εργολαβία που θα καλύψει
την πραγματοποίηση σημαντικών έργων υποδομής
που θα διασφαλίσουν την παροχή ποιοτικού νερού,
επιλύοντας ένα διαχρονικό και υψίστης σημασίας
πρόβλημα. 

Με την ολοκλήρωση του έργου η ΕΥΔΑΠ θα δια-
σφαλίζει την αποτελεσματική υδροδότηση των κατοί-
κων και των τουριστών της περιοχής.

Με €6,4 εκατ. μόνιμη
λύση στο πρόβλημα
υδροδότησης της Κινέτας

Ο διευθύνων σύμβουλος 
της ΕΥΔΑΠ Χάρης Σαχίνης

Με χρηματοδότηση 
της Περιφέρειας Αττικής
η δημοπράτηση 
του έργου - 
Νίκος Χαρδαλιάς: 
«Υλοποιούμε όλα 
όσα δεσμευόμαστε» 

Με χρηματοδότηση 
της Περιφέρειας Αττικής
η δημοπράτηση 
του έργου - 
Νίκος Χαρδαλιάς: 
«Υλοποιούμε όλα 
όσα δεσμευόμαστε» 

Με χρηματοδότηση 
της Περιφέρειας Αττικής
η δημοπράτηση 
του έργου - 
Νίκος Χαρδαλιάς: 
«Υλοποιούμε όλα 
όσα δεσμευόμαστε» 

Με χρηματοδότηση 
της Περιφέρειας Αττικής
η δημοπράτηση 
του έργου - 
Νίκος Χαρδαλιάς: 
«Υλοποιούμε όλα 
όσα δεσμευόμαστε» 

Με χρηματοδότηση 
της Περιφέρειας Αττικής
η δημοπράτηση 
του έργου - 
Νίκος Χαρδαλιάς: 
«Υλοποιούμε όλα 
όσα δεσμευόμαστε» 



Σ
τις κορυφαίες θέσεις στον πί-
νακα απορροφήσεων πόρων
από το Ταμείο Ανάκαμψης και

το ΕΣΠΑ βρίσκεται η Ελλάδα, ενώ το
υπουργείο Εθνικής Οικονομίας δίνει
νέα ώθηση στην επιτάχυνση των δη-
μόσιων επενδύσεων με 11 σημαντι-
κές παρεμβάσεις.

Το σχέδιο νόμου για το Ανα-
πτυξιακό Πρόγραμμα Δημο-
σίων Επενδύσεων παρουσίασαν
σε συνέντευξη Τύπου ο υπουρ-
γός Εθνικής Οικονομίας και Οι-
κονομικών Κωστής Χατζηδάκης
και ο υπουργός αναπληρωτής
Νίκος Παπαθανάσης. Ο Κωστής
Χατζηδάκης τόνισε ότι η «η χώ-
ρα μας επιτυγχάνει από το 2019

και μετά ιστορικά υψηλές επιδό-
σεις», ενώ ο υπουργός αναπληρωτής
Νίκος Παπαθανάσης δήλωσε ότι «το
2024 θα υλοποιηθεί το μεγαλύτερο
Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων
των τελευταίων 14 ετών, ύψους 12,2
δισ. ευρώ».

Ειδικότερα οι κυριότερες ρυθμί-
σεις του σχεδίου νόμου περιλαμβά-
νουν τα εξής:

1. Το ΠΔΕ μετονομάζεται σε Ανα-
πτυξιακό Πρόγραμμα Δημοσίων Επεν-
δύσεων και διαχωρίζεται στο συγχρη-
ματοδοτούμενο και το εθνικό σκέλος. 

2. Εισάγονται μακροχρόνιες δε-
σμεύσεις 20ετίας για τα έργα των
οποίων το κόστος ολοκλήρωσης
εκτείνεται πέραν της προγραμματι-
κής περιόδου. 

3. Συστήνεται Μητρώο Καταγρα-
φής και Παρακολούθησης Δαπανών
Συντήρησης και Λειτουργίας Έργων
ΠΔΕ με ορίζοντα 10ετίας. Μάλιστα,
γίνεται υποχρεωτική η υποβολή στοι-
χείων ως προς το εκτιμώμενο κόστος
συντήρησης (συνολικό και ετήσιο),
τον αρμόδιο φορέα συντήρησης και
την πηγή χρηματοδότησης.

4. Δημιουργείται διακριτός λογα-
ριασμός για τη χρηματοδότηση έρ-
γων πρόληψης και αντιμετώπισης
φυσικών καταστροφών.

5. Τα μεμονωμένα έργα εντάσ-
σονται σε ομάδες και κατηγορίες σε
συνδυασμό με τους στρατηγικούς
στόχους και τους άξονες των προ-
γραμμάτων.

6. Δημιουργείται νέος μηχανι-
σμός παρακολούθησης και διαχείρι-
σης των έργων εκτός συγχρηματοδο-
τούμενων προγραμμάτων.

7. Εισάγεται η υποχρέωση των
φορέων χρηματοδότησης να εκτιμή-
σουν τις δαπάνες τους και να ενημε-
ρώσουν σχετικά ως προς το ΠΔΕ μία
φορά ετησίως (κάθε Σεπτέμβριο) κα-
τά το στάδιο προετοιμασίας κατάρτι-

σης του Κρατικού Προϋπολογισμού
του επόμενου έτους συνδυαστικά με
το Μεσοπρόθεσμο Πλαίσιο Δημοσιο-
νομικής Στρατηγικής.

8. Προβλέπεται ρύθμιση περί αυ-
τόματης επανεγγραφής των ήδη εν-
ταγμένων έργων στο ΠΔΕ του επόμε-
νου έτους.

9. Ενοποιείται η χρηματοδότηση
και κατανομή για την ταχύτερη υλο-
ποίηση του ετήσιου ΠΔΕ.

10.  Βελτιώνονται οι όροι ένταξης
των «έργων προς ωρίμανση» στο
Εθνικό Πρόγραμμα Ανάπτυξης (ΕΠΑ)
προκειμένου να μεταφερθούν μελ-
λοντικά στο συγχρηματοδοτούμενο
πρόγραμμα του ΠΔΕ.

11. Εξορθολογίζεται η διαδικασία
της υπερδέσμευσης των πιστώσεων,
καθώς αυξάνεται στο 70% από 60%
σήμερα και επιβραβεύονται οι φο-
ρείς χρηματοδότησης, εφόσον πα-
ρουσιάσουν ικανοποιητική απορρό-
φηση σε ποσοστό 70%.

Όπως ανέφεραν οι Χατζηδάκης και
Παπαθανάσης, η Ελλάδα παρουσία-
σε την περίοδο 2019-2023 τη μεγα-
λύτερη ποσοστιαία αύξηση επενδύ-
σεων στην ΕΕ με 41,3%, το ΕΣΠΑ
2014-2020 παρουσιάζει απορρόφη-
ση 97%, οι διαθέσιμοι πόροι του Τα-
μείου Ανάκαμψης ανέρχονται στο
19,66% του ΑΕΠ (το υψηλότερο μετα-
ξύ των 27 χωρών), ενώ η Ελλάδα εί-
ναι έκτη σε απορρόφηση με 41,4%
έναντι 29,4% που είναι ο μέσος όρος
της ΕΕ.
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Στα 12,2 δισ. ευρώ το φετινό
πρόγραμμα - Μεταξύ 

των πρώτων η Ελλάδα 
στην απορρόφηση από ΤΑΑ 

και ΕΣΠΑ

ΔΥΠΑ
Έξι προγράμματα
με επιχορήγηση
έως 17.170 ευρώ

Έξι προγράμματα με επιχορήγηση
16.800 ευρώ ανά θέση εργασίας «τρέ-
χει» η Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλη-
σης, στοχεύοντας σε μια νέα ισχυρή
ώθηση στην απασχόληση. Πιο συγκε-
κριμένα, το πρώτο πρόγραμμα αφορά
απασχόληση 7.000 ανέργων άνω των 55
ετών με επιχορήγηση 75% επί του μι-
σθού και των εισφορών για 12-24 μήνες
και με ποσό μέχρι 16.800 ευρώ ανά νέα
θέση εργασίας. 

Το δεύτερο αφορά 10.000 μακροχρό-
νια ανέργους άνω των 45 ετών με 13.709
ευρώ ανά θέση εργασίας, το τρίτο αφορά
πρόγραμμα 3.000 ανέργων άνω των 56
ετών με μηνιαίο μισθό 715 ευρώ για 15
μήνες, το τέταρτο πρόγραμμα προβλέπει
απασχόληση 1.000 ανέργων, ηλικίας 30-
66 ετών σε Ανατολική Μακεδονία και
Θράκη με επιχορήγηση 17.170 ευρώ ανά
θέση εργασίας, το πέμπτο αφορά απα-
σχόληση 3.000 ανέργων ειδικών κατη-
γοριών με επιχορήγηση έως 16.800 ευ-
ρώ για 24 μήνες και το έκτο προβλέπει
απασχόληση 7.500 ανέργων, ηλικίας 25-
45 ετών με επιχορήγηση έως 100% του
μισθού και των εισφορών. 

«Μαζεύεται» 
ο τιμάριθμος
τροφίμων 
πλην ελαιολάδου

Με το μισό ποσοστό σε σχέση με πέ-
ρυσι «τρέχει» ο τιμάριθμος τροφίμων
(τον Απρίλιο διαμορφώθηκε στο 5,3%),
καθώς συγκρατήθηκαν οι τιμές των
προϊόντων, αλλά εξακολουθεί να
ισχύει η στρέβλωση με την αυξημένη
στάθμιση που έχει στον δείκτη το ελαι-
όλαδο. Σύμφωνα με την Ελληνική Στα-
τιστική Αρχή, ο πληθωρισμός τον Απρί-
λιο σημείωσε οριακή υποχώρηση στο
3,1% έναντι 3,2% τον Μάρτιο. 

Από τα στοιχεία προκύπτει ότι οι
πληθωριστικές πιέσεις τροφοδοτήθη-
καν από την κατηγορία «Διατροφή-Μη
Ακοολούχα Ποτά». Η τιμή του ελαιόλα-
δου αυξήθηκε κατά 63,7% από πέρυσι
(αν και χαμηλότερα από το 67,2% του
Μαρτίου) οι τιμές των νωπών ψαριών
εμφάνισαν ετήσια αύξηση 10,6%, των
φρούτων 11,6% και των αναψυκτικών
κατά 12,5%.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Οι 11 παρεμβάσεις για... γκάζι
στις δημόσιες επενδύσεις



Η Optima bank, ανταποκρινόμενη στις συνθήκες
της αγοράς και τις προσδοκίες των πελατών, πα-
ρουσιάζει μια προθεσμιακή κατάθεση με χαρακτη-
ριστικά που την καθιστούν την ελκυστικότερη και
αποδοτικότερη πρόταση σήμερα. Η νέα προθεσμια-
κή που συνδυάζει ευελιξία και υψηλά επιτόκια πα-
ρέχεται με τα εξής χαρακτηριστικά: Επιτόκια (μει-
κτά ετησιοποιημένα): 2,80% για ποσά από €50.000
έως €200.000, 3% για ποσά από €200.000. Διάρκεια
οκτώ μήνες, Μηνιαίο εκτοκισμό, Δυνατότητα πρό-
ωρης ολικής εξόφλησης χωρίς ποινή στην ημερο-
μηνία εκτοκισμού, Αποκλειστικά για νέα κεφάλαια
στην τράπεζα μετά την 1η Μαΐου 2024.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Σ
ημαντική αύξηση κατά
9,2% κατέγραψαν τα έσο-
δα του Ομίλου ΟΤΕ στο α’

τρίμηνο του έτους. Κατά 1,2% αυ-
ξήθηκε το προσαρμοσμένο
EBITDA (AL), ενώ συνεχίστηκε η
θετική δυναμική στην Ελλάδα με
σημαντική αύξηση εσόδων κατά
10,3% και προσαρμοσμένο EBIT-
DA (AL) ενισχυμένο κατά 1,5%.
Το 2024 ο ΟΤΕ αναμένει περαιτέ-
ρω βελτίωση των λειτουργικών
και οικονομικών του επιδόσεων,
εξαιρουμένων τυχόν απρόβλε-
πτων περιστάσεων. 

Οι πρωτοβουλίες ενίσχυσης
του ARPU, που υλοποιήθηκαν
στα τέλη του 2023, αναμένεται να
ενισχύσουν την αύξηση των εσόδων από υπηρεσίες κι-
νητής και να υποστηρίξουν τις δραστηριότητες σταθε-
ρής λιανικής. 

Επιπλέον, ο ΟΤΕ αναμένεται να συνεχίσει να επωφε-

λείται από τις θετικές μακροοικονομικές προοπτικές
στην Ελλάδα και τη σταδιακή υλοποίηση του Σχεδίου
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, διασφαλίζοντας συνεχή
ανάπτυξη των δραστηριοτήτων στον τομέα του ICT.

Foodlink: Η Sadion
Investments πούλησε 
το 5% των μετοχών

Η εταιρεία Sadion Investments πού-
λησε το 5% των μετοχών της Foodlink
μέσω πακέτων. Ειδικότερα, όπως ανα-
φέρεται σε σχετική ανακοίνωση της
Foodlink, δυνάμει της αντιστοίχου ενη-
μέρωσης που έλαβε τη Δευτέρα
13/5/2024 από τον μέτοχό της Κωνσταν-
τίνο Παπαζήση (μέλος ΔΣ), η εταιρεία
Sadion Investments LTD (συνδεδ. νομι-
κό πρόσωπο με τον Κωνσταντίνο Παπα-
ζήση) πούλησε τη Δευτέρα 13/5/2024 με
τη μέθοδο προσυμφωνημένων συναλ-
λαγών (πακέτα) 1.667.627 κοινές ονομα-
στικές μετά δικαιωμάτων ψήφου μετο-
χές της εκδότριας έναντι τιμήματος 0,41
ευρώ ανά μετοχή και συνολικής αξίας
683.727,07 ευρώ.

Σαράντης: Ο Γιάννης
Μπούρας νέος διευθύνων
σύμβουλος

Την εκλογή του Κυριάκου Σαράντη ως
προέδρου του Διοικητικού Συμβουλίου,
καθώς και την ανάθεση καθηκόντων δι-
ευθύνοντος συμβούλου (CEO) στον Γιάν-
νη Μπούρα αποφάσισε, μεταξύ άλλων,
το Διοικητικό Συμβούλιο της Σαράντης
στην από 13/5/2024 συνεδρίασή του.

Attica Bank: Ενισχύει
αγροδιατροφικές
επιχειρήσεις στην Κρήτη

Η Attica Bank αναλαμβάνει μια νέα
πρωτοβουλία ενίσχυσης και υποστήρι-
ξης αγροδιατροφικών επιχειρήσεων,
στο πλαίσιο των δράσεων ESG που υλο-
ποιεί, σε συνεργασία με τον Μη Κερδο-
σκοπικό Οργανισμό «Νέα Γεωργία - Νέα
Γενιά». Η τράπεζα υποστηρίζει το πρό-
γραμμα επιτάχυνσης αγροδιατροφικών
επιχειρήσεων «Αγροανέλιξη - Farmers
of the Future» με στόχο να συμβάλει στη
δημιουργία ευκαιριών επιχειρηματικό-
τητας για τους νέους στον κλάδο της
αγροδιατροφής μέσα από ένα πλήρες
πρόγραμμα ενίσχυσης, εκπαίδευσης
και καθοδήγησης.

Η Cenergy Holdings ανακοίνωσε ότι η νέα ανάθεση
έργου στη Σωληνουργεία Κορίνθου, στον τομέα
σωλήνων χάλυβά της, θα υλοποιηθεί με χάλυβα
που συνοδεύεται από πιστοποιητικά μειωμένων
εκπομπών διοξειδίου του άνθρακα (CO2). Η Sub-
sea7, ένας από τους μακροχρόνιους πελάτες της,
επέλεξε σε αυτή την ανάθεση την καινοτόμα πρό-
ταση της Σωληνουργεία Κορίνθου που υλοποιείται
σε συνεργασία με τον παραγωγό χάλυβα Arcelor-
Mittal. Η εταιρεία επιλέχθηκε για την κατασκευή
και προμήθεια σωλήνων για υποθαλάσσιο έργο στη
Βόρεια Θάλασσα χρησιμοποιώντας ελάσματα θερ-
μής έλασης της ArcelorMittal με πιστοποιήσεις X-

Carb. Συγκεκριμένα, θα παραγάγει 39 χλμ. σωλήνων ευθείας ραφής και διαμέτρου 16 ιντσών με τη μέθοδο
υψίσυχνης συγκόλλησης (HFW) για υποθαλάσσια εφαρμογή «Pipe-In-Pipe».

Cenergy Holdings: Νέα ανάθεση καινοτόμου έργου
στη Σωληνουργεία Κορίνθου

Optima: Οκτάμηνη προθεσμιακή με επιτόκιο έως 3%

ΟΤΕ: Αύξηση κατά 9,2% στα έσοδα
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Σ
την πιο κρίσιμη καμπή του πρωταθλήματος της
Super League 1 -ενδεχομένως απόψε να κριθεί
στις αναμετρήσεις του Ολυμπιακού με την ΑΕΚ και

του ΠΑΟΚ με τον Παναθηναϊκό- η Κεντρική Επιτροπή Δι-
αιτησίας (ΚΕΔ) των Φρόιντφελντ και Μάνταλου επέλεξαν

έναν elite Γερμανό διαιτητή για το ντέρμπι
του Φαλήρου, αλλά και... επικηρυγμένο
στην Ιταλία. Τον Τομπίας Στίλερ.

Σε μια εποχή που η τοξικότητα έχει φτά-
σει στο απροχώρητο, η ΚΕΔ βρήκε μεν
elite διαιτητή, αν και σε άλλα ντέρμπι…
αδυνατούσε με την ψευδεπίγραφη δικαιο-
λογία «δεν έρχονται γιατί φοβούνται», αλ-
λά ο Στίλερ ήταν εκείνος που δεν έκανε

ένα όποιο κι όποιο ανθρώπινο διαιτητικό λάθος στο παι-
χνίδι Αταλάντα - Ρεάλ Μαδρίτης πριν από τρία χρόνια.

Απέβαλε τον Φρόιλερ των Ιταλών άνευ λόγου και αιτίας, η
«χαϊδεμένη» ομάδα της Μαδρίτης νίκησε 1-0 και τότε η
«Gazzeta dello Sport» είχε τον τίτλο «Cornuti e mazziati»,
που σημαίνει «κερατάς και δαρμένος». Έκτοτε ο Στίλερ
είναι κόκκινο πανί στην Ιταλία. Βέβαια στο πρόσφατο
ντέρμπι ΑΕΚ - ΠΑΟΚ 2-2 είχε καλή διαιτησία. Στην Τούμ-
πα θα σφυρίξει ο Ολλανδός Α’ Κατηγορίας UEFA Άλαρντ
Λίντχαουτ και στο Άρης - Λαμία ο Τάσος Σιδηρόπουλος.

Εντός των γραμμών η ΑΕΚ θέλει νίκη στο «Καραϊσκά-
κης» για να πανηγυρίσει τον τίτλο, καθότι την τελευταία
αγωνιστική υποδέχεται τη Λαμία. 

Ο Ολυμπιακός χρειάζεται πάση θυσία τη νίκη για να μην
τερματίσει τέταρτος και χάσει την Ευρώπη αν ο Άρης κα-
τακτήσει το Κύπελλο. Ο ΠΑΟΚ για να ελπίζει σε τίτλο πρέ-
πει να νικήσει τον Παναθηναϊκό και την τελευταία αγωνι-
στική τον Άρη στο «Βικελίδης», με την προϋπόθεση ότι η
ΑΕΚ δεν θα νικήσει τον Ολυμπιακό. 

Ο δε Παναθηναϊκός δεν θέλει να χάσει για τον ίδιο λόγο
με τον Ολυμπιακό, για να μην τερματίσει τέταρτος και βγει
εκτός Ευρώπης, αν δεν καταφέρει να κατακτήσει το Κύ-
πελλο στον τελικό με τον Άρη. 

Με ισοπαλία στο Φάληρο και νίκη του ΠΑΟΚ ο Άρης θα
είναι ο απόλυτος ρυθμιστής, αφού υποδέχεται τον ΠΑΟΚ
στο φινάλε. 

Επικηρυγμένος στην Ιταλία 
ο Γερμανός Τομπίας Στίλερ 

που σφυρίζει απόψε στο Ολυμπιακός -
ΑΕΚ που μπορεί να κρίνει τον τίτλο

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Διαιτητής 
«κερατάς 
και δαρμένος»

ΚΡΙΤΗΡΙΑ ΙΣΟΒΑΘΜΙΑΣ
• Το σύνολο των βαθμών που 

συγκέντρωσε η καθεμιά σε όλους
τους μεταξύ τους αγώνες 

κανονικής περιόδου και πλέι οφ.
• Διαφορά τερμάτων σε όλους

τους μεταξύ τους αγώνες 
κανονικής περιόδου και πλέι οφ.
• Τη θέση που κατέλαβε η κάθε
ομάδα στην κανονική περίοδο.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(34 αγ.)

1. ΑΕΚ ....................77-33 ........75

2. ΠΑΟΚ ................81-32 ........74

3. Παναθηναϊκός ..79-31..........71

4. Ολυμπιακός ......74-34 ........70

5. Άρης ..................46-40 ........52

6. Λαμία ................41-72 ........35

Τελευταία αγωνιστική
20.00: ΑΕΚ - Λαμία

20.00: Παναθηναϊκός - Ολυμπιακός
20.00: Άρης - ΠΑΟΚ



Τελικός Conference League: Ένα ψέμα Ο Ελ Κααμπί δεν βιάζεται
για Ολυμπιακό

Πρόταση για νέο διετές συμβόλαιο από τον
Ολυμπιακό φέρεται να έχει ο Ελ Κααμπί, αλλά
δεν βιάζεται να αποφασίσει. Εξαιρετική σεζόν
κάνει φέτος ο Αγιούμπ ελ Κααμπί με τον Ολυμ-
πιακό, με τους Μαροκινούς να ενδιαφέρονται
ιδιαίτερα για το μέλλον του, μιας και μένει ελεύ-
θερος το καλοκαίρι. Έχει προτάσεις από ομάδες
της Σαουδικής Αραβίας και του Κατάρ αλλά και
από την Ίπσουιτς που ανέβηκε στην Premier
League.

Χιλιάδες αιτήσεις, 
405 εθελοντές

Στο Συνεδριακό κέντρο του Σεράφειου Κο-
λυμβητήριου έγινε η πρώτη συνάντηση της εθε-
λοντικής ομάδας οργάνωσης του τελικού του
Conference League, o οποίος θα διεξαχθεί την
29η Μαΐου στις 22.00 στην «OPAP Arena» ανά-
μεσα σε Ολυμπιακό και Φιορεντίνα. H μαζική
προσέλευση εθελοντών, ανεξαρτήτως ηλικίας,
φύλου ή επαγγελματικής ιδιότητας, ήταν συγκι-
νητική, καθώς παρότι επιλέχθηκαν 405 άτομα, οι
αιτήσεις υποψηφίων για την εθελοντική ομάδα
ήταν χιλιάδες.

Νίκη με ανατροπή 
η Φιορεντίνα

Η Φιορεντίνα νίκησε 2-1 με ανατροπή τη Μόν-
τσα στο «Αρτέμιο Φράνκι», με τον προπονητή της
Βιτσέντσο Ιταλιάνο να κάνει εκτεταμένο ροτέι-
σον. Οι φιλοξενούμενοι προηγήθηκαν με τον
Τζούριτς στο 9’ και η αντίπαλος του Ολυμπιακού
στον τελικό του Conference League ισοφάρισε
αρχικά με τον Νίκο Γκονζάλες στο 32’ και ολο-
κλήρωσε την ανατροπή με τον Αρτούρ στο 78’.

«Ψηφίστε με 
και φέρνω Μουρίνιο»

Τον Ζοσέ Μουρίνιο θα φέρει προπονητή στη
Φενέρ, αν εκλεγεί, ο υποψήφιος πρόεδρος
Αζίζ Γκιλντιρίμ, ο οποίος κοντράρει τον νυν Αλί
Κοτς. Ο Γκιλντιρίμ υπήρξε πρόεδρος της Φενέρ
την εποχή των στημένων αγώνων και, παρότι
φίλος του Ερντογάν, καταδικάστηκε σε φυλά-
κιση. Ο Γκιλντιρίμ αποκάλυψε πως βρίσκεται
ήδη σε διαπραγματεύσεις με τον πρώην προ-
πονητή της Ρόμα.

Ο Μπέκαμ στο κοτέτσι
Ο Ντέιβιντ Μπέκαμ, συνιδιοκτήτης της Ίντερ Μαϊ-

άμι που έφερε τον Μέσι στην Αμερική, έχει πάθος με
τις... κότες τον τελευταίο καιρό. Έχει αφοσιωθεί
στην ερασιτεχνική γεωργία και τη βιολογική κηπου-
ρική, αλλά το αγαπημένο του είναι να φροντίζει τα
πουλερικά του και να το μοιράζεται και με τους δια-
δικτυακούς του φίλους στο Instagram.
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Ποινικές
διώξεις 
σε 173

Ο
κυβερνητικός εκπρόσωπος
Παύλος Μαρινάκης για το εν-
δεχόμενο η Ελλάδα να... επι-

στρέψει στην UEFA τον τελικό του
Conference League, όπου θα βρεθούν
αντιμέτωποι ο Ολυμπιακός και η Φιο-
ρεντίνα στην «ΟΠΑΠ Arena», υπό τον
φόβο των επεισοδίων τόνισε: «Θα ήταν
αδιανόητο να διώξουμε από τη χώρα
μας αυτήν τη διοργάνωση». Η αλήθεια
είναι ότι ποτέ δεν ετέθη ζήτημα από
κανέναν, ούτε από την ΠΑΕ ΑΕΚ ούτε
από κάποιον εξωδιοικητικό παράγοντά
της. Το προκάλεσαν μια σειρά από δη-
μοσιεύματα παρακμιακών sites και
μερικοί αυτοαποκαλούμενοι «δημο-
σιογράφοι» που στο όνομα της αιχμα-
λωσίας της πλέμπας προσπάθησαν στα
social media να… προστατεύσουν το

νεότευκτο γήπεδο από τους οπαδούς
του Ολυμπιακού. Οι αυτοαποκαλούμε-
νοι το ανέδειξαν και πανευρωπαϊκά.

Ουγγρικές ιστοσελίδες έγραφαν ακό-
μη και χθες ότι ο τελικός μετακομίζει
στη Βουδαπέστη. 

Έπειτα από 14 μήνες έρευνας ο ποδοσφαιρικός εισαγγελέας Κωνσταντίνος Σπυρόπουλος
άσκησε ποινικές διώξεις σε 173 άτομα που εμπλέκονται σε στημένα παιχνίδια 
και παράνομο στοιχηματισμό. Μάλιστα, εκδίδονται εντάλματα σύλληψης και η υπόθεση
οδηγείται στον ανακριτή. Κατηγορούμενοι είναι παράγοντες και ποδοσφαιριστές.

Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Η
θρυλική ερμηνεύτρια του επικού κινηματο-
γραφικού σάουντρακ «Diamonds are fore-
ver» από την ομότιτλη κινηματογραφική

ταινία του Τζέιμς Μποντ (1971) με πρωταγωνιστή τον
Σον Κόνερι πρόκειται να διαθέσει μοναδικά δια-
μαντένια κομμάτια από την πλούσια συλλογή της
για καλό σκοπό.

Η εμβληματική Ουαλή του παγκόσμιου πεντα-
γράμμου Σίρλεϊ Μπάσεϊ, η οποία πρόσφατα διορί-
στηκε από τον βασιλιά Κάρολο μέλος του Τάγματος
Τιμής «Companion of Honor», θα παραχωρήσει σε
δημοπρασία των Sotheby’s ογδόντα «θησαυρούς»
διάσημων οίκων, που το καθένα αντιπροσωπεύει
ιδιαίτερες στιγμές στη λαμπρή ζωή της.

Η συλλογή θα παρουσιαστεί στο Λονδίνο από τις
24 έως τις 29 Μαΐου, ενώ το σφυρί θα «χτυπήσει»
τον Οκτώβριο στο Παρίσι. Τα έσοδα των πωλήσεων -
όπως ανακοινώθηκε- θα διατεθούν σε επιλεγμένες
φιλανθρωπικές οργανώσεις της «Dame Shirley
Bassey», υπογραμμίζοντας τη γενναιοδωρία και τη
διά βίου αφοσίωσή της στην προσφορά βοήθειας
σε συνανθρώπους της που έχουν ανάγκη.

Τα πολύτιμα κομμάτια των Cartier, Van Cleef &
Arpels και Piaget

Τα κοσμήματα που ξεχωρίζουν είναι αριστουργη-
ματικής τεχνικής και κομψότητας με φυσικά δια-
μάντια όπως το κολιέ Riviera (υπολογίζεται στις
270.000-320.000 ευρώ), ένα διαμάντι και χρυσό
parure από την Cartier (με εκτίμηση 200.000-
250.000 ευρώ), ένα εντυπωσιακό φυσικό κίτρινο
δαχτυλίδι με διαμάντια Van Cleef & Arpels (υπολο-
γίζεται στις 265.000 ευρώ) και ένα κολιέ από σμα-
ράγδι και διαμάντια από τους Van Cleef & Arpels
(60.000-70.000 ευρώ).

Ο έρωτας για τα διαμάντια
«Το να συλλέγω κοσμήματα για εμένα είναι σαν

να μαζεύω αναμνήσεις και αυτή η συλλογή είναι
γεμάτη από αυτές. Όλα τα κομμάτια έχουν νόημα
και έχουν μια ιστορία να πουν, είτε τα αγόρασα για
τον εαυτό μου είτε ήταν δώρο», δήλωσε η 87χρονη
σούπερ σταρ, αποκαλύπτοντας πως «ερωτεύτηκα
τα κοσμήματα όταν ανακάλυψα για πρώτη φορά τα
φυσικά μαργαριτάρια ως ανερχόμενη τραγουδί-
στρια και αγόρασα στον εαυτό μου την πρώτη
μου σειρά - το πρώτο κόσμημα που είχα αγορά-
σει ποτέ. Ωστόσο, γρήγορα ενέδωσα στο διά βί-
ου πάθος μου, τα διαμάντια, που προηγήθηκε
της ηχογράφησης του “Diamonds are forev-
er”. Στην πραγματικότητα, δέχτηκα να τρα-
γουδήσω το κομμάτι γιατί μου φαινόταν αλη-
θινό για τον τρόπο που ένιωθα για τα δια-
μάντια, τότε και τώρα».

Για το vintage δαχτυλίδι Van Cleef &
Arpels της δεκαετίας του 1960, καλυμμένο
με λευκά διαμάντια που της χάρισε ο Έλτον
Τζον, ανέφερε πως της το έκανε δώρο αφό-
του τραγούδησε σε μια από τις βραδιές του
για το «AIDS Gala». Ενώ το δαχτυλίδι με την
κίτρινη καρδούλα και τα διαμάντια το εντόπισε η
ίδια στη βιτρίνα ενός καλού κοσμηματοπωλείου
κατά τη διάρκεια μιας ενδιάμεσης στάσης στην
Μπανγκόκ, στον δρόμο για την πρώτη της περιο-
δεία στην Αυστραλία. «Και ίσως ένα από τα πιο
ξεχωριστά κομμάτια της συλλογής “Dame
Shirley Bassey” είναι αυτό το σμαραγδένιο
parure που αγόρασα μόνη μου για να τιμήσω την
πρώτη μου “Royal Variety Performance” μπροστά
στην αείμνηστη βασίλισσα Ελισάβετ», συμπλήρω-
σε η Σίρλεϊ Μπάσεϊ.

Σε δημοπρασία 
αμύθητης αξίας
κοσμήματα
της Σίρλεϊ Μπάσεϊ

Η συλλογή από ογδόντα 
«θησαυρούς» διάσημων οίκων 

θα παρουσιαστεί στο Λονδίνο από τις 24
έως τις 29 Μαΐου, ενώ το σφυρί θα 

«χτυπήσει» τον Οκτώβριο στο Παρίσι
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Pr Influencer 
της χρονιάς 
ο Χάρης Σιανίδης

Σ
ε μια φαντασμαγορική τελετή ο ιδρυτής & CEO

της «Beautiful People Pr» Events Χάρης Σιανί-

δης αναδείχθηκε Pr Influencer της χρονιάς στα

Greek Influencers Awards, παραλαμβάνοντας το κορυ-

φαίο βραβείο από τη δημοσιογράφο και τηλεκριτικό

Αφροδίτη Γραμμέλη.

Στην κορυφή της Ευρώπης
το αεροδρόμιο της Αθήνας!

Τ
ο μεγαλύτερο αεροδρόμιο της χώρας, το «Ελ. Βενιζέλος», κατέλαβε (και πά-

λι) την πρώτη θέση στα ετήσια βραβεία Routes Europe 2024 στην κατηγορία

άνω των 20 εκατομμυρίων επιβατών για τη στρατηγική μάρκετινγκ και τα

αναπτυξιακά εγχώρια επιτεύγματα.

Πηγή Δεβετζή, Χάρης Σιανίδης, Φρύνη Λάτου
Αλέξης Γεωργούλης, Εlsa Behaviour, 

Φρύνη Λάτου

Η νικητήρια ομάδα 
με το βραβείο

Λεωνίδας 
Ραυτόπουλος, 
Ελπινίκη Πέτρου, 
Ιωάννα 
Παπαδοπούλου, 
Τζένη Βαλλιάνου, 
Γιάννης Νόβας

Ε
γκαινιάστηκε με μεγάλη επιτυχία και αθρόα

προσέλευση φιλότεχνων στη Σύγχρονη Πι-

νακοθήκη Villa Ροδόπη τού καλλιτέχνη Κώ-

στα Ευαγγελάτου στο Αργοστόλι η εικαστική έκθε-

ση-αφιέρωμα στη μνήμη του φιλέλληνα Λόρδου

Βύρωνα με αφορμή τη συμπλήρωση 200 χρόνων

από τον θάνατό του στο ηρωικό Μεσολόγγι.

Λαμπερά εγκαίνια 
στη Villa Ροδόπη

Χάρης Σιανίδης, 
Αφροδίτη Γραμμέλη

Μαρκέλλα Παγώνη, Χάρης Σιανίδης, 
Τζωρτζίνα Καραμπάγια, Πέννυ Σκουντή

Σταματία Νικολάτου, 
Κωστούλα Μουσμούτη-Ραζή

Ευτέρπη Κεκκάτου, Κώστας Ευαγγελάτος, 
Παναγής Καππάτος

Λίλα Καππάτου, Κώστας Ευαγγελάτος,
Χριστίνα Τσιμάρα

Κώστας Ευαγγελάτος, Αλεξία Μαρτσέλου,
Σωτήρης Κουρής

Λεωνίδας Ραυτόπουλος, Ελπινίκη Πέτρου, 
Τζένη Βαλλιάνου, Ιωάννα Παπαδοπούλου,

Γιάννης Νόβας





Σ
ε προτεραιότητα έχει τεθεί, με τις νέες κα-
τευθυντήριες οδηγίες για τις πολυκυστικές
ωοθήκες, η διαχείριση της υπερτρίχωσης,

του πλέον χαρακτηριστικού γνωρίσματος της πάθη-
σης. Επειδή αποτελεί αισθητικό ζήτημα μέχρι σή-
μερα, περιθωριοποιούνταν από τους περισσότε-
ρους γιατρούς, αλλά οι έντονες ψυχολογικές επι-
πτώσεις και η σημαντική υποβάθμιση της ποιότητας
ζωής των ασθενών οδήγησαν στην αναγνώριση της
ανάγκης αντιμετώπισής του. Σύμφωνα με μια ανα-
σκόπηση μελετών που δημοσιεύτηκε διαδικτυακά
στο JAMA Dermatology, οι θεραπείες με λέιζερ και
έντονο παλμικό φως (IPL), μόνες τους ή σε συνδυα-
σμό με φάρμακα, μειώνουν την υπερτρίχωση και
βελτιώνουν την ψυχολογική κατάσταση των γυναι-
κών με σύνδρομο πολυκυστικών ωοθηκών.

«Η εκτεταμένη τριχοφυΐα επηρεάζει το 4%-6%
του γυναικείου πληθυσμού και το 70%-80% όσων
πάσχουν από το σύνδρομο. Αποτελεί σημαντικό

πρόβλημα, καθώς καταρρακώνει την αυτοεκτίμη-
ση. Οι γυναίκες ντρέπονται για την εμφάνισή τους,
ιδίως όταν αυτή εμφανίζεται στο πρόσωπο, και συ-
χνά αποσύρονται από την κοινωνική ζωή βιώνον-
τας άγχος και κατάθλιψη. Σήμερα η υποβοηθούμε-
νη με λέιζερ αποτρίχωση είναι η πιο δημοφιλής
μέθοδος απαλλαγής από τις τρίχες, αφού προσφέ-
ρει αποδεδειγμένα καλύτερα αποτελέσματα από
κάθε άλλη», επισημαίνει ο δερματολόγος-αφροδι-
σιολόγος, δρ Χρήστος Στάμου.

Οι γυναίκες με σύνδρομο πολυκυστικών ωοθη-
κών έχουν ανωμαλίες στον μεταβολισμό των αν-
δρογόνων και των οιστρογόνων και στον έλεγχο
της παραγωγής ανδρογόνων. Μπορεί να προκαλέ-
σουν, εκτός από την υπερτρίχωση, παχυσαρκία και
μεταβολικό σύνδρομο, διαβήτη, μη αλκοολική λι-
πώδη διήθηση του ήπατος, αποφρακτική άπνοια
ύπνου και υπογονιμότητα. Στοιχεία δείχνουν ότι η
υπερτρίχωση είναι το πιο ενοχλητικό σύμπτωμα,

ιδιαίτερα όταν επηρεάζει το πρόσωπο. Σε μια με-
λέτη, οι ασθενείς κατέταξαν την υπερβολική τριχο-
φυΐα στο πρόσωπο και το σώμα ως παράγοντα με
μεγαλύτερο αντίκτυπο στην ποιότητα ζωής τους
απ’ ό,τι η αδυναμία απόκτησης απογόνων και τα
προβλήματα που σχετίζονται με την έμμηνο ρύση.

Ερευνητές από το Monash Health της
Mελβούρνης, το πανεπιστημιακό νοσοκομείο Oulu
στη Φινλανδία και το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο
Agostino Gemelli της Ρώμης εξέτασαν δεδομένα
έξι μελετών στις οποίες συμμετείχαν συνολικά 423
γυναίκες. Όλες είχαν υποβληθεί σε θεραπείες μεί-
ωσης της τριχοφυΐας με λέιζερ ή έντονο παλμικό
φως. Σκοπός τους ήταν να καταλάβουν αν οι θερα-
πείες μείωσης της υπερτρίχωσης με λέιζερ Αλε-
ξανδρίτη, διοδικό λέιζερ ή έντονο παλμικό φως,
είτε ως ανεξάρτητες θεραπείες είτε σε συνδυασμό
με άλλες συστηματικές αγωγές, είναι αποτελεσμα-
τικές στην αντιμετώπισή της σε ενήλικες και έφη-
βες με σύνδρομο πολυκυστικών ωοθηκών.

Βρέθηκε ότι οι θεραπείες είναι αποτελεσματικές
στη μείωση της σοβαρότητας της υπερτρίχωσης,
στη βελτίωση της ψυχολογικής ευεξίας και της
ποιότητας ζωής με γενικά ανεκτές ανεπιθύμητες
ενέργειες. Η ταυτόχρονη χρήση μετφορμίνης μόνη
ή σε συνδυασμό με αντισυλληπτικό χάπι προσφέ-
ρει πρόσθετα οφέλη.
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kpapakosto@yahoo.gr

Ιδανική η θεραπεία με λέιζερ
«Η θεραπεία με λέιζερ θα μπορούσε επομένως να αποτελέσει αναπόσπαστο μέρος της διαχείρισης
των συνεπειών του συνδρόμου πολυκυστικών ωοθηκών. Μπορεί να αποτελέσει μέρος της λύσης
των αισθητικών και ψυχολογικών προβλημάτων που αντιμετωπίζουν, όπως απέδειξαν πολλές μελέ-
τες, μεταξύ αυτών και μια που δημοσιεύτηκε στο “Journal of Lasers in Medical Sciences”. Τα λέιζερ
Αλεξανδρίτη είναι τα αποτελεσματικότερα στον έλεγχο της τριχοφυΐας. Κάνουν επίσης τις τρίχες
πιο λεπτές και απαλές. Είναι τα ταχύτερα και για αυτό απαιτούνται λιγότερες συνεδρίες για την ολο-
κλήρωση της θεραπείας. Είναι δε κατάλληλα ακόμη και για ανοικτόχρωμα δέρματα. Στα πλεονεκτή-
ματά τους έναντι άλλων τύπων λέιζερ περιλαμβάνεται και η ικανότητά τους να στοχεύουν και να εξα-
φανίζουν ακόμη και πολύ λεπτές τρίχες. Τα διαδικά λέιζερ, από την άλλη, έχουν το πλεονέκτημα ότι
διεισδύουν βαθύτερα στον θύλακα και είναι εξίσου αποτελεσματικά σε κάθε χρώμα δέρματος», κα-
ταλήγει ο κ. Στάμου.

Δρ Χρήστος Στάμου,
δερματολόγος-αφροδισιολόγος 

Στοιχεία δείχνουν ότι η υπερτρίχωση είναι
το πιο ενοχλητικό σύμπτωμα, ιδιαίτερα
όταν επηρεάζει το πρόσωπο

Αποτρίχωση και
πολυκυστικές ωοθήκες



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σας δίνεται αυτή την περίοδο η δυνατότητα
να ασχοληθείτε με τα οικονομικά σας. Είναι
η κατάλληλη περίοδος για να πάρετε πολλές
πληροφορίες για την οικονομική σας άνθη-
ση και να κάνετε νέες συμφωνίες.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η διέλευση του Ερμή στο δικό σας ζώδιο θα
σας δημιουργήσει την επιθυμία να έχετε μια
αρκετά πιο εσωστρεφή συμπεριφορά. Βέ-
βαια, τις επόμενες δύο μέρες καλό είναι να
μην κλείσετε καμία συμφωνία λόγω αρνητι-
κών όψεων του Ερμή, κυρίως εσείς που ανή-
κετε στις πρώτες μέρες.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους η νέα θέση του Ερ-
μή στον 12ο τομέα σας εγκαινιάζει ένα υπο-
τονικό διάστημα. Ο Ερμής σε αυτό τον τομέα
σάς δημιουργεί την ανάγκη του απολογι-
σμού και της εσωτερικής ανάγκης να εξετά-
σετε με λεπτομέρεια τους επόμενους στό-
χους σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Με τη διέλευση του Ερμή στο ζώδιο του Ταύ-
ρου η κοινωνικότητά σας θα αυξηθεί και θα
γνωρίσετε αυτή την περίοδο καινούργια
πρόσωπα. Πολύ πιθανό να θέσετε νέους στό-
χους στη ζωή σας.

Λέων
(23/7-22/8)
Ο Ερμής θα στηρίξει τον επαγγελματικό
σας τομέα και θα δημιουργήσει τις κα-
τάλληλες συνθήκες για να πραγματο-
ποιήσετε τα όνειρά σας. Ίσως φτιάξετε
κάποιες νέες συνθήκες ώστε να φτάσε-
τε στα ποθούμενα σχέδιά σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η διέλευση του κυβερνήτη σας Ερμή από το
συμβατό για εσάς ζώδιο του Ταύρου θα βοη-
θήσει σε μεγάλο βαθμό την οποιαδήποτε
δραστηριότητά σας. Ταξίδια, σπουδές, πνευ-
ματικές εργασίες και επαγγελματικές προ-
οπτικές θα αναπτυχθούν αυτήν τη χρονική
στιγμή.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η διέλευση του Ερμή στον Ταύρο θα λύ-

σει ουσιαστικά κάποια από τα οικονομικά

σας θέματα. Σημαντικά επίσης ξεκαθαρί-

σματα θα κάνετε στην προσωπική σας

ζωή και θα αξιολογήσετε τις σχέσεις σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Ο Ερμής στο διαμετρικά απέναντι ζώδιο από

το δικό σας ενεργοποιεί τις πολύ προσωπι-

κές σας σχέσεις. Είναι καιρός να συζητήσε-

τε κάποια πράγματα που σας αφορούν και

έχουν να κάνουν με γάμο ή κάποια συνεργα-

σία σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Η είσοδος του Ερμή στο ζώδιο του Ταύ-

ρου επηρεάζει αρκετά τα επαγγελματι-

κά σας και υπάρχουν πολλές πιθανότη-

τες να σας κάνουν κάποια ενδιαφέρου-

σα επαγγελματική πρόταση έως τις 2

Ιουνίου.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Με τον Ερμή να βρίσκεται από σήμερα στο

ζώδιο του Ταύρου, ενεργοποιούνται η συ-

ναισθηματική σας ζωή και η σχέση σας με τα

παιδιά σας, αν είστε γονείς. Θα αξιοποιήσετε

τα χόμπι και τη δημιουργικότητά σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Ο Ερμής από σήμερα ενεργοποιεί κατα-

στάσεις που αφορούν το οικογενειακό

σας περιβάλλον. Ίσως ασχοληθείτε με

ένα ακίνητο ή την αγοραπωλησία του.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Το διάστημα αυτό θα είναι αρκετά δρα-

στήριο για εσάς. Μπορεί να ταξιδέψετε,

να κλείσετε μια συμφωνία αλλά και να

έχετε αυξημένες υποχρεώσεις.
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Σήμερα η Σελήνη συνεχίζει την πορεία της στο
ζώδιο του Λέοντα, αλλά οι όψεις που κάνει είναι
δύσκολες και αρκετά απαιτητικές για Ταύρους,

Λέοντες, Σκορπιούς και Υδροχόους. Το βράδυ στις 20.05 ο
Ερμής περνά στο ζώδιο του Ταύρου και παραμένει σε
αυτήν τη θέση έως τις 2 Ιουνίου, όπου η επικοινωνία
αλλάζει, γίνεται περισσότερο άκαμπτη αλλά και ώριμη.
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Δώσ’ του 
εθνικά θέματα και
πάρ’ του την ψυχή

Τ
α εθνικά θέματα είναι το φόρτε του. Τα παίζει στα δάχτυλα από τότε που ήταν ευρωβουλευτής… Το τι

μάχες έχει δώσει για την πατρίδα το Νικολιό του Μαρίνου δεν λέγεται… Ταξίδεψε σε όλο τον κόσμο

κάνοντας ποδήλατο και παίζοντας πινγκ πονγκ. Φιλέας Φογκ ένα πράγμα…


